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به نام آنکه عهدش وفاست

دستی پُر از مهر و روشنی و همدلی را همراه با بهترین سلام ها و درودها، تقدیم شما اعضای نازنین خانوادۀ بزرگ رایزکو 
می کنم و بر خود می بالم که عضو کوچکی از این خانوادۀ بزرگم.
در آستانۀ فصل بهار قرار گرفتیم و تحولی دیگر و سالی جدید ...

یک سال دیگر در کنار هم مشق کردیم، بهترینِ خود بودن را و بهترینِ خود شدن را تا بسازیم کنار هم به عشق، بهترین را 
برای این کهن مرز و بوم.

آری زمان به سرعت می گذرد و آنچه می مانَد، رسم نیک است و نام نیک. به قول جناب سعدی:
مرده آن است که نامش به نیکی نبرندمرد نکونام نمیرد هرگز

و چه خوش سعادتی است هم نفسی، همراهی و همدلی با یک مرد بزرگ، که به حق در این سال و سالیان گذشته، به تک تک 
اعضای این خانواده عشق ورزیده و همیشه و همیشه فکر و ذهن و عملش جز خدمت به این سرزمین و مردمانش نبوده 
است؛ پس بهترین ها را برای ایشان خواسته و در این راه با ایجاد خانواده ای بزرگ به نام رایزکو، منشأ چه خیرات و تحولاتی 

که نشده است.
ادب حکم می کند که همیشه قدردان و سپاس گزار اشخاصی باشیم که قدم در راه حقیقت نهاده اند و تمامی وجود خود را به 

بهترین شکل ممکن در این مسیر قرار داده اند تا به عهد خود با خدای خود و مردم این سرزمین وفا کنند.
به قول حضرت لسان الغیب، حافظ شهر راز:

هواداران کویش را چو جان خویشتن دارممرا عهدیست با جانان که تا جان در بدن دارم

از این باب چند جمله ای به رسم ادب از جانب خانوادۀ بزرگ رایزکو تقدیم می کنم به محضر شریف جناب دکتر حمیدرضا 
صمدی عزیز:

گرمای نگاهت و صلابت صدایت برایمان کافی است تا بزرگ ترین افتخارمان، بودن در کنارت باشد؛ بودن در خانواده ای 
بزرگ، خانواده ای مملو از اعضای دوست داشتنی و همکارانی همیشه همراه در خوشی و سختی.

تدبیر و درایتت برای چرخیدن چرخ های کارخانه هایمان، همان قدر حیاتی و به موقع عمل می کند که عطوفت و مهربانی ات 
برای باقی ماندن لبخند به چهرۀ همسران و کودکانمان در خانه.

از تو آموختیم سخت کوشی را، نا امید نشدن را ... از تو آموختیم سهم داشتنِ نفر به نفری در پیشرفت اهداف سازمان را ... و 
از تو هم به گوش جان شنیدیم، هم به دیدۀ دل دیدیم، اصلِ اصیلِ مسئولیت داشتن در برابر اعضای خانواده در برابر یکدیگر 

و در برابر مام میهن، ایرانِ جان.
حضور همیشگی ات به ما در کلاس عمل آموخت که برای موفقیت هایمان همیشه مشوق داریم و در تنگناها هیچ گاه طعم 

تلخ تنهایی را نخواهیم چشید.
گرم تو دوستی از دشمنان ندارم باکهزار دشمنم ار می کنند قصد هلاک

برای آنان که با تو کار کرده اند ...
برای آنانی که با تو موی سپید کرده اند ...

برای آنانی که سوز سرمای زمستان، تا شب گرمای داغ تابستانی را با تو گذرانده اند، یک بیت زمزمۀ همیشگی است:
زمان زمان چو گل از غم کنم گریبان چاکنفس نفس اگر از باد نشنوم بویش

در گشایش و فراوانی باشید
هر روزتان نوروز، نوروزتان پیروز

میلاد شیران
مدیر روابط عمومی و تبلیغات



 خانواده ای بزرگ 
به وسعت همدلی و مهربانی

احتمالًا صدایی دل نشین تر از طنین سخن پدر در جمع خانواده و تصویری زیباتر از 
خنده های کودکانی که هدیه ای می گیرند، قابل تصور نیست؛ مراسمی که در میانه 
هیاهوی لبخند و موسیقی و با میزبانی از هزاران عضو رایزکو و خانواده هایشان در 
تالاری مجلل با بیش از هزار نفر در هر شب رقم خورد و یک سال دیگر، تمام اهالی 
این خانواده 21 هزارنفری سربلند بر سر یک سفره گرد هم آمدند تا با هم صحبتی 
نمایش  به  باشکوه  جمله  این  از  دیدنی  و  تمام عیار  تصویری  هم نشینی،  و  دیدار  و 
جمع  دورهم  هم  امسال  رایزکو  بزرگ  خانواده  هستیم«.  خانواده  یک  »ما  بگذارند: 
شدند تا این باهم بودن و همبستگی شان را جشن بگیرند و با گذراندن لحظاتی شاد و 
صمیمی، دستان رفاقت را محکم تر از قبل بفشارند. امسال هم جشن خانوادگی رایزکو 
مثل سال های قبل مورد استقبال کارکنان قرار گرفت و روح تازه ای در جسم خانواده 

رایزکو دمید.
در ادامه ما هم در »راز صنعت« به سراغ تیم برگزاری و همچنین برخی از مهمانان این 

جشن بزرگ رفتیم تا نظرشان را درباره این مراسم پرنشاط جویا شویم:

جشن و دورهمی خانواده بزرگ رایزکو



مدیر  جواهری زاده  امیرحسین 
رایزکو  و پشتیبانی هلدینگ  رفاه 
از  هدف  گفت:  مراسم  این  در 
برگزاری این جشن، ایجاد انسجام 
افزایش  و  در مجموعه  خانوادگی 
بین  دوستی  و  صمیمیت  حس 

خانواده هاست. 
خدا  خواست  به  خانواده  این 
که  است  شده  بزرگ  به حدی 
و  افتخار  باعث  این  و  بودند  رایزکو  مهمان  نفر  هزار  از 21  بیش  حاضر  درحال 

سربلندی است.
وی درباره تأثیر این مراسم در روحیه افراد سازمان گفت: تأثیرش خیلی زیاد است، 
و  کارکنان  بین  بیشتر  و صمیمیت  به دوستی  ازاین دست  برگزاری جشن هایی 
مدیران منجر می شود، از سوی دیگر با دیدن لبخندهایشان و از این که خانوادگی 
دورهم می نشینند و خوش وبش می کنند، فکر می کنم آن نتیجه ای که می بایست 
را گرفته ایم. این مجلس و ضیافت شام باید بتواند به هم افزایی همکاران کمک کند 

به که به نظر می رسد به هدف خود رسیده است.



کارشناس  خدابنده لـو  نازنین 
مسئول رفاه و پشتیبانی است، کار 
مجموعه  در   90 سال  از  را  خود 

رایزکو آغاز کرده است.
او که در حال آماده کردن هدایایی 
صمدی  دکتر  سفارش  به  که  بود 
هدایا  این  درباره  بود،  تهیه شده 
این طور توضیح داد: کادوها برای 
بازه های سنی صفر تا 3 سال، 3 تا 
6 سال، 6 تا 9 سال برای دختران پسران به صورت جداگانه، 9 تا 15 سال و 15 
سال به بالا تهیه شده است. عمده این هدایا، بازی های فکری است. آقای دکتر 
گفته بودند بازی هایی خریداری شود که کاملًا فکری است تا بچه ها بتوانند با 

توجه به رده سنی شان از آن ها استفاده کنند.
بسیار  کارکنان  فرزندان  روحیه  بر  را  هدایایی  چنین  اهدای  تأثیر  خدابنده لو 
مثبت ارزیابی کرد و درباره اثر جشن رایزکو گفت: وقتی من خانواده همکارم را 
بشناسم، شخصیت، فرهنگ و سطح رفتاری او را می شناسم و به تبع آن راحت تر 

می توانم با او ارتباط برقرار کنم. این در کار خیلی تأثیر دارد.
وی درباره دلیل اهدای کادو به فرزند کارکنان نیز اظهار کرد: کارمندان همیشه 
از دکتر هدیه های مختلف و پاداش های گوناگون می گیرند و به نظرم الآن نوبت 
و  بچه هاست که خوشحالشان کنیم چراکه ما در رایزکو همه یک خانواده ایم 
وقتی همکارانمان در خانه خوشحال باشند، همسر و بچه هایشان شرایط خوبی 

داشته باشند، این حال خوب به خانواده رایزکو هم تسری پیدا می کند.



و  رفاه  کارشناس  شاهوردی 
پشتیبانی نیز که حدود 8 ماه است 
فعالیت می کند، درباره  رایزکو  در 
چنین  کرد:  اظهار  مراسم  این 
مراسمی در روحیه کارکنان بسیار 
وقتی  هم  من  است.  تأثیرگذار 
می بینم،  را  کارکنان  خوشحالی 
بیشتری  انگیزه  کارم  ادامه  برای 

پیدا می کنم.



علی اشرف دارابی از اعضای تیم رفاه و پشتیبانی نیز درباره این مراسم گفت: به 

لطف دکتر، ما در طی این شب ها 
خانواده های  و  کارکنان  پذیرای 
شام  ضیافت  برای  محترمشان 
و  پذیرایی  قالب  در  مراسم  بودیم. 
موسیقی  اجرای  همراه  به  شام 
سنتی برگزار شد و شور و هیجان در 

مراسم جریان داشت.
ســـایـــت هـــای  دربــــاره  وی 
مراسم  گفت:  نیز  شهرستان ها 
مربوط به این سایت ها در شهرهای خودشان باهمین کیفیت برگزار شد و هیچ 

تفاوتی در جشن تهران و شهرستان ها وجود نداشت.
دارابی افزود: این مراسم انرژی فوق العاده ای داشت. مخصوصاً شب هایی که 

خود دکتر حضور داشتند، انرژی بی نهایت زیاد بود.
دارابی درباره هدف این مراسم نیز گفت: هدف از برگزاری این مراسم، هدف 
آن  بر  و  است  دکتر  دغدغه  همیشه  که  است  سازمانی«  خوب  »حال  والای 
این است که حال سازمان خوب باشد،  تأکیددارند. دکتر همیشه مدنظرش 
 حال کارکنان خوب باشد و در راستای این هدف از هیچ کاری تا الآن فروگذار 
نکرده اند. همه برنامه  شان این بوده که کارهایی را انجام دهند که در راستای 

حال خوب کارکنان باشد.
به  کردند  سعی  که  بودند  نفر   9 حدود  مراسم  این  پشتیبانی  تیم  گفت:  وی 
بهترین نحو ممکن مراسم برگزار شود و به همه انرژی مثبت دادند. البته کارها با 
همکاری واحدهای حراست و روابط عمومی و سایر همکاران انجام شد و همگی 

در این خصوص زحمت زیادی کشیدند.



از نیروهای  حسین مهرداد هم 
مسئولیت  که  است  پشتیبانی 
تدارکات غذا را بر عهده داشت. او 
درباره این موضوع بیان کرد: در 
این مراسم من مسئول غذا بودم. 
که  مهمانانی  لیست  غذا،  آمار 
دفتر  یک  در  را  و...  می آیند 
همیشه  دفتر  این  که  نوشته ام 
پیش من است و آمار را به صورت 
آنلاین دارم. حدوداً هرروز بین 1100 تا 1150 نفر مهمان داشتیم که گاهی 

بیشتر هم می شد و یك روز به 1200 نفر هم رسید.
وی که از داوران مسابقه آشپزی هم بوده است، گفت: من از سال 81 در کار غذا 

هستم و شغل خانوادگی ام همین است. هم آشپز ایرانی ام، هم آشپز فرنگی .
وی درباره تأثیر این مراسم بر کارکنان بیان کرد: ازنظر من خیلی مهم است 
چون واقعاً رایزکو یك خانواده است و باید همه اعضای خانواده دورهم جمع 
شوند و لحظات شادی را تجربه کنند. تمام هدفمان این است که تا می توانیم 
به بچه ها خوش بگذرد و تا می توانیم، محفلمان را گرم تر و خدماتمان را بیشتر 

کنیم که شب خوبی برای همه همکاران رقم بخورد.



و  رفاه  بخش  زحمات  باوجود  اما 
تیم  عملکرد  از  نباید  پشتیبانی، 
چشم پوشی  هم  عمومی  روابط 
کرد؛ یکی از افرادی که در تمامی 
مراسم های هلدینگ رایزکو بخش 
زیادی از کار را بر دوش می کشد، 
کارشناس  کریمی  مژگان  خانم 
روابط عمومی و تبلیغات است، او 
درباره این مراسم می گوید: عالی 
بود، بی نظیر بود و به نظرم کلی عشق و صفا و صمیمیت بین همکارها و خانواده ها 
جاری بود و همه این ها از لطف آقای دکتر صمدی بود، انرژی بسیار بالاست و 

    6



به قدری مثبت است که وقتی وارد مراسم می شدند، ناخودآگاه جریان انرژی بین 
همه تقسیم می شد.

کاری  هر  می گوید:  این گونه  نیز  مراسم  این  برگزاری  سختی های  درباره  او 
سختی خود را دارد به خصوص یک پذیرایی درجه یک برای یک خانواده بزرگ 
از  و  اما چون عشق و علاقه در مراسم جاری بود، حس خوشایندی داشتیم 

نتایج مراسم لذت بردیم.
کریمی همچنین از حس و حال فرزندان همکاران رایزکو نیز در زمان دریافت 
به  وقتی  و  نداشتند  دریافت هدیه  توقع  اصلًا  این گونه می گوید: چون  هدایا 
آن ها راهنمایی می کردیم که بروید و هدیه تان را دریافت کنید، ذوق و شوق را 
در چشم بچه ها کاملًا می دیدم. حالا آن بچه شاید یک بچه دوساله بود و یا یک 
دخترخانم 13-12 ساله بود که کتاب به آن ها هدیه می دادند، همه آن ذوق را 

داشتند، چون با چیزی مواجه می شدند که انتظارش را نداشتند.
وی همچنین درباره تأثیر این مراسم بر روحیه کارکنان رایزکو نیز گفت: من خودم 
بالشخصه با برخی از همکاران صحبت کردم و همگی معتقد بودند این طور مراسم 
انگیزه کاریمان را بالا می برد، چراکه بیشتر متوجه می شویم که شخصی که در 

سازمان نقش پدر را دارد و به چشم یک خانواده بزرگ به همه ما نگاه می کند.



احسان زینلی، کارشناس روابط 
مراسم  این  درباره  نیز  عمومی 
به عنوان  عمومی  روابط  گفت: 
مجری این مراسم تمام تلاشش را 
کرد تا بتواند خاطره ای خوب در 
خانواده  در  همکارانمان  ذهن 

رایزکو بسازد.
مراسم  این  در  موسیقی  گروه  دو 
برنامه اجرا کردند که یکی پاپ بود 

و دیگری سنتی که خدا را شکر استقبال شد و شور و حال به مهمان ها می داد.
او همچنین درباره پخش کلیپ سخنان دکتر صمدی هم گفت: دکتر صمدی 
خودشان دوست داشتند در مراسم باشند، ولی چون امکانش نبود، ما صحبت ها 
را ضبط کرده بودیم، این کار حدوداً 10 روز زمان برد، هم به دلیل حساسیت های 

دکتر و هم اینکه تصاویر در هم در محیط کارخانه و هم در دفتر ضبط شد.
مراسم   و  خاطرات  از  که  دیگر  کلیپ  دو  پخش  به  اشاره  با  همچنین  زینلی 
سال های گذشته تهیه شده بود اشاره کرد و گفت: حدوداً از وقتی که سالن پر 

می شد تا شام، ما دو ساعت برنامه کامل داشتیم.
او درباره حس و حال مراسم نیز بابیان اینکه همین که حال خوب مهمانان و 

خانواده ها را می دیدیم، حس خوبی بود و خستگی مان در می رفت.
او همچنین با اشاره به اینکه البته مراسم برای تیم روابط عمومی تمام نشده است 
و اینکه همکاران روابط عمومی این روزها مشغول تهیه ویدئویی از برگزاری مراسم 
و چاپ عکس های یادگاری مهمانان هستیم گفت: سال جاری برای ما با یک 
جشن بزرگ آغاز شد، در تابستان چند مراسم بزرگ افتتاح داشتیم، پاییز هم  
تلفیقی بود از جشن و مراسم های افتتاح و بالاخره پایان سال نیز با دورهمی بزرگ 
خانواده رایزکو و افتتاح خط پالت و باطری پارت پلاستیک همراه شد و ما در بخش 
روابط عمومی هلدینگ خرسندیم که در سال 1401 توانستیم با حمایت  مدیران 

ارشد سازمان برنامه مدون و مفرحی را برای خانواده رایزکو برگزار کنیم.
زینلی در انتها نیز در پاسخ به این سؤال که چند نفر از بخش روابط عمومی در 
برگزاری  این مراسم مشارکت داشتند نیز گفت: تمامی تیم مشارکت داشتند، یعنی 
بچه های گرافیک به نوعی، دوستان برندینگ و همکاران دیگر نیز به نوعی دیگر.



امین حضوری مسئول سابق واحد نقلیه یکی از افراد حاضر در این جشن بود که به 
گفته خودش به سنت هرساله، همراه با خانواده مهمان دکتر صمدی شده بودند.

وی درباره تأثیر این مراسم در روحیه کارکنان گفت: اینکه ما یك خانواده بزرگ 
هستیم، یعنی همین. وقتی بچه ها همدیگر را می بینند، دوستی ها عمق بیشتری 
پیدا می کند و همین سالی یک بار دورهم جمع شدن، حال همه را خوب می کند. 
از  یکدیگر  برای  و  بسیار شادند  از مراسم  بازگشت  از  کارکنان هم پس  فرزندان 



جزئیات جشن می گویند.
حضوری ادامه داد: ما در شرکت مخصوصاً ماه های اخیر، رکوردزنی خوبی داشتیم 
و همگی تمام تلاششان را می کنند که روند کار بهبود بیشتری پیدا کند. به هرحال 
این رکوردزنی ها حاصل تلاش کارکنان و صبر و حوصله خانواده هایشان است زیرا 
گاهی کار بیشتر باعث می شود که کارکنان کمتر بتوانند کنار خانواده شان باشند. 
چنین گردهمایی هایی باعث می شود خانواده ها هم متوجه شوند که مجموعه رایزکو 

برای آنان احترام و ارزش ویژه ای قائل است و قدر تلاش ها و زحماتشان را می داند.



لیدا موسوی پویا، همسر امین حضوری نیز درباره رایزکو گفت: حقوق و مزایای 
کارکنان خیلی خوب است و خوشبختانه ساعت کاری همسرم هم مناسب است.



دوران دیلمانی از همکارنمان در واحد حراست هم درباره تأثیر این مراسم بر روحیه  
کارکنان گفت: وقتی خانواده هایمان همدیگر را می بینند، گرمی و رفاقت ما در 
محیط کار بیشتر می شود و این در کارمان خیلی تأثیر دارد. خودبه خود درگیری ها 

و کدورت ها از بین می رود و معنی خانواده، عینیت پیدا می کند.
دیلمانی ادامه داد: موسیقی و خنده، جزء جدانشدنی این مراسم است و همگی 

موقع رفتن، تشکر و قدردانی می کنند.



دکتر  از  رایزکو  کارکنان  از  دیگر  یکی  دیلمانی  دوران  همسر  حسن زاده  کبری 
صمدی تشکر کرد و گفت: من همیشه دعایم پشت سر آقای دکتر است. 17 سال 
است که همسرم در رایزکو کار می کند و من واقعاً از رسیدگی شرکت به کارکنان و 
خانواده هایشان راضی هستم. خدا خیرشان بدهد. حال کارکنان در رایزکو خوب 

است زیرا رایزکو برای آنان ارزش قائل می شود و قدردان زحماتشان است.



صغری شاهسوند مادر یکی از کارکنان نیز که 4 ماه است در رایزکو فعالیت دارد، 
درباره این هلدینگ اظهار کرد: خیلی خوشحالم که پسرم اینجا کار می کند. 

خودش همیشه می گوید خیلی از کارش راضی است. من هم وقتی می بینم پسرم 
راضی است، حالم خوب است.



مجموعه  این  درباره  دارد  حضور  رایزکو  کارکنان  از  یکی  خواهر  مرادی  طیبه 
گفت: خیلی خوشحالم و از خدا واقعاً ممنونم که برادرم در چنین محیطی و با 
چنین همکارانی کار می کند. واقعاً جای شکر دارد. بابت پذیرایی عالی هم خیلی 
ممنونم. همین که برادرم حالش خوب است و با امید و نشاط کار می کند، برای 

من خیلی مهم است.

خانم رمضانی همسر یکی از کارکنان با 12 سال سابقه کار در رایزکو نیز گفت: 
اینکه آقای دکتر صمدی می گوید همه یک خانواده هستیم کاملًا درست است و 

این مراسم، درستی این جمله را بیش از قبل تائید می کند.


آقای احمدی برادر یکی از کارکنان نیز که 3 سال است در رایزکو حضور دارد، درباره 
این مراسم گفت: واقعاً چنین مراسمی و این سطح از احترام به کارکنان برای من 
شگفت انگیز است. خیلی حس و حال خوبی به آدم دست می دهد. آرزوی قلبی ام 

این است که من هم در این مجموعه کار کنم.


ریکایی همسر یکی از کارکنان خانم در رایزکو نیز درباره این مراسم گفت: آدم وقتی 
به چنین مراسمی می آید، با دیگران بیشتر آشنا می شود و این زمینه ساز ارتباط های 
خوب و سازنده است. اینکه در رایزکو می گویند همه یک خانواده هستیم، کاملًا 
درست است. من از کارکنان اینجا نیستم ولی همیشه آقای دکتر صمدی را دعا 
می کنم و از خدا می خواهم به او عمر باعزت و طولانی بدهد چون یك مجموعه را 
دورهم جمع کرده و کاری انجام داده که هیچ کس نمی کند. حتی در مجموعه های 

بسیار بزرگ تر هم چنین فضایی را نمی بینید.


خانم عیدی که در بخش کاتالیست کار می کند، درباره مراسم گفت: خیلی برای 
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روحیه کارکنان مفید است. همه فارغ از خستگی ها و دغدغه هایشان یک شب 
عالی را کنار خانواده ها و همکارانشان دارند و خانواده ها هم باهم آشنا می شوند.

مسعود عیدی پدر خانم عیدی هم که خودش در بخش کیفیت کار می کند، 
گفت: رایزکو یك خانواده بزرگ و دوست داشتنی با مدیریت خیلی خوب آقای دکتر 
صمدی است و من افتخار می کنم که در این مجموعه کار می کنم. هرچند اواخر 
خدمتم است ولی واقعاً به این مجموعه افتخار می کنم و به خاطر همین هم دوست 

داشتم دخترم هم در این مجموعه کار کند.
او درباره این مراسم گفت: چنین جشنی باعث همبستگی و همدلی کارکنان 
می شود. علاوه بر این، در این فضا می توانیم با معاونت ها و مدیران ارتباط بیشتری 
و  مستقیم  به صورت  بتوانند  کارکنان  می شود  باعث  موضوع  این  و  کنیم  پیدا 

بی واسطه با مدیران درد دل کنند و برخی مشکلات را در میان بگذارند.


حاضرین در مراسم جشن همگی حس میزبان داشتند و فضای دوستانه 
و شادی که در چند شب برگزاری مراسم شاهد آن بودیم تأکیدی دوباره بر 

مهم ترین شعار هلدینگ رایزکو یعنی »ما یک خانواده بزرگیم« بود.


در روزهای بعدی برگزاری این مراسم به سراغ همکارانمان در سایت های 
خراسان  پلاستیک  پارت  و  بهشت  مهرآب  پلاستیک،  هوراند  تولیدی 

رفتیم.

ابوالفضل دهقان از هوراند که از سال 93 در مجموعه رایزکو  حضور دارد به همراه 
خانواده در جشن  شرکت هوراند حضور پیدا کرد. 

وی درباره فضای این جشن گفت: فضای بسیار صمیمی و خوبی در جشن حاکم 
بود. واقعا از برگزاری این مراسم راضی بودیم و لازم است از دکتر صمدی برای این 

برنامه تشکر ویژه داشته باشیم.
دهقان ادامه داد: خانواده از حضور در این مراسم بسیار خوشحال بودند و باعث 

می شود صمیمت بین خانواده همکاران بیشتر شود. 
برگزاری چنین جشن هایی حس همبستگی در میان کارکنان را بیشتر می کند و 

می توان تاثیر آن را در تولید عرق به مجموعه مشاهده کرد.



به  رایزکو مشغول  7  سال است در هلدینگ  از مهرآب بهشت  امامی  علی 
برگزاری  درباره  وی  کرد.  پیدا  حضور  بهشت  مهرآب  دورهمی  در  است  کار 
جشن خانواده رایزکو گفت: برگزاری جشن واقعا عالی بود و اگر مداوم این 
باشد.  داشته  ها  بچه  روحیه  در  زیادی  تاثیر  تواند  می  شود  برگزار  مراسم 
وی معتقد است برگزاری این مراسم بر نحوه عملکرد پرسنل تاثیر بسیاری 

خواهد داشت. 
این مراسم  از حضور در  نیز  بیان کرد: خوشبختانه خانواده  امامی همچنین 

بسیار راضی بودند و توانستند ارتباط خوبی با خانواده دیگر همکاران بگیرند.


فاطمه حسین آبادی از پارت پلاستیک خراسان  که از سال 84 در هلدینگ 
رایزکو مشغول به کار است با اشاره به برگزاری جشن اظهار کرد: جشن بسیار 
عالی ای برگزار شد و از همه نظر همچون پذیرایی و هدایایی که به بچه ها دادند 

عالی بود.
وی تصریح کرد: برگزاری چنین جشنی از یک لحاظ باعث همبستگی بین 

کارکنان شده و از نظر دیگر منجر به صمیمت بین  خانواده آنها می شود. 


حسین آبادی افزود: خیلی از خانواده ها دوست دارند با محیط کار همسرشان 

آشنا شوند و این جشن فرصت خوبی بود تا این آشنایی ایجاد شود.


از مهرآب بهشت که سال 89 کار خود را در سایت  سید سیامک پیدایی 
دار  امانت  خودش  گفته  به  و  است  کرده  کرده  آغاز  رایزکو  مجموعه  دو 
خانواده  از  عضوی  را  خود  و  داده  انجام  صمدی  دکتر  که  است  کارهایی 

رایزکو می داند. 
پیدایی در باره جشن برگزار شده نیز اظهار کرد: برگزاری این جشن از همه 
لحاظ خوب بود یعنی هم محیط و هم نحوه برگزاری همه و همه بسیار عالی 

بود و پیام آقای دکتر خود را به صورت ضبط شده در مراسم پخش شد. 
وی ادامه داد: بنده 2  فرزند دارم یکی 8  ساله و دیگری 2  ساله که فرزند بزرگم 
بسیاری خوشحال بود و خوشبختانه خانواده در این مراسم با دیگر خانواده 

همکاران ارتباط خوبی گرفتند.
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»کیست که به خداوند وام دهد، وامی نیکو تا خداوند آن را برای او چندان برابر بیفزاید« و این وعده بزرگ خدای بخشنده است که 
سال هاست در خانواده بزرگ رایزکو با تشکیل یک صندوق قرض الحسنه سعی شده که به آن عمل شود و اعضای این خانواده از برکات 
 آن برای امر خیر یا رفع مشکلاتشان بهره مندند. تولد صندوق قرض الحسنه رایزکو از اورند پلاستیک بوده و ابتدا کارش را با حدود 

100 عضو آغاز کرده است.
اما صندوق قرض الحسنه نیز مانند دیگر زیرمجموعه های رایزکو راهی جز رشد و بهبود ندارد و در طی سال های اخیر تغییرات زیادی 
داشته است، به همین بهانه گفت وگویی با مهندس سعیدی پور به عنوان مدیر صندوق و آرش شیشه چی کارشناس این بخش داشته ایم 

که هم در جریان تغییرات صندوق قرار بگیریم و هم روند پرداخت انواع وام ها از صندوق قرض  الحسنه رایزکو را مرور کنیم:

صنـــدوق مشکل گشـــا

مهدی سعیدی پور از مدیران قدیمی و اجرایی شرکت هلدینگ رایزکو درباره 
فلسفه ایجاد صندوق قرض الحسنه اظهار کرد: همه ما در زندگی خود قطعاً 
مشکلات اقتصادی را تجربه کرده ایم و در برهه ای دچار مشکلات معیشتی 
آن  با  راهکارهایی است که همه  ازجمله  وام  این مواقع، گرفتن  شده ایم. در 
آشناییم. در مجموعه رایزکو ازآنجاکه آقای دکتر صمدی همواره نگاهشان به 
مجموعه کارکنان این بوده که همگی اعضای رایزکو درواقع یک خانواده اند و 
همیشه تأکید داشتند که باید به نیاز اقتصادی اعضای خانواده نیز به صورت 

نظام مند و در چارچوب اصول و مقررات پاسخ داده شود.
داده  پاسخ  نیاز  این  به  شود،  تشکیل  صندوق  اینکه  از  قبل  داد:  ادامه  وی 
می شد اما نظام و چارچوب خاصی نداشت. از مهرماه سال 1387 با دستور 
آقای دکتر صمدی و به همت سرکار خانم نوروزی، قائم مقام هلدینگ رایزکو و 
آقای جوان عزیز، این نهال ارزشمند کاشته شد و ما هم مجری دستورالعملی 

بودیم که این عزیزان زحمت تدوین آن را کشیدند.
اورند  شرکت  در  عضو   100 حدود  با  صندوق  این  اینکه  بابیان  سعیدی پور 
پلاستیک کار خود را آغاز کرد، افزود: بر اساس اندوخته کارکنان و همچنین 
کمک آقای دکتر صمدی، اعطای تسهیلات به صورت عادلانه و منصفانه آغاز 
شد. یکی از آرزوهای همیشگی دکتر صمدی این بود که بتوانیم به بچه ها وام 

بدهیم و این وام بتواند گره های زندگی بچه ها را باز کند.
و  قوانین  اساس  بر  کرد:  اظهار  صندوق  این  در  عضویت  شرایط  درباره  وی 
از استخدامش در  از کارکنان چهار ماه  آیین نامه صندوق، هر یک  و  مقررات 
فرم  باید  کارکنان  شود.  قرض الحسنه  صندوق  عضو  می تواند  بگذرد،  رایزکو 
عضویت را تکمیل کنند و بعد از شش ماه می توانند اولین درخواست وام را 

ارائه کنند.
از  کارکنان  برخورداری  برای  آیین نامه  در  ما  کرد:  تصریح  سعیدی پور 
تسهیلات، قوانین و مقرراتی را وضع کرده ایم. هرچقدر سابقه فردی بیشتر 
شود، میزان دسترسی اش به وام  و تسهیلات بیشتر می شود و مبلغ قابل اعطا 

نیز افزایش می یابد.
وی با اشاره به تغییرات رخ داده در صندوق طی یک سال اخیر گفت: سال 
دکتر  آقای  که  دستوری  و  داشتیم  قبل  از  که  تصمیمی  اساس  بر  گذشته 
این  بر  یافت.  افزایش  کارکنان  نیاز  با  متناسب  وام ها  سقف  دادند،  صمدی 
نزدیک 90 میلیون  به  و  برابر شد  فرد دو  اعتبار هر  و  پرداخت  اساس سقف 

تومان ارتقا یافت.
که  کرد  ایجاد  را  فرصت  این  که  عمومی  روابط  واحد  از  قدردانی  ضمن  وی 
کمک  با  صندوق  نرم افزار  راه اندازی  از  شود،  ارائه  زمینه  این  در  توضیحاتی 
واحد IT و به ویژه مهندس کاکاوند خبر داد و اظهار کرد: این نرم افزار می تواند 
تا حدود زیادی مشکلاتی را که بچه ها در فرایند دریافت وام با آن مواجه بودند 
کاهش دهد. همه آن چیزی که به عنوان مراحل مختلف نیاز به امضا و تأیید 
داشت، در این نرم افزار وجود دارد و همه می توانند از طریق صفحه شخصی 

خود در این نرم افزار، برای سؤالات خود به پاسخ برسند.
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آرش شیشه چی نیز که از سال 88 کار خود را در هلدینگ رایزکو آغاز کرده است، 
درباره این صندوق می گوید: خوشبختانه از اعطای وام به 48 نفر به مبلغ 63 
میلیون تومان در سال 87 به پرداخت وام به مبلغ 123 میلیارد و 230 میلیون ریال 

در قالب 1983 فقره وام در سال 1400 دست یافتیم.
وی درباره عنوان وام ها نیز گفت: دغدغه آقای دکتر همیشه این است که نیازهای 
عام کارکنان نظیر مسکن، کالا، درمان، ازدواج، تولد فرزند و حتی سفر، بدون 
پاسخ نماند. در حال حاضر به صورت ماهانه و خارج از فراخوان، اگر کسی حتی 
با سابقه بسیار کم مشکل مالی برایش پیش بیاید، می تواند وام اضطراری بگیرد. 
وام ها به انواع وام اضطراری، وام سفر، وام کالا، وام مسکن، وام ازدواج، وام تولد 

فرزند و وام درمان تقسیم می شوند.
رسالت  بانک  در  صندوق  مالی  حساب  گردش  با  ما  داد:  ادامه  شیشه چی 
توانسته ایم امتیاز وام چشمگیری بسازیم. از کارکنان کارگر تا کاردان، 10 میلیون 
تومان و کارشناس به بالا 20 میلیون تومان می توانند از این محل وام دریافت 

کنند؛ یعنی به جز سقف 70 میلیون تومان، این وام هم اعطا می شود.
وی بابیان اینکه مبلغ وام نسبت به گذشته دو برابر شده است، افزود: به طور 
مثال وام مسکن 20 میلیون تومان بود، در حال حاضر 50 میلیون تومان است. 
وام ازدواج 15 میلیون تومان بود که 30 میلیون تومان شد و وام های دیگر هم به 

نسبت، افزایش داشته است.
شیشه چی در پاسخ به این سؤال که آیا سقفی برای تعداد موارد ماهانه درخواست 
وام وجود دارد، اظهار کرد: خیر، نامحدود است. دودسته وام داریم؛ فراخوان 
و  درمان  ازدواج،  اضطراری،  وام  همان  فراخوان  از  خارج  فراخوان.  از  خارج  و 
تولد فرزند است. این ها وام های ماهانه است که درخواست ها وصول، تجمیع، 
جمع بندی و وارد مرحله تأیید و پرداخت می شود. یک وام هم به  نام وام فراخوان 
داریم. این وام بر اساس اطلاع رسانی و به صورت دوره ای پرداخت می شود. مثلًا 
فراخوان وام کالا، مسکن یا سفر در بازه های زمانی مختلف داده می شود. وام 
بانک رسالت هم به صورت فراخوان است. یک بخش بسیار زیبا هم داریم که 
جا دارد از آقای دکتر صمدی بابت آن قدردانی شود. ایشان واقعاً مرد بزرگواری 
است. ما هم خادم این قضیه هستیم و این بخش، بحث کمک هزینه بلاعوض 
در دو حوزه ازدواج و درمان است. به جز وام 30 میلیون تومانی ازدواج و اعطای 
کارت هدیه توسط واحد اداری، 10 میلیون تومان هم در قالب هدیه و به صورت 
بلاعوض توسط صندوق اعطا می شود و حتی اگر زن و شوهر هر دو در شرکت 

مشغول کار باشند، بازهم تفاوتی ندارد و این مبلغ به هر دو پرداخت خواهد شد.
وی درباره مورد دوم تصریح کرد: مورد بعدی کمک هزینه درمان است. ان شاءالله 
همه سلامت باشند اما در بحث سرطان، نازایی و معلولیت که هزینه های بسیار 
تأمین اجتماعی  و  بیمه تکمیلی  نیز مشمول  از موارد آن  بالایی دارد و خیلی 

نمی شود، مازاد هزینه ها به میزان 70 درصد توسط صندوق پرداخت می شود.
وی با اشاره به تشریفات دریافت وام تصریح کرد: هر فرد باید 70 میلیون تومان 
سفته داشته باشد و البته این تضمین، فقط یک بار اخذ می شود. قبلًا برای هر 
بار دریافت وام باید دو برابر سفته داده می شد و این برای اغلب کارکنان به سبب 
محدودیت میزان مرخصی و رفت وآمد، کار دشواری بود. همچنین بخشی داریم 
به اسم کسری اندوخته به این معنا که فرد در زمان اخذ وام، به نسبت مانده 
وام های قبل به اضافه وام های جدید باید ذخیره اندوخته داشته باشد. اگر آن 
اندوخته کمتر باشد، باید آن را ابتدا عودت دهد. درگذشته فرد باید می رفت بانک و 

به حساب صندوق واریز می کرد. 
حضور  صندوق  در  بعدازاینکه 
پیدا کردم، دیدم باید این فرایند 
برای سهولت کار کارکنان، کوتاه 
شود. یکی از کارهایی که انجام 
دادم این بود؛ به این شکل که 
وام  است  قرار  که  زمانی  همان 
را  محاسباتش  شود،  پرداخت 
انجام می دهیم و اعلام می کنیم 
اندوخته  کسری  مبالغ،  این 
آن  با  هم  وام  مبلغ  و  شماست 
فرد  به حساب  اندوخته  کسری 
نیازی  دیگر  و  می شود  واریز 
نیست برود و فیش بیاورد و ... .

شیشه چی ادامه داد: پس ازاین 
حساب  یک  باید  فرد  مراحل، 
باشد.  داشته  رسالت هم  بانک 
برای  باید  کارکنان  درگذشته 
افتتاح حساب به بانک مراجعه 
سال  دو  طی  ولی  می کردند 

اخیر، این فرایند کاملًا به صورت اینترنتی انجام می شود.
وی درباره روند پرداخت وام ها گفت: سه روز بازه زمانی دهم تا دوازدهم هرماه 
جهت  ارائه  و  سایت ها  در  مستقر  نماینده  تحویل  درخواست ها.  تجمیع  برای 
بررسی صندوق است. ما طی چند روز مدارک را کنترل می کنیم و یکی دو هفته 
بعد هم مبلغ وام پرداخت می شود. در حال حاضر حدود 18 نماینده صندوق در 
شرکت های مختلف داریم که رابط بین صندوق قرض الحسنه با کارکنان هستند. 
این افراد آموزش دیده اند و به آنان گفته ایم که منتظر نباشید بچه ها بیایند سمت 
شما بلکه شما باید به سمت آنان بروید، سؤال کنید و پیگیر عضویت کارکنان و ارائه 

اطلاعات در خصوص صندوق باشید.
شیشه چی بابیان اینکه علاوه بر پرداخت وام، مزیت ذخیره اندوخته نیز در صندوق 
قرض الحسنه وجود دارد، توضیح داد: اگر شخصی وام هم نگیرد، اندوخته های به 

نسبت اندک او به عنوان یک ذخیره پس انداز جمع می شود.
و  فراخوان خیلی چشمگیر  رقم داخل  نیز گفت:  وام درون سازمانی  درباره  وی 
فراگیر بوده و در سال جاری تا ماه گذشته، بیش از 24 میلیارد تومان درخواست وام 
فراخوان داشتیم که مجاز بود و به همه تعلق می گرفت. با لطف آقای دکتر صمدی 
13 میلیارد تومان در جشن دورهمی رایزکو در اردیبهشت ماه امسال اعلام و سپس 
به صندوق اضافه شد و ما بالغ بر 15 میلیارد تومان پرداخت از فراخوان جدید در 
یکی دو ماه اخیر داشتیم و مابقی آن حدود 10 میلیارد تومان نیز بر اساس بودجه 
پرداخت می شود. اولویت بندی بر اساس سابقه عضویت و سابقه استخدام و مانده 

وام و ذخیره اندوخته فرد است.
با لطف پدر معنوی خانواده جناب آقای دکتر صمدی در ابتدای سال 1401 

تاکنون بالغ بر 220 میلیارد ریال پرداخت داشته ایم.
کرد:  بیان  پرداخت می شود،  وام خودرو هم  آیا  که  این سؤال  به  پاسخ  در  وی 
درگذشته چنین وامی داشتیم که به عنوان پیشنهاد امسال و سال گذشته هم 
مطرح شد؛ اما ازآنجاکه سقف وام ها افزایش یافت و اولویت ها به صورت دیگر در 
نظر گرفته شد، امکان پرداخت فراهم نشد؛ اما در برنامه های آینده باید ببینیم چه 

تصمیمی گرفته می شود.
وی ادامه داد: پیشنهاد دیگر، تسهیلات مربوط به فوت بستگان درجه یک بود که 
البته هزینه بر است. در این زمینه از طرف شرکت به فرد کمک می شود و همیشه 
آقای دکتر و واحد سرمایه های انسانی در این اتفاقات به کارکنان لطف داشته اند 

اما به هرحال این پیشنهاد ها هم در مرحله بررسی است.
در  بتواند  تا  رایزکو طی سال های جاری تلاش داشته  صندوق قرض  الحسنه 
 کنار اعضای خوب خانواده رایزکو باشد و پایه های آن بر شعار اصلی هلدینگ 
تلاش  در  همیشه  جهت  همین  به  است،  شده  بنا  بزرگیم«  خانواده  یک  »ما 
است تا با بهبود روند کاری اش بیشتر کنار خانواده رایزکو باشد، طی سال های 

فعالیتش تغییرات مهمی انجام شده و قطعاً تغییرات بیشتری نیز در راه است.
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شرکت »پارت پلاستیک خراسان«، یکی از شرکت های زیرمجموعه هلدینگ رایزکو بوده و حدود دو دهه سابقه در 
حوزه تولید برخی قطعات خودرویی را دارد. پارت پلاستیک خراسان این روزها مبدل به عضوی تأثیرگذار در خانواده 
شده است، همکاران ما در پارت پلاستیک به اینکه عضوی از یک خانواده بزرگ هستند به خود می بالند و تلاش می کنند 
با حمایت های رایزکو با سرعت بیشتری روی ریل قطار پیشرفت حرکت کنند. این شرکت اخیراً میزبان خط تولید باتری 
خودرو شده و همچنین هم زمان با این افتتاح خط تولید پالت و آزمایشگاه پیشرفته صنعتی نیز در پارت پلاستیک خراسان 

آغاز به کار کرد.
مراسم افتتاح خط تولید باطری، پالت و همچنین آزمایشگاه پارت پلاستیک یازدهم اسفندماه در شهر نیشابوربا حضور 

مقامات دولتی و مدیران هلدینگ رایزکو برگزار شد.
 در همین ارتباط گفت وگویی با مسئولان هلدینگ رایزکو و برخی مهمانان حاضر در این رویداد داشته ایم که مشروح آن 

  را می خوانید:

استارت پیشرفت با 
باتری پارت پلاستیک



سال 1404 به ده هزار نفر همکار در رایزکو می رسیم �
و  باتری  پالت،  تولید  خطوط  افتتاح  مراسم  در  صمدی  حمیدرضا  دکتر 
آزمایشگاه پیشرفته صنعتی در پارت پلاستیک با اشاره به اینکه باید ماند و برای 
کشور تلاش کرد تا مشکلات رفع شود تاکید کرد تغییرات برای بهبود شرایط و 
رفع مشکلات فقط با تلاش و کار انجام می شود، زیرساخت های ایران برای 80 
میلیون جمعیت کافی نیست به همین دلیل باید با تلاش برای رفع مشکلات 

دین خود را به ایران ادا کرد؛ مدیران به جوانان ایرانی خیلی مدیون هستند .
رئیس هیأت مدیره هلدینگ رایزکو با اشاره به اینکه برای آغاز سال جاری ظرفیت 
اشتغال خود را به 4500 نفر می رسانیم؛ البته برنامه ریزی ما برای پایان سال 
1404 اشتغال 10 هزارنفری است تصریح کرد: وظیفه ما مدیران و  مسئولان 
ایجاد اشتغال برای جوانان نخبه است؛ آن ها نباید به مهاجرت از ایران فکر کنند.

بیش از ۹0 درصد واحدهای تولیدی با سرمایه گذاری  �
بخش خصوصی فعالیت می کنند

مدیر کل صمت استان خراسان رضوی با اشاره به افتتاح خطوط جدید تولید 
باطری پالت و آزمایشگاه های جدید رایزکو گفت: باعث افتخار است که جذب 
سرمایه و افزایش تولید به رغم موانع و مشکلات اقتصادی در این استان به دست 

صنعتگران انجام شده است.
رجبی اضافه کرد: حاصل جمع تلاش  و همت بخش خصوصی باعث شده است 
که تولید به طور چشمگیری افزایش پیدا کند، به نحوی که با در نظر گرفتن 130 

قلم کالا، بین 20 تا 200 درصد افزایش تولید داشته ایم.
وی تأکید کرد: نکته اصلی این است که این مهم به دست صنعتگران این استان 

حاصل شده است.
مدیر کل صمت استان خراسان رضوی ادامه داد: به رغم تمام موانع و مشکلات 
خصوصی  بخش  به خصوص  صنعتگران  همت  به  رضوی  خراسان  استان 
توانسته است در زمینه سرمایه گذاری های تولیدی پس از استان یزد رتبه دوم 

را کسب کند.
با فراهم  این شرایط وزارت صمت در تلاش است که  رجبی اضافه کرد: در 
کردن زیرساخت ها باعث هرچه کمتر شدن موانع تولید شود بااین حال بازهم 
انجام داده  را  به خوبی وظیفه خود  تولید  بخش خصوصی عاشقانه درزمینهٔ 

را  اشتغال  ایجاد  و  تولید  افزایش  مقدمات  سرمایه گذاری  توسعه  با  و  است 
فراهم کرده است.

وی ادامه داد: در همین حال باید به افزایش فعالیت های دانش بنیان نیز اشاره 
کرد که بیشتر آن ها توسط بخش خصوصی انجام شده است به نحوی که نسبت به 
سال گذشته درخواست برای اخذ پروانه های تحقیق و توسعه 130 درصد افزایش 

داشته است.
مدیر کل صمت استان خراسان رضوی در ادامه با اشاره به اینکه همکاری و همدلی 
با بخش خصوصی وجود دارد و نافی تلاش های بیشتر نیست تأکید کرد: اما 
به هرحال بخش خصوصی همچنان به وظیفه ای که برای خود در نظر دارد به خوبی 
عمل می کند، به نحوی که این در حال حاضر بیش از 90 درصد واحدهای تولیدی 

با سرمایه گذاری بخش خصوصی در حال فعالیت هستند.
وی افزود: 800 پرونده در ستاد تسهیل صنعت استان بررسی شده و اعتبارات 
خوبی را به آن ها داده ایم؛ تأمین مالی زنجیره تولید در سال جاری شروع شده است 

که در سال بعد قطعاً استمرار پیدا می کند.
رجبی خاطرنشان کرد: در سال جاری 50 همت از روش تأمین مالی زنجیره اعتبار 
پرداخت شده که با استفاده از این روش و کار فعالان صنعت 30 درصد تسهیلات 

بیشتری دریافت کرده اند.
وی بابیان اینکه 10 درصد صادرات استان خراسان رضوی نفت پایه است و 90 
ماشین آلات،  گفت:  است  غیرنفتی  محصولات  صادرات  به  مربوط  بقیه  درصد 
صنایع معدنی و محصولات دانش بنیان پایه های صادراتی ماست که آمار خوبی 

است؛ در خراسان رضوی خام فروشی خیلی کمی صورت می گیرد.
مدیر کل صمت خراسان رضوی تصریح کرد: با 10 کشور هدف صادرات مذاکره 

کرده ایم؛ صادرات خراسان رضوی در سال جاری 200 درصد رشد داشته است.

باید به دنبال افزایش امید در کشور باشیم �
هاجر چنارانی نماینده نیشابور در مجلس شورای اسلامی هم در این مراسم 
گفت: باید دست به دست هم بدهیم و صنعت ایران را ارتقا داده و اشتغال و امید 

را افزایش دهیم.
دارد  عهده  بر  را  بزرگی  وظایف  قانون  بر  نظارت  راستای  در  مجلس  افزود:  وی 
و باید در قانون برنامه هفتم توسعه اقدامات بزرگی برای صنعت و تولید انجام 
دهیم؛ هیچ کس به اندازه صنعتگران و تولیدکنندگان از مشکلات نمی داند؛ بهتر 
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است با تشریک مساعی اقدامات حمایتی واقعی از صنعت انجام دهیم؛ از همه 
سرمایه گذاران و تولیدکنندگان و صنعتگران برای خدمت صادقانه به ملت بزرگ 

ایران و مبارزه با مشکلات تقدیر می کنم.

حضور رایزکو از شمالی ترین تا جنوبی ترین نقطه کشور �
حسن وطنی معاون تولید جامه هلدینگ رایزکو نیز در ادامه این گفت: در این 
هلدینگ 30 شرکت در استان های آذربایجان، تهران، خراسان و جنوب ایران فعال 
هستند؛ حوزه فعالیت این شرکت ها در صنایع نفت و گاز، صنایع غذایی، تولید 
آب های معدنی، فعالیت های خیریه و نگهداری و حمایت کودکان بی سرپرست و 

صنایع بسته بندی است.
وی همچنین بابیان اینکه هم اکنون نزدیک به 4500 نفر در هلدینگ رایزکو اشتغال 
دارند افزود: مقادیری هم سهام بهمن و ایران خودرو را در اختیار داریم؛ قطعات 

یدکی تولیدی خود را به ایران خودرو و سایپا و بهمن و زامیاد ارائه می دهیم.

 سیاســت کلان هلدینــگ رایزکــو پیشــرفت همــه  �
شرکت ها  است

مرتضی سبحانی، معاون تحقیق، نوآوری و توسعه هلدینگ رایزکو دلیل انتخاب 
پارت پلاستیک را برای تولید باتری، توسعه همه جانبه شرکت های زیرمجموعه 
هلدینگ عنوان می کند و می گوید: سیاست کلان هلدینگ توزیع پروژه های است 
تا به نوعی همه شرکت هایی که در نقاط مختلف کشور وجود دارند، بتوانند درراه 

توسعه قدم بردارند.
وی در ادامه با اشاره به بهره مندی پارت پلاستیک از دانش لازم و وجود ظرفیت های 
بالا در این شرکت گفت: به همین دلیل تصمیم بر این شد که این شرکت را در حوزه 

باتری فعال کنیم.
سبحانی همچنین یکی دیگر از دلایل انتخاب پارت پلاستیک برای تولید باطری را 
امکان توسعه آتی با توجه به فضای زیرساخت زمین و سوله های تولید عنوان کرد و 
افزود: به همین دلیل تصمیم گیری بر این شد پارت پلاستیک مرکز توسعه باطری 

در هلدینگ باشد.
 معاون تحقیق، نوآوری و توسعه هلدینگ رایزکو همچنین از درباره انتخاب محصول 
باطری به عنوان محصول توسعه ای پارت پلاستیک نیز گفت: با توجه به تولیداتی 
که هم اکنون در هلدینگ انجام می شود با افتتاح این خط و همچنین بهره برداری 

از فازهای آتی به دنبال تکمیل کردن پکیج تولیدات خودرویی هلدینگ هستیم.
او در ادامه سرمایه گذاری که هلدینگ رایزکو برای افتتاح این خط تولید را عددی 
حدود سه تا چهار میلیون دلار عنوان کرد و افزود: این پروژه از اواسط سال گذشته 
آغاز شد و بعد از حدود یک سال قابل بهره برداری بود اما به دلیل زمان بر بودن روند 
سازمان استاندارد افتتاح خط تولید تا اسفندماه به تعویق افتاد و اکنون حدود دو 

ماه است که تولید در پارت پلاستیک آغاز شده است.

فاز دوم تولید باطری قدم بعدی پارت پلاستیک است �
محمدرسول قائمی مدیر اجرایی شرکت پارت پلاستیک خراسان نیز در ادامه 
درباره امکانات و جایگاه این شرکت اظهار کرد: شرکت پارت پلاستیک خراسان، 
یک شرکت تمام خصوصی و یکی از زیرمجموعه های هلدینگ رایزکو است. شرکت 
پارت پلاستیک، از سال 1384 شروع به تولید قطعه باک خودرو کرد و این تولید در 

یک زمین به مساحت 40 هزار مترمربع انجام شد.
قائمی افزود: در سال 1384 که شرکت پارت پلاستیک به مجموعه تولید باک در 
کشور اضافه شد، شرکت پارت پلاستیک، در ابتدا بر مبنای استاندارد آلایندگی یورو 
2، با ک های تک لایه تولید می کرد اما بعد از گذشت چند سال و تغییر استانداردها 
در سیستم خودروساز، استاندارد یورو 4 جایگزین استاندارد یورو 2 شد. به همین 
دلیل بعد از اضافه شدن این شرکت به هلدینگ رایزکو و حمایت و سرمایه گذاری 

سهام دار جدید شرکت پارت پلاستیک، اقدام به تولید باک 6 لایه پلیمری کرد.
قائمی اضافه کرد: با تصمیم استراتژیکی مجموعه و صاحبان سهام شرکت گرفتند، 
قرار شد شرکت پارت پلاستیک، نگاهی به صنعت بسته بندی نیز داشته باشد 
تا از امکاناتی که بدون استفاده باقی مانده بود استفاده شود. با توجه به تغییر 
استانداردی که رخ داده بود، دستگاه هایی که قبلًا باک خودرو تولید می کردند، در 
دوره جدید امکان تولید باک 6 لایه را نداشتند؛ لذا وارد فضای کسب وکار دیگری 
ازجمله تولید ظروف بسته بندی شدیم. در حال حاضر، شرکت پارت پلاستیک 
خراسان علاوه بر تولید باک خودرو، در صنعت بسته بندی هم فعال است. ما در 
این شرکت، تولیداتی نظیر بشکه های بلو مولد )پلاستیکی /Blow Mold( را داریم 

که بازار اصلی مصرف آن صنایع پتروشیمی، شیمیایی و غذایی است.
به گفته وی، در حال حاضر اکثر صنایع شوینده نیز جزو مشتریان پارت پلاستیک 
هستند و شرکت های پتروشیمی و غذایی از تولیدات این شرکت استفاده می کنند.
مدیر اجرایی شرکت پارت پلاستیک خراسان  افزود: در رده بندی تولید بشکه در 

کشور، ما مقام دوم یا حداکثر سوم را ازنظر تعداد مشتریان داریم.
او درباره تصمیم تولید باتری در نیشابور نیز بیان کرد: این بحث، یک بحث کلان 
است که تصمیم آن توسط مدیریت و صاحب اصلی گروه گرفته شد. در سال 

گذشته قرار بر این شد که تولید در شرکت پارت پلاستیک انجام شود.
وی اظهار کرد: ما در نیشابور، ساختارهای سازمانی و زیرساختی مثل ساختمان 
را داشتیم و به این صورت، ساختمان سازی جدید نیاز نبود؛ بنابراین، فضای 
موردنظر برای تولید وجود داشت و ما این ماشین آلات را در نیمی از یک سالن 
تولید با مساحت حدود 1200 مترمربع مستقر کردیم. تمام ماشین آلات خط 

تولید باتری، الآن در نیشابور نصب شده و تولید اولیه انجام شده است.
قائمی درباره ظرفیت تولید نیز گفت: ظرفیت اسمی خط تولیدی که الان داریم، 



برای 3 شیفت کاری، شبانه روز 1200 عدد باتری است. با در نظر گرفتن 25 روز 
کاری در ماه و 12 ماه سال، چیزی حدود 350 تا 400 هزار باتری، توان تولید در 

سال وجود دارد.
و  باتری  از  استفاده  از کولر خودرو،  استفاده  و  افزایش دمای هوا  با  افزود:  وی 
تعویض آن نیز بشدت رایج می شود به طوری که دقیقاً باتری های تولیدشده در این 
ماه ها، به فروش نخواهد رسید و باتری هایی که زودتر تولیدشده اند در این ماه ها 
فروخته خواهند شد. در بقیه ماه های سال که غیر پیک مصرف است، معمولًا به 
ظرفیت های تولید شرکت ها افزوده می شود که بتوانند به تقاضای بازار در زمان 
پیک مصرف پاسخ بدهند. پیش بینی تولید 350 هزار باتری با این خط تولید 

کنونی دور از ذهن نیست.
باتری ساز  ایران، شرکت های  باتری در  تولید  افزود: در حوزه  ادامه  قائمی در 
بزرگی فعالیت دارند. این باتری سازان، هم ارتباطات ویژه ای با شرکت ها دارند 
و می توانند با بخش خصوصی رقابت کنند و هم اینکه امکانات مختلفی در 

اختیار داشته و دارند.
وی گفت: در استان خراسان رضوی هم و در این حوزه، یک شرکت فعالیت دارد که 
کار تولید باتری را در حجم بالا انجام می دهد. سهام شرکت های بزرگ این حوزه، 

معمولًا متعلق به نهادهای دولتی است و به عنوان رقبای اصلی مطرح هستند.
قابل توجه،  و  بالا  با ظرفیت های  باتری ساز،  این شرکت های  قائمی،  گفته  به 
در حال فعالیت هستند ولی حُسن باتری این است که کاملًا فضای صادرات 
برای آن آماده است، یعنی ما امکان صادرات باتری را به کشورهای دیگر داریم. 
شرکت های فعال دیگر در این حوزه نیز در حجم بالایی صادرات باتری دارند. 
البته در حوزه تولید باتری، حوزه مصرف صرفاً محدود به باتری خودرو نیست. 
باتری های  و  )خورشیدی(  یوپی اس  سلول های  مثل  دیگر  کاری  فضاهای  ما 

یو پی اس را داریم و باتری می تواند در حوزه های دیگر کاربرد داشته باشد.
مدیر اجرایی شرکت پارت پلاستیک خراسان تصریح کرد: باتری، حوزه گسترده 
مصرف دارد و آن چیزی که می تواند یک باتری ساز را به عنوان یک باتری ساز 
خوب و قابل اتکا در بازار نشان بدهد و برند و صاحب کیفیت و نام کُنَد، بحث 
زیرساخت هایی است که برای خط تولید باتری لازم است. یکی از مهم ترین 
همان  باتری،  تپنده  قلب  است.  باتری  صفحات  تولید  بحث  زیرساخت ها، 
ماحصل،  و  می دهند  انجام  شیمیایی  واکنش  اسید،  با  که  است  صفحاتی 
آن جریانی است که قطب های مثبت و منفی باتری را به سمت تولید انرژی 
می برند. قطعاً به خاطر پیشرفت، توسعه و استقرار تولید یکنواخت و پایدار، باید 

در گام بعدی، تأمین صفحات باتری توسط خودمان انجام شود.
قائمی افزود: این کار، یک پروژه تقریباً سنگین بوده و ما امیدواریم بتوانیم در 
این زمینه موفق عمل کنیم. طرح های توجیهی این کار آماده شده و باید مصوبه 
هیأت مدیره هلدینگ را داشته باشیم و تصمیم گیری در این زمینه صورت بگیرد 

تا در اولین فرصت بتوانیم پروژه صفحه سازی باتری را محقق کنیم.

خط تولید یک هفته ای نصب شد �
رضا یزدیانی جانشین اجرایی و مدیر مهندسی و پروژه باتری سایت خراسان و 
مدیر پروژه باتری که تحصیل کرده رشته مکانیک از دانشگاه پلی تکنیک تهران 
است و سابقه بالایی در حوزه قطعات خودرو دارد، درباره اینکه چرا سایت نیشابور 
برای تولید باتری انتخاب شد، اظهار کرد: در این سایت زیرساخت ها آماده بود و ما 
از قبل امکانات و سالن ها را در اختیار داشتیم. درواقع دلیل اینکه پارت پلاستیک 

برای این کار انتخاب شد در اختیار داشتن زیرساخت ها بود.
یزدیانی با اشاره به بحث فروش بیان کرد: به هرحال یکی از مهم ترین موضوعات 
فروش است. این خط از 15 خرداد سال جاری تولید انبوه خود را شروع کرده و 
در آذرماه موفق به دریافت استاندارد برای تولید باتری شد. البته هنوز به ظرفیت 
اسمی دست پیدا نکردیم اما بخشی از تولید به بازارهای منطقه یعنی افغانستان، 
تاجیکستان و عراق صادر می شود. به گفته وی، این محصول با برند تسلا انرژی تولید 
می شود اما هنوز آن طور که باید شناخته نشده است در حال حاضر بازار خودرو نیازی 
16 میلیونی دارد که باید دید از این میزان چه سهمی در اختیار ما قرار می گیرد.
یزدیانی در بخش دیگری از این گفتگو درباره گشایش خط تولید پالت و همچنین 
تجهیز آزمایشگاه پارت پلاستیک نیز گفت: یکی از حوزه های فعالیت شرکت 
پارت پلاستیک خراسان قطعات و بسته بندی است، شروع کار با تولید بشکه های 
پلاستیکی بود، ولی بعداً در فاز توسعه به عنوان یکی از محصولات کلیدی سازمان 
پالت های پلیمری تزریقی مدنظرمان قرار گرفت که خط تولید جدید هم در همان 

راستا راه اندازی شده است.
جانشین اجرایی و مهندسی مدیر سایت خراسان در ادامه با اشاره به اهمیت 
استانداردسازی و تست پالت، به تجهیز و آغاز فاز دوم به روزرسانی آزمایشگاه 
و  بود  کوچک  خیلی  واحد  یک  آزمایشگاه  واحد  ابتدا  در  افزود:  و  کرد  اشاره 
به صورت پراکنده در دو مکان قرار داشت، اما امروز و در فاز توسعه، یک سالن 
جدید آزمایشگاه مدنظر قرار گرفته است که ساخت وساز و مجهزسازی آن انجام 
شده و به عنوان یک آزمایشگاه صنعتی پیشرفته در شرق کشور فعالیت خود را 
آغاز کرده است البته با توجه به افتتاح خط باتری تجهیزات آزمایش باتری هم 

به بخش تست و آزمایش در پارت پلاستیک اضافه شده است.

دانش فنی لازم در پارت پلاستیک وجود دارد �
محمد طوسی از سال 89 با مجموعه پارت پلاستیک همکاری دارد و در حال 

حاضر مسئول مهندسی تولید در این مجموعه است.
طوسی گفت: با توجه به تجربه ای که در پارت پلاستیک در اختیار داشتیم به سراغ 
تولید باتری با کمترین استهلاک رفتیم زیرا ماشین آلات به روز بود و تأییدیه های 

اداره استاندارد را هم دریافت کرده ایم.
وی همچنین در انتها گفت، ما در پارت پلاستیک دانش فنی لازم را داریم و در اینجا 

بر اساس مطالعات روز تولید را استارت زده ایم.



کوروش کوپال معاون برنامه ریزی هلدینگ رایزکو دراین باره اظهار 
کرد: ما تقریباً از تابستان توانستیم از ظرفیت کل خطوط به صورت 
از  که  داشتیم  خالی  ظرفیت های  مقداری  کنیم.  استفاده  بهینه 
آن ها استفاده نمی شد اما با روی کار آمدن دوستان خدمات پس از 

فروش و ایجاد تقاضای بیشتر از سمت بازار، این بستر ایجاد شد که 
بتوانیم تولیدمان را به ظرفیت هایمان نزدیك کنیم و از پتانسیلی که 
داریم، به بهترین شکل بهره ببریم. در این راستا در سایت هایی مثل 
جنرال، سایت دو، سایت باك، سایت نوارهای آب بندی، سایت یك، 
بالاخص در حوزه کنیستر، حوزه پمپ و حوزه لوله ها شاهد افزایش 
چشمگیر راندمان بودیم. به عنوان مثال در شرکت جنرال توانستیم 
به تولید بالایی در موتور فن برسیم. ان شاءالله مشکلات باقی مانده تا 
اواخر سال رفع خواهد شد و ما می توانیم تولید شیشه بالابر را هم به 

ظرفیتمان نزدیک کنیم. 
وی درباره تصمیم برای استفاده از ظرفیت های موجود، بیان کرد: 
بازار  سمت  از  بالایی  کشش  این  از  پیش  تا  که  بود  این  بحث  یك 
بود. در شش ماهه دوم  تقاضا ضعیف  واقع  و در  احساس نمی شد 
سال، خودروسازان افزایش چشمگیری در تولید داشتند و این عاملی 
فروش  و  تولید  سهممان  از  بیشتر  حتی  بتوانیم  کرد  کمك  که  بود 

داشته باشیم. 
سوی  از  سوخت رسانی  سیستم های  حوزه  در  داد:  ادامه  کوپال 
خودروسازان بر روی توانمندی های رایزکو حساب ویژه ای وجود دارد. 

خانواده قهرمان، خانواده رکورددار
کار معمول و روال یک مجموعه وقتی به بهترین شکل انجام می شود، لذت زیادی دارد و رسیدن به اهداف از پیش تعیین شده 
حس خوبی می دهد اما اگر رکوردشکنی و پیشرفت جهشی هم چاشنی کار شود، لذت دستیابی به اهداف و تحقق برنامه ها 
دوچندان می شود؛ درست مثل ورزشکاری که هم قهرمان شده و هم توانسته رکورد رقابت ها را جابجا کند. هلدینگ رایزکو 
هم که همیشه در حوزه فعالیت خود نسبت به سایرین برتر و بهتر بوده، در سه ماه اخیر موفق به ثبت رکوردهایی پی درپی 

در تولید شده است؛ اتفاق بزرگی که جز با همت پرسنل و حمایت مدیران ممکن نبوده است.
در ادامه، با برخی از پرسنل رایزکو به گفت وگو نشسته ایم تا دلیل این رکوردزنی ها را جویا شویم:
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بر همین مبنا در سایت های دو و خراسان تقریباً قله را فتح کرده ایم؛ 
با این حال طبق دستور آقای دکتر صمدی در تلاشیم که سال آینده 

به ظرفیت هایمان هر چه بیشتر نزدیک شویم.    
وی با بیان اینکه در حوزه های دیگر نیازمند چابکی تامین کنندگان 
یکی  داد.  رخ  رایزکو  گروه  در  خوب  اتفاق  دو  کرد:  اظهار  هستیم، 
ممکن  حداقل  به  موجودی مان  و  شد  سبک  انبارهایمان  این که 
رسید و دیگر آنکه تیراژ تولیدمان به شکل چشمگیری افزایش یافت. 
به  مربوط  که  موجودی  گردش  دوره  شاخص  به  شد  باعث  امر  این 
هدف گذاری فصلی است بسیار نزدیک شویم و به شرایط قابل قبولی 

دست یابیم.
کوپال تصریح کرد: معتقدم یکی از شاخص های بسیار خوبی که در 
حال حاضر در گروه رایزکو وجود دارد، بحث رهبری است که از سمت 
آقای دکتر صمدی در سیستم به شکلی فوق العاده جاری و ساری 
خواهان  همه  بلکه  نباشد  استاتیك  چیز   هیچ  شده  موجب  و  شده 

پویایی و فتح قله ها باشند.
به گفته وی، تجمیع انبارها یکی دیگر از اتفاقات خوبی بود که در 
تجمیع  گروه  کل  در  برنامه ریزی  دیگر،  سوی  از  و  خورد  رقم  پاییز 

شد.
وجود  قبلا  که  ایراداتی  از  یکی  کرد:  اضافه  دراین باره  کوپال 
کواریوم شیشه ای صورت  آ یك  در  برنامه ریزی  که  بود  این  داشت 
می گرفت و برای خطوط تولید تا حدودی مغفول بود اما در حال 
سایت ها  خود  در  تعاملی  رویکردی  با  برنامه ریزی  عوامل  حاضر 
در  بسزایی  تاثیر  برنامه ریزی،  در  انسجام  این  دارند.  حضور 

افزایش تیراژ تولید داشت. 
تمام  برای  حاضر  حال  در  گفت:  رکوردزنی ها  این  ادامه  درباره  وی 
آنچه  ماورای  حتی  و  داریم  را  ظرفیت  افزایش  پروژه  سایت هایمان 
افزایش  حال  در  است،  بازارمان  پیش بینی  حتی  یا  خودروسازان 
ظرفیت برای سال آینده هستیم. سال آینده را ماورای بودجه ای که 
قطعات  فروش  بازار  بتوانیم  تا  می بینیم  می دهد،  ما  به  خودروساز 
برای  آینده   سال  برنامه  کنیم  یعنی  تقویت  هم  را  خودمان  یدکی 
خودمان هم یك مقدار چالشی است که ان شاءالله بتوانیم رکوردهای 
قابل توجهی را ثبت کنیم و به جد پیگیریم که بتوانیم افزایش ظرفیت 

در کل بازار را داشته باشیم.
کرد:  اضافه  هم  فروش  از  پس  خدمات  بازار  مدیریت  درباره  وی 
معاونت فروش غیرخودرویی هم در گروه رایزکو تشکیل شد که یك 
انقلاب در بازار قطعات یدکی بود. در این بخش، سه اولویت کیفیت، 
قیمت و زمان تحویل بسیار اهمیت دارد. شاید در سه ماه تابستان با 
قدرت بالایی عمل نکردیم چرا که در حال بررسی بازار بودیم. در بازار 
قطعات یدکی رقبای بزرگی داریم که در هر سه اولویت، قدر هستند 
بازار شروع کرده اند و تمرکزشان  از مدت ها قبل کار خود را در  زیرا 
روی بازار بوده است. بنابراین فکر می کنم دوستان غیرخودرویی با 
مدیریت آقای احمدی ، کارهای زیربنایی خوبی را انجام می دهند 
که اثرش شاید الان مشخص نشود اما در درازمدت، شاهد پیشرفت 

تصاعدی در این حوزه خواهیم بود. 
وی درباره حوزه صادرات نیز تصریح کرد: در حال حاضر، آرسام یکی 
از شرکت هایی است که پروژه های افزایشی در آن خیلی پررنگ است. 
آرسام با سه دستگاه کار می کند و دستگاه چهارمش دارد می آید. 
دیگر  دستگاه  هشت  تا  و  شده  سفارش گذاری  نیز  پنجم  دستگاه 
امکان افزایش وجود دارد. برنامه های بسیار خوبی برای آرسام دیده 

شده و الان هم برای بازاریابی صادرات محصولات آرسام، دوستان در 
حال فعالیتند. مطمئنا اثر صادرات ما مخصوصا به همسایه ها پررنگ 
می شود و این یکی از خواسته های جناب آقای دکتر صمدی است 

که در حال پیگیری است.
کوپال گفت: ما همه از افراد بالادستی مان یاد می گیریم. به عنوان 
مثال وقتی آقای دکتر صمدی در یك سایت حتی با همه کارکنان 
طوری رفتار می کند که گویی یک مدیر است، همین کارکنان این 
انگیزه را پیدا می کند که کار خود را به بهترین شکل ممکن انجام 
اثرگذار  دهد و همین رفتارها نهایتا در افزایش تولید و راندمان کار 

است. 

مهدی مرادی از سال 1390 در مجموعه هلدینگ رایزکو کار خود را 
شروع کرده است. او در شرکت جنرال کب شروع به  کار کرده و از نیمه 
دوم سال 1401 در سایت یك اورند پیشرو مشغول به کار شده است 

و در حال حاضر مدیریت تولید سایت را برعهده دارد.
وی درباره این سایت اظهار کرد: در این سایت عمده محصولات ما 
مربوط به خانواده لوله های سوخت برای خودروهای مختلف است. 
انواع لوله های سوخت، بخارات و لوله های زیر بدنه و پمپ بنزین را 
به اضافه چند محصول  بخارات  و جاذب  و کنیستر  تولید می کنیم 
چراغ ها  انواع  به  مربوط  سیم های  دسته  مجموعه  داریم.  هم  دیگر 
و مجموعه توربو شارژ مربوط به خودروهای توربو را هم اینجا تولید 
می کنیم. از مهرماه به بعد با توجه به پیش بینی ای که درخصوص 
صورت  لازم  برنامه ریزی  های  داشتیم،  خودروسازها  تولید  افزایش 
گرفت تا بتوانیم ظرفیتمان را بالا ببریم. با توجه به اینکه سایت ما 
ظرفیت حدود 40 درصدی خالی داشت، سعی کردیم با جذب نیرو 
و برخی تغییرات و اصلاحات در فرایندهای تولید، راندمان خود را با 
ضریبی مناسب افزایش دهیم. بر این اساس حدود 60 نفر افزایش 

نیروی انسانی داشتیم. 
مرادی افزود: بعضی از فرایندهایمان تك شیفت بودند که دو شیفت 
شدند. بعضی ها دو شیفت بودند که سه شیفت شدند و توانستیم 
با توجه  نزدیك کنیم.  به حداکثر ظرفیتمان  را  به گام خودمان  گام 
به ظرفیت و کششی هم که از طرف بازار خودروساز و قطعات یدکی 
افزایش  را  خود  ظرفیت  آرام آرام  توانستیم  آبان ماه  از  داشت،  وجود 
دهیم و برای شکستن رکورد خود برنامه ریزی کردیم که خوشبختانه 
موفق شدیم. سه رکورد پشت سر هم در آبان، آذر و دی ماه را پشت سر 
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گذاشتیم یعنی هر ماه رکورد جدیدی را نسبت به کل سنوات قبل به 
ثبت رساندیم. دی ماه فروش قابل توجهی در خانواده محصولاتمان 
داشتیم و خوشبختانه رکوردی را ثبت کردیم که امیدواریم بتوانیم در 
ماه های آتی هم با توجه به شرایطی که پیش رو است، خودمان را در 

این سطح نگه داریم. 
وی با اشاره به این رکوردزنی ها و ادامه دار شدن آنها، بیان کرد: ثبت 
و  پشتیبان  واحدهای  یعنی  است  تیمی  فرآیند  یك  تولید  در  رکورد 
فرایندهای اصلی تولید باید دست به دست هم بدهند تا بتوانیم آن 
برنامه ای را که مدنظرمان است، محقق کنیم. یکی از موضوعاتی که 
در سایت یك داریم و قطعا من هم به آن افتخار می کنم، همدلی و 
همراهی ستودنی بین تیم های کاری داخل سایت است. با توجه به 
این که سایت یك قدیمی ترین سایت مجموعه است و اولین سایتی 
است که تاسیس شده و پرجمعیت ترین سایت مجموعه گروه رایزکو 
این جا  جاافتاده ای  و  قدیمی  و  خوب  نیروهای  می آید،  شمار  به 
داریم که همدلی و همراهی آنان مهمترین عاملی است که موجب 

رکوردشکنی های پی درپی شده است.
مرادی با بیان اینکه حداقل 20 درصد دیگر نیز امکان افزایش تولید 
این  مطلوب،  و  موثر  پشتیبانی  شرط  به  که  کرد  پیش بینی  داریم، 

میزان نیز از حالت بالقوه به صورت بالفل درآید.

در  خود  عضویت  سال  پانزدهمین  وارد  تقریباً  گلستانی  سعید 
خانواده بزرگ رایزکو می شود. او از سال 1387 به عنوان کارشناس 
به کار کرده است. گلستانی  اورند پلاستیك شروع  تولید در شرکت 
ابتدا به عنوان کارشناس تولید پمپ وارد مجموعه شده و در قسمت 
داده  فعالیت  ادامه  پمپ  و  تزریق  تولید  کارشناس  به عنوان  تزریق 
ریاست   91 سال  شده،  تولید  مسئول  کارشناس   88 سال  است. 
تولید را عهده دار شده و سال 1396 هم به عنوان مدیر تولید سایت 
کاتالیست و تزریق ادامه همکاری داشته است. او امروز مدیر سایت 

قطعات تزریقی و سایت چراغ است.
وی نیز درباره رکوردزنی های انجام شده گفت: دلایل این رکوردزنی به 
دو بخش روانی و عملیاتی قابل تقسیم است. در بعد روانی قضیه، با 
توجه به شخصیت کاریزماتیك آقای دکتر صمدی در رأس مجموعه، 
طبعا همدلی و تعامل حداکثری بین کلیه نیروها وجود دارد که این 
امر موجب پیشرفت روزافزون است. در بخش عملیاتی نیز گرچه تا 

حد مطلوب فاصله داریم اما بواسطه چابکی کار در چند ماه اخیر 
توانسته ایم همبستگی  برنامه ریز ی های صورت گرفته،  به  توجه  با  و 
با  و  ایجاد کنیم  تولید  و  تامین، مالی  بین فرایندهای  را  زنجیرواری 
سمت  به  را  نیروها  بتوانیم  غیررسمی  حتی  و  سازمانی  ارتباطات 

رکوردزنی و افزایش تولید سوق دهیم.
گلستانی، کشش بازار و افزایش تقاضا را نیز در این رکوردزنی ها موثر 
دانست و در عین حال افزود که با وجود این افزایش تقاضا، خیلی از 
شرکت ها نتوانستند همگام با این کشش بازار حرکت کنند و به این 

ترتیب رایزکو توانست جایگزین بسیاری از رقبا شود.
صف  پرسنل  تولیدمحور،  سازمان  یك  اصلی  رکن  شاید  گفت:  وی 
باشند. در نهایت خروجی کار، تلاش و تمام ورودی های سازمان، از 
فیلتر صف خارج می شود و بر این اساس، حال خوب نیروها تأثیر 
صورت  زیادی  اقدامات  مبنا  این  بر  دارد.  تولید  افزایش  در  زیادی 
باید  و  هستیم  تعاملات  سطح  افزایش  نیازمند  همچنان  اما  گرفته 

تفاوت سطح در چارت سازمان را به حداقل برسانیم.

نیز نزدیک به 20 سال است که در هلدینگ رایزکو  کریم چَرکَزی 
کار می کند. البته به گفته خودش یک سالی که در جاجرود فعالیت 
داشت را در این سال ها محاسبه نکرده و از سال 83 در این مجموعه 

مشغول به کار شده است. 
رکوردها  این  اینکه  اول  کرد:  بیان  سایت  رکوردزنی های  درباره  وی 
از بچه های ما گاهی حتی  حاصل تلاش کل پرسنل است. برخی 
16 ساعت هم کار کرده اند و با وجود کمبود نیرو، تولید را افزایش 
داده اند. خوشبختانه پرسنل، شرکت را متعلق به خودشان می دانند 
پیشرفت  روز  به  روز  مجموعه،  که  می کنند  تلاش  مبنا  همین  بر  و 

بیشتری داشته باشد.
چرکزی همه واحدها و همچنین مدیران ارشد را در این رکوردزنی ها 
با توجه به شرایط بد اقتصادی که در  سهیم دانست و اظهار کرد: 
روحیه  در  زیادی  تاثیری  مدیران  حمایت های  است،  حاکم  جامعه 
بیشتری  تلاش  هرچه  که  می کند  متقاعد  را  بچه ها  و  دارد  پرسنل 

کنند، در درآمدی که مجموعه کسب می کند، سهیم می شوند.

نیز حدود 20 سال  تولید سایت یك  محرم محمودی، کارشناس 
است که در این مجموعه کار می کند. او ابتدا در جاجرود بوده و بعد 
از مدتی به سایت یک رفته و از انجا به سایت 2  منتقل شده است اما 
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در نهایت به سایت یک بازگشته است.
این  عامل  مهم ترین  را  مختلف  تیم های  همدلی  و  انسجام  نیز  وی 
رکوردزنی ها دانست و از سوی دیگر بهره گیری از تکنولوژی روز به جای 

انجام کارهای سخت را از دیگر عوامل موفقیت مجموعه برشمرد.

با پرسنل،  با اشاره به ارتباط صمیمانه مدیران  محمودی همچنین 
این امر را در رکوردزنی ها و پیشرفت رایزکو حائز اهمیت دانست و بر 

ضرورت استمرار این رویکردها تاکید کرد.

حسین قاسمی نیز سرپرست مونتاژ سالن پمپ بنزین است که از 
سال 83  و نزدیک به 18 سال است در این مجموعه فعالیت دارد.

وی با اشاره به رکوردهای ثبت شده در ماه های اخیر اظهار کرد: اگر 
بخواهم یک دلیل برای این سطح از پیشرفت بیان کنم، آن یک دلیل 
چیزی نیست جز اعتقاد همه نیروها به این جمله دکتر صمدی که 

»ما همه یک خانواده هستیم«.
قاسمی با اشاره به عزم تصمیم گیران رایزکو برای بهره مندی از دانش روز 
برای افزایش راندمان تولید، این امر را بسیار مهم توصیف کرد و گفت: 
امروز بهره وری و کیفیت کار ما روز به روز با پیشرفت علم و تکنولوژی 

همسوتر می شود و همین موضوع اتفاقات بزرگی را رقم می زند.
وی همچنین تصریح کرد: ما الان نظام پیشنهادات را داریم که ماه 
به ماه رصد می شود و این خود باعث می شود بچه ها پای کار بیایند 
و همفکری کنند. حتی جوایزی را برای بهترین پیشنهادها در نظر 
گرفتند و مدیریت هم از این پیشنهادها استقبال می کند. این امر 

باعث پیشرفت سایت قطعات و سوخت رسانی شده است.

مسلم اطاعت گر نیز که از آذر 88 وارد مجموعه شده است، مانند 
سایرین، لطف خدا، همدلی و انسجام درون سازمانی را از مهم ترین 

عوامل ثبت رکوردهای پی درپی در رایزکو می داند.
شرکت،  دقیق  برنامه ریزی  گفت:  نیز  فنی  دلایل  به  اشاره  با  وی 
بچه ها  و همکاری  تولید  تولید، سرپرستان  کارشناسان  برنامه ریزی 
دست به دست هم داده تا به لطف خدا تولیدمان بیشتر از قبل بشود.

کار  مجموعه  این  در  که  است  سال   16 حدود  نیز  طریقت  خانم 
صحیح  مدیریت  که  است  معتقد  رکوردزنی ها  درباره  وی  می کند. 
به  اشاره  با  وی  است.  شده  اتفاق  این  به  منجر  پرسنل  تلاش  و 
از ایده های خود نیروها برای پیشبرد امور اظهار کرد:  بهره مندی 
و  ایده های خود ما استفاده می شود  از  بیشتر،  90 درصد و شاید 
این خیلی در روند کار تاثیر داشته است.طریقت، انتقال تجربیات 
از نیروهای قدیمی به نیروهای جدید را از دیگر عوامل موفقیت و 

پیشرفت رایزکو دانست.
و  مستقیم  تأثیر  که  بود  همکارانی  از  برخی  با  گفتگو  تنها  این ها 
همه  و  داشتند  رایزکو  در  روزها  این  رکوردزنی های  در  غیرمستقیم 
تمامی  زحمات  و  تلاش  نتیجه  رکورد  ثبت  و  پیشرفت  که  می دانند 
همکاران در رایزکو است. قطار رکورد زنی و پیشرفت رایزکو همیشه 
در حال حرکت و توقف ندارد، در شماره های بعدی بیشتر برایتان از 

موفقیت رایزکو و رایزکویی ها خواهیم گفت.
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او با اشاره به پیشینۀ خود در رایزکو، از سایت های یک و دو گرفته تا سالن 
تزریق و سالن پمپ و همچنین دربارۀ نحوۀ آشنایی اش با این مجموعه 

می گوید:
من اول در فروشگاه فرهنگیان ملارد به عنوان انباردار مشغول شدم؛ 
تا اینکه یکی از آشنایان گفت اگر دیپلم داری، »اورند پلاستیک« نیرو 
می گیرد. آمدم اینجا و مهندس کریمی با بنده مصاحبه کرد و خدا را 

شکر پذیرفته شدم.
بابزن کار خود را با سِمَت اپراتور آغاز کرده است و امروز سرپرست شیفت 
2 مونتاژ یک و سه است: سرپرست مونتاژ گلویی بودم، اپراتور بسته بندی 
بودم و در بخش خم کاری مدار باز هم کار کردم. شرایط در گذشته واقعاً 
خیلی سخت بود. مثلًا درحال حاضر برای خنک کاری از دستگاه چیلر 
برای قالب های خم کاری مداربسته استفاده می شود، اما در گذشته  
یک نیسان می آمد و یخ می آورد و لوله هایی که خم می دادیم، داخل یخ 
می گذاشتیم تا فرم بگیرد. زمانی که برگشتم، یک سالن اکسترودر بود 

که چهار پنج نفر آنجا کار می کردند. در آن زمان کلًا شرکت حدود 60 
نیرو داشت و هیچ وقت فکر نمی کردم تا این اندازه توسعه پیدا کند.

که  است  ضرب المثلی  می گوید:  شرکت  رشد  دلیل  به  اشاره  با  وی 
می گوید از هر دست بدهی، از همان دست می گیری. من هم معتقدم 
هرچه شرکت توسعه و رونق پیدا کرده، به دلیل دست و دلبازی، هوش و 

تفکر جناب آقای دکتر صمدی بوده است.
بابزن به علت یک مشکل پزشکی اجازه دارد سرِ کار نیاید، اما بااین حال 
و  دادم  ام. آر. آی  سال 99  بهمن   می گوید:  او  دارد.  تمام وقت  حضور 
متوجه شدم پنج دیسک دارم، دو تاندونم پاره شده است و به آرتروز شانه 
و گردن مبتلا شده ام. نمی دانم این ها به خاطر فشار کار بوده یا نه، ولی 
به هرحال نمی توانم در خانه بمانم. بارها هم پیشنهاد شده است که 
ساعت کاری ام از 7 صبح تا 11 بشود، اما قبول نکرده ام؛ چون به کار 
خود علاقه دارم و به آن عادت کرده ام. قطعاً رضایت از شرایط باعث شده 
تا با این وضعیت هم حضور داشته باشم. اگر به سال 84 هم برگردم، 

راز توسعۀ رایزکو از نگاه یک پیشکسوت
»یک نیروی جوان باید خیلی تلاش کند و خودش را نشان دهد. در اینجا اگر کسی با کار و تلاش خودش را نشان دهد، بی نتیجه 
نمی ماند.« این ها جملات و توصیه های کسی است که 1۷ سال پیش کار خود را در سایت یک آغاز کرده و فراز و نشیب های خانوادۀ 

رایزکو را تجربه کرده است.
پای صحبت های روح الله بابزن، اهل شهرستان سیاهکل استان گیلان نشستیم تا از روزگار خود در رایزکو بگوید.
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دوباره اورند را انتخاب می کنم.
او در پاسخ به این سؤال که آیا تاکنون به رفتن از این شرکت فکر 
کرده است یا نه، بیان می کند: اگر وضعیت جسمی ام اجازه دهد، 

همین جا می ایستم و تا بازنشستگی می مانم.
وی با اشاره به خاطره ای می گوید: خاطرم هست سال 84 یا 85 
را  مساعده ها  یک سری  بعداً  می گرفتند.  مساعده  بچه ها  که  بود 
کنسل کرده بودند. رفتم و به مهندس وطنی گفتم که من پول لازم 
دارم. نامه نوشتم؛ اما گفتند فعلًا کنسل است. بعد که خودشان 
آمدند داخل خط، همین طوری داشتند می رفتند، صدایم زدند و 
گفتند: »بیا بیرون کارِت دارم.« رفتم بیرون. از جیبشان پول درآوردند 
تومان  150هزار  کنم  فکر  بردار.  داری  دوست  هرچقدر  گفتند  و 
برداشتم.  آن زمان می رفتیم صف می ایستادیم و حقوق هایمان را 
دستی می گرفتیم. حقوقمان 100 یا 200هزار تومان بود. ایشان 
گفتند: »مساعده کنسل شده، ولی چون الان لازم داری، وظیفۀ 
خودم می دانم که شخصاً کمکت کنم.« بعد که حقوق گرفتم، رفتم 

تقدیمشان کردم.
بابزن دربارۀ حضور دکتر صمدی در مجموعه نیز می گوید: آقای دکتر 
صمدی کلًا از نظر رفتاری، روحی، برنامه ریزی و تصمیم گیری، بمب 
انرژی هستند. چند سال پیش تحریم ها شدید شده بود و بیشتر 
شرکت ها نیروهایشان را اخراج می کردند. باوجودِاین ایشان در آن 
زمان مواد اولیه را با حدود سه برابر قیمت وارد می کردند تا چرخ 

مجموعه بچرخد و بچه ها سرِ کارشان باشند. 
وی از شرایط خود رضایت کافی دارد و دربارۀ محیط کارش می گوید: 
همه چیز درست و سرِ جای خودش است. الان بعضی از نیروهای 
جوان که به شرکت می آیند، ظرف مدت کوتاهی می روند. معتقدم 
این افراد واقعاً صبر و تحمل ندارند و بعضی هایشان راحت طلب اند. 
را نشان دهد.  باید خیلی تلاش کند و خودش  نیروی جوان  یک 
در اینجا اگر کسی با کار و تلاش خودش را نشان بدهد، بی نتیجه 
نمی ماند. برای مثال، آقای سمایی همین جا به عنوان اپراتور مشغول 
بود، ولی الان رئیس تولید است. خودش را نشان داد، قابلیتش را 

نشان داد، شبانه روز زحمت کشید و به اینجا رسید.
بابزن دربارۀ روند پیشرفت خودش هم اظهار می کند: شاید کم کاری 
کردم. شاید می توانستم بهتر باشم. مثلًا در حالی که شرایط برای ادامه 
تحصیلم مهیا بود، درس نخواندم؛ البته شاید هم بعضی مشکلات 
باعث این موضوع شد. مثلًا اینکه پدرم سال 86 مریض شد و سکتۀ 
و  درمان  تأمین هزینۀ  برای  کار می کردم  اینجا  کرد. هرچه  مغزی 
بود که  این مسئله شده  آن قدر ذهنم درگیر  و  بود  این طور چیزها 
نتوانستم دنبال درس بروم. شاید اگر ادامه می دادم، الان شرایطم 
بهتر بود. اگر به قبل بازگردم، حتماً ادامه تحصیل می دهم. البته 
درمجموع خدا را شاکرم و در این مسیر تا حدودی از خودم رضایت 

دارم؛ چون سعی کردم تصمیمات درستی بگیرم. 
بابزن می گوید همۀ کارکنان رایزکو هم این مجموعه را مثل خانوادۀ 

خود می دانند.
در رایزکو فراوان اند افرادی که سابقۀ بالایی دارند و به همین دلیل 
بسیار  کار  بخش  این  مصاحبۀ  و  گفت وگو  برای  دوستان  انتخاب 
دشواری است؛ باوجودِاین، سعی می کنیم در تمامی شماره های 
رازصنعت، میزبان همکارانمان باشیم و از شرایط و حال و روزشان 

بیشتر بدانیم. 

از  که  موسی زاده  مرتضی 
بابزن  نزدیک ترین دوستان 
در  سال   1۷ حدود  و  است 
با  کرده،  فعالیت  رایزکو 
بابزن  شخصیت  به  اشاره 
اعتقاد دارد: »او آدم منصف 
به طور کلی  و خوبی است؛ 
شوخ طبع است؛ اما در کار 
جدی است و اساساً کارش 

درست است.«
او همچنین به اوایل همکاری با بابزن در رایزکو اشاره می کند 
کار می کردیم؛ صبح  تقریباً ۲1 ساعت  زمان  آن  و می گوید: 

ساعت ۶ شروع به کار بود؛ اما ما ساعت ۵ می آمدیم.

یکی  هم  نصوری  بهروز 
بابزن  دوستان  از  دیگر 
است که از آشنایی شان 1۶ 
را  بابزن  او  می گذرد؛  سال 
در  که  می داند  زرنگی  فرد 

کارش خیلی دقیق است.
به عقیدۀ نصوری، بابزن به 
زیادی  علاقۀ  رایزکو  در  کار 
دلیل  همین  به  و  دارد 
جسمانی  شرایط  با وجود 

خاصش، همیشه سرِ کار حاضر می شود.
بابزن در کارش خیلی دقیق  بابزن می گوید:  او دربارۀ دقت 
احسن  به نحو  می کنی،  محول  او  به  که  را  کاری  و  است 
وظایفش  بود،  بسته بندی  کارش  که  پیش تر  می دهد.  انجام 
را به بهترین شکل انجام می داد و اندازۀ دو نفر کار می کرد و 

همگی می دانستیم که در کارش هیچ خطایی رخ نمی دهد.

سال   1۳ الماس پور  وحید 
و  شده  آشنا  بابزن  با  پیش 
معتقد است، سخت کوش تر 
از او در رایزکو وجود ندارد. 
هـــمـــکاری  دربـــــارۀ   وی 
با بابزن می گوید: »در بخش 
بسته بندی همکار بودیم؛ او 
و  ساعت   ۲0 روزها  بعضی 
به اندازۀ ۳ نفر کار می کرد.« 
سخــــت کـــوشـــی  و  ادب 
از دوست و همکارش،  الماس پور  مهم ترین صفتی است که 

بابزن آموخته است.
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اهم رویدادهای هلدینـــــــگ رایزکو در سال ۱40۱

شهریور

مهر

بهمن اسفند

و  نوآوری  مرکز  حضور 
در  آمپر  خلاق  صنایع 

نمایشگاه اینوتکس

به  رایزکو  خانواده  دورهمی 
مناسبت تکریم مقام کارگر 

افتتاح خط تولید کوتینگ 
در سایت کاتالیست

راز  ممتاز  مدارس  افتتاح 
)دبستان و دبیرستان( 

برگزاری جشنواره غذا و مسابقه 
آشپزی در مجتمع مسکونی

 برگزاری جشن دورهمی و
ضیافت شام برای خانواده 

۲1000 نفره رایزکو

صعود تیم فوتسال 
رایزکو به لیگ برتر

تولیــــد  خطــوط  افتتـــاح 
آزمایشگاه  و  پالت  باطری، 
پیشرفته صنعتی در شرکت 

پارت پلاستیک خراسان

ت 
ت راز و پار

حضور آرسام پلاس
شگاه 

ک خراسان در نمای
پلاستی

ت
ایران پلاس

آب بندی  نوار  تولید  خط  افتتاح 
قطعات  سایت  در  داینامیک 
آب بندی  نوارهای  و  لاستیکی 

توسط معاون اول رئیس جمهور

یبهشت
ارد



اهم رویدادهای هلدینـــــــگ رایزکو در سال ۱40۱

مرداد

آبان

تیر

دی

برگزاری مراسم بزرگداشت و 
تکریم مقام معلم در سازمان 

مدیریت صنعتی 

تاسیس شرکت همراز و آغاز پروژه 
مهر ماندگار راز با سرمایه گذاری 

اعضای خانواده رایزکو

افتتاح خط تولید اتصالات سریع 
انتقال سیالات در سایت قطعات 
فلزی)هوراند پلاستیک -کلیبر(

خطوط  از  ژاپن  سفیر  بازدید 
تولید مجتمع صنعتی رایزکو

حضور آذرین مادپارت راز
و آرســـــام پلاست راز در 

نمایشگاه قطعات تهران

حضور آمپر در کنفرانس 
کامپاندهای  و  بچ  مستر 

پلیمری

افتتاح دفتر مرکزی جدید 
هلدینگ رایزکو

حضور شرکت پرتوفرازان آویژه در 
نمایشگاه و همایش توسعه دانش 
فنی و انتقال فناوری در ساخت و 

احیای کاتالیست های شیمیایی

ع 
نای

 ص
ی و

آور
 نو

رکز
ح م

تتا
اف

ش
ارز

ن 
نوی

ر و 
مپ

ق آ
خلا

اه 
شگ

مای
در ن

کو 
ایز

گ ر
دین

هل
ور 

حض
ت

نع
 ص

م و
عل

اه 
شگ

دان
ار 

ک



»راز« زیبایی
در هر لبخند، رمز و رازی است که پشت آن،

 دست های گرم و مهربانی به حرکت درآمده اند. 
این دست ها نهال هایی سبز را کاشته اند و آجر بر آجر 

گذاشته اند تا بچه های این سرزمین در آینده برای 
خودشان کسی شوند؛ درمانگر دردهای بیمارانی شده اند

 که شاید امیدی به بهبود نداشته اند و ده ها و صدها گره را گشوده اند تا لبخندی شوند بر لبان نیازمندان و آرزومندان. دی ماه، 
سالگرد به حرکت درآمدن آن دست های مهربان است که به همت دکتر صمدی و با نام خیریۀ نیکوکاران راز در زیرمجموعۀ هلدینگ 

رایزکو شکل گرفته است.

لبخند

خانم سمیرا صمدی، مدیرعامل مؤسسه نیکوکاران راز، با اشاره به این خیریه و 
اقدامات انجام شده بیان کرد: سال گذشته، همین روزها کار خود را در مجموعۀ 
خیریۀ نیکوکاران راز شروع کردم. دی ماه و بهمن ماه سال گذشته، روز احسان 
و نیکوکاری را داشتیم که به لطف جناب آقای دکتر صمدی، 300 بسته مواد 
غذایی از سوی خیریه به افراد نیازمند اهدا شد. بعد از آن، روز درختکاری و بحث 
بوستان راز را داشتیم که به لطف آقای دکتر صمدی و با کمک های ایشان، حدود 

25 نهال به نام شرکت های رایزکو کاشتیم.
حمایت  ماهانه  به صورت  دختر  پنج  از   1401 سال  از  پیش  داد:  ادامه  وی 
می کردیم که امسال پنج دختر دیگر هم به این جمع اضافه شدند و درحال حاضر 
مجموعاً ده دختر نیازمند از سوی خیریه در زمینه های مختلف مورد حمایت قرار 

گرفته اند.
صمدی با اشاره به تأسیس مدارس راز نیز اظهار کرد: به لطف خدا و با حمایت های 
آقای دکتر صمدی، مجوزهای راه اندازی مدارس راز در اواخر مردادماه اخذ شد. 
برای راه اندازی مدارس، یک ماه کاری بیشتر فرصت نداشیم؛ اما به مدد الهی و 
با حمایت تمامی اعضای خانوادۀ رایزکو و دوستان، در شهریورماه، این کار بزرگ 
انجام شد و مدارس راز ششم مهرماه سال جاری آغاز به کار کردند. این مدارس 
با 125 دانش آموز دختر فعالیت خود را شروع کردند. درواقع تمامی این دختران 
بورسیۀ مجموعۀ خیریه هستند؛ یعنی تحصیلشان در مدارس به صورت رایگان 

است و از صفر تا صد مخارج بر عهدۀ خود خیریه خواهد بود.
وی حمایت از تیم های ورزشی ملارد و صفادشت در رشته های فوتسال، کاراته و 

هندبال را از دیگر اقدامات خیریۀ نیکوکاران راز در سال جاری برشمرد.
صمدی با بیان خاطره ای گفت: یک روز آقای دکتر صمدی برای من عکسی 
را فرستادند که حدود چهار پنج سال پیش برای پسری ویلچر تهیه کرده بودند. 
به من اعلام کردند که ویلچر به مشکل خورده و باید ویلچر دیگری تهیه شود. 
هزینه اش را به آقای دکتر گفتم؛ گفتند هیچ مشکلی ندارد، آن را تهیه کنید. 
ویلچر را تهیه کردیم و برای پسربچه بردیم. وقتی او ویلچر را دید، خیلی خوشحال 
شد و گفت: آرزویم این بود که به جای داشتن این ویلچر، یک پژوی 405 داشتم. 
واقعاً باید خدا را شکر کنیم که شاید آن ماشین 405 را بسیاری از ما نداشته 

باشیم، ولی حداقل روی پاهایمان راه می رویم و نیازی به ویلچر نداریم.
صمدی ادامه داد: براساس آماری که از سازمان گرفتیم، روزانه 3000 بطری 
آب معدنی مصرف می شود. ما فکر کردیم که بهتر است به جای دور انداختن 
پت ها و درب های این آب معدنی ها که هر روز به زباله ها اضافه می شود و به 
محیطِ زیست آسیب می رساند، کاری انجام دهیم. دو جایگاه با قطرهای متفاوت 
برای این زباله ها طراحی کردیم؛ یکی که قطر بزرگ تری دارد، برای پت های آب 
معدنی و دومی برای درب های بطری. درآمد حاصل از درب های بطری به تهیۀ 
ویلچر برای افراد نیازمند اختصاص داده می شود و از محل درآمد حاصل از فروش 
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پت ها نیز البسه و خوراک برای بقیۀ افراد نیازمند فراهم می شود.
وی با اشاره به دیگر خدمات خیریه خاطرنشان کرد: تا به امروز حدود 250 خانم 
از ما نامۀ غربالگری سرطان سینۀ بانوان را دریافت کرده اند و روزهای سه شنبه 
می توانند در درمانگاه اورند سلامت، سونوگرافی و ماموگرافی را به صورت رایگان 

انجام دهند.
صمدی همچنین با اشاره به توزیع 2000 بسته لوازم التحریر در مهرماه و پرداختِ 
حدود 10 اجاره خانه به مدت شش ماه، تهیۀ لباس برای سمن ها، تجهیز دو 
مدرسه با دستور دکتر صمدی و اهدای دستگاه سونوگرافی به بیمارستان ها را 
از دیگر اقدامات خیریۀ راز در سال جاری دانست و از اجرای فاز دوم بوستان راز 

با توجه به تأکیدات دکتر صمدی خبر داد.
وی دربارۀ برنامه های سال آیندۀ این مجموعه نیز بیان کرد: برنامه های زیادی 
برای سال آینده داریم؛ اما به عنوان نمونه،  فقط به چند مورد اشاره می کنم. 
یک ماشین سیار برای شناسایی فعالیت های خیریه در سه حوزۀ کاری داریم؛ 
به کار  به زودی شروع  و  است  در صفادشت مستقر  ماشین درحال حاضر  این 
می کند. به این صورت که اطراف صفادشت گشت می زند و افراد نیازمند درمان، 
خانواده  های بدسرپرست یا بی سرپرست و مشکلات محیطِ زیستی را شناسایی 
می کند. پروپوزال این پروژه در حال تهیه است و امیدواریم بتوانیم تأثیر مثبتی در 

منطقۀ صفادشت داشته باشیم.
وی ادامه داد: مطمئناً با توجه به بازخوردی که امسال در ثبت نام دانش آموزان 
داشتیم، در سال تحصیلی 03-1402 این تعداد دو یا سه برابر خواهد شد. 
بنابراین موضوع اضافه شدن دانش آموزان را در پیش داریم که به لطف آقای 
دکتر صمدی و دستور ایشان، ساخت ساختمان دورۀ اول متوسطه را شروع 

خواهیم کرد.
صمدی دربارۀ احساس خود از حضور در این مجموعه به عنوان مدیرعامل بیان 
کرد: جزئیات این حس قابل بیان نیست. بعضی وقت ها احساس عذاب وجدان 
دارم که مبادا در تصمیماتم اشتباه داشته باشم یا برای کسی کم بگذارم. بعضی 
و مراجعاتی داریم که تصمیم گرفتن دربارۀ آن ها دشوار  مواقع درخواست ها 
است. یک سری مبالغ خیلی بالاست؛ یک سری بیماری هایی هست که وقتی با 
آن مواجه می شویم، می گوییم مگر واقعاً چنین چیزی وجود دارد؟! اینجاست که 

واقعاً خدا را بابت نعمت سلامتی شکر می کنیم.
دادیم،  انجام  گذشته  سال  یک  طی  که  کارهایی  از  دیگر  یکی  افزود:  وی 
اهدای سمعک به یک دختربچه بود. سرگذشت دختربچه را برایتان توضیح 
نمی دهم، چون خیلی غمناک است؛ اما روزی که این دختر آمد و توانست به 
کمک سمعک برای اولین بار صداها را بشنود، دور حیاط مدرسه از خوشحالی 
می دوید و فریاد خوشحالی سَرمی داد که: »می توانم بروم سر کلاس درس و 

صدای معلمم را بشنوم.«
مدیرعامل خیریۀ نیکوکاران راز دربارۀ بودجۀ خیریه نیز گفت: تا به امروز تمامی 
هزینه ها از سمت جناب آقای دکتر صمدی و جناب آقای مهندس احمدرضا 
صمدی و جناب آقای مهندس ارسلان صمدی تأمین شده و هیچ هزینه ای از 
بیرون وارد حساب خیریه نشده است. البته می توانم بگویم از زمان شروع گذاشتن 
سطل ها در مجموعۀ رایزکو و جمع آوری پت ها و درب هایش، داریم به این مرحله 
می رسیم که بتوانیم به نحوی بخش بسیار اندکی از هزینه های خودمان را تأمین 
کنیم که البته این درآمدها، یک درصد هزینه ای که جناب آقای دکتر صمدی برای 

مجموعۀ خیریۀ راز می کند هم نمی شود.



مهناز هادی گل، مسئول پژوهش 
و توسعۀ مؤسسۀ نیکوکاران خیریۀ 
راز نیز با اشاره به این مجموعه و 
اقدامات انجام گرفته، اظهار کرد: 
سبز،  حوزۀ  سه  در  راز  خیریۀ 

صورتی و آبی فعالیت دارد. 
حمایت  به  مربوط  سبز  حوزۀ 
صورتی  است،  محیطِ زیست  از 
یا  بانوان  سینه  سرطان  درمان 

آگاهی آن ها نسبت به این بیماری و حوزۀ آبی هم مربوط به کودکان بدسرپرست 
یا بی سرپرست است.

وی ادامه داد: از بدو تأسیس خیریۀ راز، در قسمت سبزرنگ یا همان حفاظت 
از محیطِ زیست، چند دوره پاکسازی در منطقۀ صفادشت داشته ایم. نهالکاری 
ادارۀ  با  همچنین  است.  بوده  حوزه  این  در  اقدامات  از  یکی  نیز  راز  بوستان 
محیطِ زیست ملارد تعامل خوبی برقرار کرده ایم. در حوزۀ درمان سرطان پستان، 
به  افراد مبتلا  را داریم که  ماموگرافی و سونوگرافی، روزهای سه شنبۀ صورتی 

درمانگاه معرفی می شوند و آنجا کارشان به صورت رایگان انجام می شود.
هادی گل افزود: در حوزۀ بیماری های خاص هم کمک هایی داشته ایم؛ مثلًا پسر 
18ساله ای بود که بیماری تحلیل عضلانی داشت و هزینۀ تهیۀ ویلچر برای این 
جوان از طرف خود خانم مهندس صمدی و آقای دکتر صمدی پرداخت شد. 
در حوزۀ آبی، یعنی کودکان بدسرپرست و بی سرپرست هم طرح اهدای ارزاق به 
خانواده ها را داشتیم. تأسیس مدرسۀ راز نیز ازجمله اقدامات حمایتی مربوط به 

کودکان کم برخوردار بود.



همکاران  از  یکی  شریفی،  زهرا 
مدرسۀ راز، با اشاره به تجربۀ کاری 
خود، بیان کرد: خیلی خوشحالم 
که از حدود یک سال پیش با این 
مراودات  و  شدم  آشنا  مجموعه 
کاری با هم داشتیم. می دانستم 
حوزه  سه  در  خیریه  مؤسسۀ 
من  نظر  به  اما  می کند؛  فعالیت 
همان طور که آقای دکتر صمدی 
هم فرمودند، ما در حوزۀ آموزش خلأ داشتیم که خوشبختانه امسال این خلأ 

جبران شده است.
وی با اشاره به تقویت مهارت های گفتمان، عشق و احترام در مدارس راز، تأکید 
کرد: اگر والدین، دانش آموزان و اولیای مدرسه به عنوان سه ضلع یک مدرسۀ 
خوب در راستای اهداف عالی آموزشی و پرورشی حرکت کنند، قطعاً به رشد و 
توسعۀ فردی و اجتماعی خواهیم رسید و خوب  زندگی  کردن را با فعالیت ها و 
مهارت های نرم، نهادینه خواهیم کرد. معتقدم نباید کارها به صورت دستوری 

پیش برود.
وی افزود: مثلًا یک روز دختران ما با وسایل دورریختنی در مؤسسۀ خیریۀ راز 
یک دست سازه ساختند. ما این را به صورت نرم به بچه ها آموزش می دهیم که 
لزوماً چیزی که دورریز است، به دردنخور نیست و شاید بتوانیم از آن استفادۀ 

بهینه  کنیم.
کرد:  بیان  راز  خیریۀ  در  و  دیگر  جاهای  در  آموزش  تجربۀ  تفاوت  دربارۀ  وی 
مدیران  مشترک  جلسات  در  همکارانم  از  خیلی  برای  که  چیزهایی  از  یکی 
آموزش وپرورش مطرح کرده ام، نقطۀ قوت بارز این مجموعه است و آن اینکه 
همۀ کارها از پیش تعیین شده اند؛ یعنی ما اقدامات قبل از اجرا، حین اجرا و 
پس از اجرا را به صورت مدون در اختیار داریم و با توجه به تفویض اختیاری که 
صورت گرفته، هر کسی کارش را به خوبی می داند. حوزۀ فعالیت ها مشخص 
بارز  نکتۀ  است.  شده  انجام  مکتوب  به صورت  برنامه ریزی  این  چون  و  است 
دیگری که در این مجموعه وجود دارد این است که در بحث آموزش، به هیچ 
عنوان صرفه جویی نمی شود و به این حوزه واقعاً بها می دهند. برای جامعه ای 
که قرار است آیندۀ کشور دستش باشد، باید هزینه کرد و صرفه جویی در این 

حوزه بی معناست. 
شریفی گفت: تمامی فرایندهای اجتماعی دانش آموزان با کمک مؤسسه در 
حال پیشرفت است و من از مدیرعامل مؤسسۀ خیریۀ راز که در این حوزه دست 

ما را باز گذاشته اند، بی نهایت سپاسگزارم.
بدون اغراق بیان تمام اقدامات و برنامه های »خیریۀ راز« خود یک نشریۀ مجزا 
می خواهد؛ به همین دلیل در این شماره فقط توانستیم به اختصار از اقدامات 
به جزئیات  برایتان بگوییم و قطعاً در شماره های بعدی رازصنعت  برنامه ها  و 

بیشتری در خصوص خیریۀ راز خواهیم پرداخت.
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گام های بزرگ »آمپر«
از دل خاک تا اوج آسمان

یکی از فعال ترین و پرانرژی ترین اعضای خانواده رایزکو، نوباوه ای به نام »آمپر« است؛ شرکتی تازه تاسیس و پویا 
که تلاش می کند با توسعه سرمایه گذاری و شناسایی برخی موضوعات و گپ ها، آنها را با همکاری شرکت های 
دانش بنیان حل کند.
این شرکت در مسیر تحقق اهداف خود، تفاهم نامه های مختلفی را امضا کرده که در ادامه، در جریان جزئیات این 
تفاهم نامه ها و مراحل اجرای آنها قرار می گیرید: 

ابوالقاسم بازرگان، دکترای مدیریت استراتژیك از دانشگاه تهران که 
حدود 26 سال سابقه فعالیت در این حوزه را دارد، درباره دو تفاهم نامه 
امضاشده با آمپر اظهار کرد: قصه از اینجا شروع شد که از حدود یك 
با  و نیم پیش که تغییر مدیریتی در مجموعه آمپر صورت گرفت،  ماه 
رایزکو مبنی  تغییر استراتژی مجموعه هلدینگ  و  نگاه  تغییر  به  توجه 
بر ورود پررنگ تر به پروژه ها و مجموعه های غیرخودرویی، با استعانت 
دوشمان  بر  که  سنگینی  وظایف  انجام  جهت  در  و  متعال  پروردگار  از 
جناب  مقدس  و  متعالی  و  بلند  نگاه  به  توجه  با  می کردیم،  احساس 
آقای دکتر صمدی، پدر معنوی مجموعه که در تاسیس مجموعه خانه 
این  در  گرفتیم  تصمیم  داشت،  تعیین کننده ای  نقش  آمپر  نوآوری 
زمینه با توجه به نگاهی که به صرفه و صلاح اقتصادی مجموعه است، 
به عنوان یك مجموعه خصوصی وارد یکسری امور استراتژیك شویم تا 
بتوانیم مشکلی را از جامعه رفع کنیم. واقعا در این زمینه کمك شدیم 

و خداوند هدایت کرد. 
وی ادامه داد: یکی از مسائلی که امروز جامعه ما با آن مواجه است، 
بحث امنیت غذایی است. بر همین اساس تصمیم گرفتیم روی بحث 
خوراك دام کار کنیم، داخلی سازی کنیم و بتوانیم بخشی از این بازار را 
در داخل تامین کنیم و از این منظر بتوانیم به امنیت غذایی کشور کمک 
کنیم. الان به طور متوسط در یك گاوداری صنعتی روزانه حدود 35 هزار 
تومان جیره غذایی یك گاو پرواری است. ما می خواهیم این جیره را به 
شکل بسته خوراك دام برای گاوهای شیری و گوشتی، دام های متوسط 
مثل گوسفند و حتی دام های کوچك مثل مرغ تهیه کنیم. حتی برای 
حیوانات خانگی نیز چنین بسته ای را در نظر داریم تا به جای کیلویی 
تحویل  تومان  هزار  هشت  کیلویی  حدود  جیره  این  تومان،  هزار   35

دامداری های صنعتی شود. 
برای  تشخیص  کیت  شامل  که  محصول  پنج  روی  حاضر  حال  در 
سرطان های سینه، کبد، مغز و ریه است، کار می کنیم تا داروهایی که 

مثلا 15 هزار یورو است، با قیمت 100 یورو به دست بیماران برسانیم.
بازرگان افزود: یکی دیگر از معضلات کشور که به آن ورود کردیم، معضل 
کمبود آب و خشکسالی است.  بر این اساس ما روی سوپرجاذب آب 
می شود،  وارد  حاضر  حال  در  که  آبی  سوپرجاذب های  کردیم.  ورود 
معمولا آلمانی است و هر گرم آن می تواند تا 400 گرم آب را جذب کند. 
تا  آن می تواند  که هر گرم  کار کردیم  روی سوپرجاذب های داخلی  ما 
1500 گرم آب را جذب کند. نتیجه  چنین دستاوردهایی این است که از 

فرسایش خاك جلوگیری می شود .
بازرگان با اشاره به یکی دیگر از مواردی که کار روی آن آغاز شده است، 

اظهار کرد: در بحث دارو و درمان، به داروهای گیاهی پرداخته ایم که 
خوشبختانه امروزه اقبال خوبی دارد و مردم از آنها استفاده می کنند. 
تجربه نشان داده که بسیاری از مشکلات دارویی را ما می توانیم از طریق 

طب سنتی خودمان حل کنیم. 
وی اضافه کرد: نکته مهمی که وجود دارد، این است که ما پروژه های 
جدید را با نگاهی راهبردی آغاز کرده ایم و اصطلاحا نمی خواهیم چرخ 
را دوباره اختراع کنیم. برای انجام این پروژه ها حتی یك ریال هم تا کنون 
هزینه نکرده ایم و حتی یك نیرو هم استخدام نکرده ایم. استراتژی مان 
این است که با شرکت های دانش بنیان قوی و استخوان دار و موسسات 
و پژوهشکده های قوی که در این زمینه کار کرده اند و محصولاتی دارند، 
با یك مدل همکاری  انعقاد تفاهمنامه داشته باشیم و  مذاکراتی برای 
مناسب به آن ها کمك می کنیم که محصولاتشان را در بازار عرضه کنند. 
به این ترتیب ما هم به ورود این محصولات به بازار کمك می کنیم و در این 

چرخه، مشارکت خواهیم داشت.
این  از  است  قرار  و  است  خلبانی  تجربه  دارای  اینکه  بیان  با  بازرگان 
تجربه در آمپر هم استفاده کند، خاطرنشان کرد: بر همین مبنا از سال 
گذشته پروژه »ایر تاکسی« را در شرکت رایزکو مطرح کردیم. این پروژه 
را هم کلید زده ایم و سعی می کنیم با شرکتی که در این زمینه قادر به 
لازم  مذاکرات  الحمدلله  کنیم.  امضا  را  تفاهم نامه ای  است،  همکاری 
با افراد متخصص و صاحب نفوذ در این زمینه انجام شده و ان شاءالله 
برای اولین بار بتوانیم پروژه ایرتاکسی را توسط هلدینگ رایزکو در کشور 

عملیاتی کنیم.
وی تصریح کرد: طبق بررسی های معاونت علمی، حدود 3000 فروند 
هواپیمای میان رده در کشور نیاز داریم تا ناوگان حمل و نقلمان کامل 
این  از  که  داریم  کشور  در  فرودگاه  حدود 317  حاضر  حال  در  باشد. 
هیچ  مقیاس  این  در  است.  بین المللی  فرودگاهمان   15 فقط  تعداد 
با ما قابل مقایسه  اروپایی  از جمله کشورهای  از کشورهای دنیا  کدام 
پروازهای  ایجاد  و  میان رده  هواپیماهای  از  استفاده  بنابراین  نیستند. 
قرار  افراد  و  سازمان ها  اختیار  در  بتواند  که  برنامه ریزی شده  غیرقابل 
ایران  ابرپروژه گردشگری در داخل  بگیرد، می تواند محملی برای یك 
هوایی،  آمبولانس  مثل  استفاده هایی  می تواند  این که  ضمن  باشد، 
آینده  در  که  باشد  کسانی  برای  پانسیون  و   VIP ویژه،  سرویس های 

بتوانند هواپیمای شخصی داشته باشند. 
از  فرصت،  این  از  استفاده  با  می خواهم  کرد:  تاکید  پایان  در  بازرگان 
همه همکارانی که در این زمینه به ما کمک کردند، قدردانی کنم؛ از 
جمله خانم دکتر غفوریان که واقعا طبیب مجموعه رایزکو هستند و در 
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متخصص  که  منفرد  دکتر  خانم  کردند،  مسئولیت  قبول  آمپر  شرکت 
ژنتیك و سرطان هستند و همچنین جناب پروفسور مولا و آقای دکتر 
موقر که با ما همکاری دارند و نهایتا می خواهم از مدیریت محترم ارشد 
مجموعه که به ما همیشه عنایت داشتند، حمایت کردند و کمك کردند، 
یعنی جناب آقای دکتر صمدی، خانم نوروزی و به خصوص جناب آقای 
دکتر ناقدی که واقعا وقت و انرژی بسیار زیادی را برای مجموعه یا آمپر 
گذاشتند، سپاسگزاری کنم. همچنین از آقای دکتر کرمی مشاور محترم 
مدیریت عامل در امور نوآوری که بسیار ما را راهنمایی کردند و معاضدت 
تلاش های  قدردان  صمیمانه  و  سپاسگزارم  داشتند،  مساعدت  و 

بی دریغشان هستم.


نیز  آمپر  و خانه خلاق  نوآوری  مرکز  نوآوری  کارشناس  فرزادی  فرزانه 
درباره این دو تفاهم نامه اظهار کرد: تقریبا دو سه ماه پیش با ورود آقای 
و درمان  ما بحث در دو حوزه محیط زیست  به مجموعه  بازرگان  دکتر 
به طور جدی دنبال شد. اولین مبحثی که مطرح شد، مربوط به حوزه 
محیط زیست و یکی از معضلات زیست محیطی ما یعنی ریزگردها بود. 
این  در  که  بودیم  دانش بنیانی  شرکت های  دنبال  به  اساس  همین  بر 
زمینه فعالیت کرده اند و ما هم با ارتباطاتی که با معاونت علمی داشتیم، 
به شرکتی رسیدیم که در این زمینه فعالیت کرده بود و مجوزهای لازم 
توانستیم  متعدد  جلسات  طی  مبنا  این  بر  داشت.  زمینه  این  در  را 

تفاهم نامه ای را با این شرکت امضا کنیم.
وی افزود: یکی دیگر از مشکلات در کشور، واردات خوراک دام بود 
که در این حوزه هم شرکتی را پیدا کردیم که در این زمینه فعالیت 

می کرد و با این مجموعه هم به جمع بندی و تفاهم رسیدیم.
فرزادی با بیان اینکه در هفته تقریبا دو روز را به صورت کامل به بحث 
محیط زیست و دو روز را هم به مقوله خوراک دام اختصاص می دادیم، 
به تلاش های تیم چهارنفره همکاران خود در این مجموعه اشاره کرد و 
درباره استقبال طرف های مقابل از شور و انرژی حاکم بر مجموعه آمپر 
گفت: وقتی با این شرکت ها تماس گرفتیم تا جلسات را هماهنگ کنیم، 
استقبال بسیار خوبی کردند و با اینکه تهران هم نبودند، دقیقا یك روز 
بعد اینجا بودند و از محیط کار ما و فضای دوستانه ای که بین همکاران 
وجود داشت، بسیار به وجد آمدند. جلسه اولمان بیشتر از 10 ساعت 
طول کشید چون خیلی جذب اینجا شده بودند. صحبت کردند و ارتباط 
خیلی خوبی توانستیم برقرار کنیم. خوشبختانه این دوستان از اینکه با 

مجموعه ما همکاری دارند بسیار ابراز خرسندی می کنند. 


تربیت  دانشگاه  از  مولکولی  ژنتیك  متخصص  منفرد،  حمیده  دکتر 
مدرس نیز که در مجموعه آمپر فعالیت دارد، درباره حضورش در این 
مجموعه اظهار کرد: حدود دو ماه است که به دعوت آقای دکتر بازرگان 
به این مجموعه آمدم تا ان شاءالله بتوانیم دپارتمان دارو، درمان و بخش 

سرطان را راه اندازی کنیم.
وی درباره این دپارتمان و تفاهم نامه های امضاشده گفت: ما قرار است 
در بخش سرطان به شرکت های دانش بنیان و شرکت هایی که قابلیت 
با  که  کنیم  کمك  دارند،  را  سرطان  زمینه  در  مفید  محصولات  تولید 
همراهی آمپر، داروهای مورد نیاز بیماران مبتلا به سرطان و همچنین 
کیت های تشخیصی تولید شود تا ان شاءالله قدمی برای کمك به جامعه 

مبتلایان به سرطان برداشته باشیم.
تولید  است  قرار  تفاهمنامه  طی  که  محصولاتی  از  یکی  افزود:  منفرد 
شود، کیت تشخیصی سرطان پستان است که این کیت در حال حاضر 

در کشور ما موجود نیست و اصلا به خاطر تحریم ها وارد هم نمی شود. 
آن  روی  رایزکو  است  قرار  ان شاءالله  که  بعدی  کیت  افزود:  منفرد 
در  است.  ریه  سرطان  تشخیص  و  درمان  کیت  کند،  سرمایه گذاری 
خصوص تومورهای مغزی نیز طی همکاری با دانشگاه تربیت مدرس 
کوچك  درصد  حدود 50  تا  موشی  نمونه های  در  را  تومورها  توانستیم 
کنیم. امیدواریم این طرح به تولید محصول برسد و دارویی در این زمینه 
به بازار عرضه شود. البته برای اطمینان خاطر قرار است بخشی از این 

پروژه در خارج از کشور انجام شود.


تفاهم نامه  این  درباره  نیز  رایزکو  معتمد  پزشك  غفوریان  شراره  دکتر 
اظهار کرد: من از حدود سه ماه پیش که آقای دکتر بازرگان مدیریت 
عامل آمپر را برعهده گرفتند، افتخار همکاری با این مجموعه را داشتم. 
یکی از طرح های پیشنهادی ایشان در زمینه گیاهان دارویی بود به این 

ترتیب که بتوانیم پروژه هایی را در این زمینه دنبال کنیم.
مربوط  داروهای  بیشتر  دارویی،  گیاهان  خصوص  در  داد:  ادامه  وی 
به بیماری های شایع مدنظرمان است. به عنوان مثال بر بیماری های 
خون،  فشار  دیابت،   چرب،  کبد  چاقی،  نظیر  زندگی  سبک  با  مرتبط 
متمرکز  بیماریها  قبیل  این  و  عروقی  و  قلبی  مشکلات  خون،  چربی 
شده ایم. البته در خصوص بیماری های مرتبط با ضعف سیستم ایمنی 
بدن یا همین بیماری کرونا نیز در حال انجام پژوهش هایی هستیم تا 
حتی  و  دارویی  مکمل های  حوزه  در  ایمنی  سیستم  تقویت  سمت  به 
فرآورده های غذا و دارو برویم و از طرفی بتوانیم سبک زندگی مردم را به 

نحوی که از بروز برخی بیماری ها پیشگیری شود، اصلاح کنیم.
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کرد:  بیان  این باره  در  رایزکو  هلدینگ  کیفیت  معاون  زند،  حسن 
حساسیت انتخاب ما به عنوان واحد نمونه استاندارد، در تکرار کسب 
این عنوان طی سال های متمادی است یعنی ارزیابی در این زمینه 
کار دشواری دارد زیرا ممکن است این شبهه ایجاد شود که چگونه یک 

واحد هر سال عنوان نمونه را دریافت می کند؟
وی افزود: طبعا برای جلوگیری از پدید آمدن چنین شبهه ای، ارزیاب 
تلاش می کند حتی اگر شما واجد شرایط باشید، شرکت دیگری را به 
عنوان واحد نمونه انتخاب کند. جالب است بدانید که در این فرایند، 
هم  محصول  ساخت  پروسه  بلکه  می کنند  توجه  محصول  به  نه تنها 
آیا  کنند  اطمینان حاصل  آن ها می خواهند  یعنی  است  توجه  مورد 
این واحدی که به عنوان نمونه معرفی می شود، فرایندهای طرح ریزی 

کیفیت را هم در سازمانش دارد یا خیر.
زند با توضیح برخی جزئیات روند ارزیابی اظهار کرد: این افتخار بزرگی 
است که در این فضا با وجود همه محدودیت ها و فشارهایی که ممکن 
انتخاب متوالی یک شرکت متحمل شوند،  به دلیل  ارزیاب ها  است 
توانستیم این عنوان را کسب کنیم و این نشان می دهد که هیچگونه 

ایرادی به کار ما وارد نبود.
وی در پاسخ به این سوال که چرا ما واحد نمونه کشوری نمی شویم؟ 
تصریح کرد: ضعفی که متاسفانه در این زمینه وجود دارد، به موضوع 
تحریم ها و محدودیت در صادرات برمی گردد  و اگر اکنون شرایط به 
سمت سویی برومد که امکان صادرات فراهم باشد کسب عنوان واحد 
نمونه کشوری کاملا در دسترس است. البته برای سال آینده برنامه مان 
این است که حتی یك قطعه خیلی کوچك را هم اگر بتوانیم، صادر 

کنیم تا در جهت کسب  عنوان واحد نمونه کشوری گام برداریم.
وی درباره سختی های بررسی سازمان استاندارد، تصریح کرد: به عنوان 
یك کارشناس می گویم ارزیابی ها نسبت به گذشته خیلی بهتر شده 
است و در خیلی از زمینه ها پیشرفت داشته ایم. تقریبا می شود گفت 
نیروهایی که متولی نوشتار استاندارد یا بگوییم به وجودآوری استاندارد 
را  را دارند نشر می دهند و می نویسند، کارشان  و استاندارد  هستند 
ما  نمی دهند.  انجام  بین المللی  استانداردهای  چارچوب  از  خارج 
اروپا  ایران، مطابق استانداردهای  بیشتر استانداردهای خودمان در 

است و در بعد ملی نیز سختگیرانه تر عمل می کنیم.
زند در پاسخ به این سوال که آیا اگر یک شرکت اروپایی هم بودید باز این 
استانداردها را دریافت می کردید، گفت: قطعا همین طور بود زیرا آن 
دوران که تحریم ها نبود، ما به عنوان منبع اصلی پژو، شناخته می شدیم 
یعنی پژو آمد و برای خودروهای خارج از ایرانش ما را تایید کرد. شرکت 
کیفیت  همواره  اولش  اولویت  و  است  کیفیت محور  شرکت  یک  ما 
بوده است. به همین دلیل من می توانم با قاطعیت به شما بگویم که 
اگرمحصولاتمان را به هر نقطه ای از دنیا می فرستادیم، در آن جا هم 

به عنوان واحد نمونه انتخاب می شدیم.
وی درباره نظارت سازمان استاندارد در مورد قطعات نیز بیان کرد: ما 
از ابتدا دستگاه هایمان را برای استانداردهای یورو 6 پیش بینی کردیم. 
مثلا روزی که خط تولید لوله راه افتاد، هلدینگ رایزکو لوله سوخت پنج 
لایه آورد چون می دانست با پنج لایه می تواند استاندارد یورو 6 را دریافت 
کند. روزی که باك را آورد،  باکی را آورد که استاندارد یورو 7 را پاس کند، 
در حالی که آن موقع یورو 2 الزام بود و به همین دلیل باك ها تك لایه 

»اورند« چگونه »پیشرو« شد؟
یکی از افتخارات اخیر خانواده بزرگ رایزکو کسب عنوان واحد نمونه استاندارد استان تهران توسط شرکت »اورند 
پیشرو« بود؛ افتخار بزرگی که با یک برنامه ریزی دقیق و مشخص به دست آمد. البته اروند به این عنوان راضی 
نیست و همانطور که مسئول استاندارد هلدینگ رایزکو می گوید هدف گذاری این مجموعه برای سال آینده، کسب 

عنوان کشوری است.
در ادامه مشروح گفت وگوی ما با مهندس زند را می خوانید:
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بود. بعد که یورو 4 الزام شد، باك ها دیگر تبدیل به باك های سه لایه شد 
ولی در ایران دیگر کسی باك سه لایه تولید نکرد چون می دانستند بعدا 

برای یورو 4 و یورو 6، جواب نمی دهد.


حمیدرضا محمدیاری کارشناس مسئول کنترل کیفیت، 14 سال 
است که عضو خانواده اورند پیشرو است و به عنوان مسئول استاندارد 

هلدینگ رایزکو به مدت شش سال است که فعالیت دارد.
وی درباره اقدامات انجام شده در راستای انتخاب واحد نمونه، اظهار 
به عنوان  هم  سر  پشت  متوالی  سال  سه   ،1399 سال  از  ما  کرد: 

شرکت های واحد برتر اداره استاندارد استان تهران انتخاب شدیم.
وی صادرات، سرانه های آموزشی، کیفیت محصولات، مدیریت کیفیت 
برشمرد  عنوان  این  کسب  برای  ارزیابی  معیارهای  جمله  از  را   ... و 
به  توجه  با  متوالی  به مدت سه سال  عنوانی  افزود: کسب چنین  و 
سختگیری های زیاد اداره استاندارد، بسیار دشوار است. بار اول که این 
مقام را کسب کردیم، یک برنامه مدون از سمت مدیریت ارشد سازمان 
ابلاغ شد تا نقاط ضعفمان را پوشش دهیم. با برگزاری جلسات مدون 
با مدیریت ارشد سازمان و نگاه دلسوزانه ای که مهندس سبحانی در 
این زمینه داشتند و همچنین شناخت مهندس زند از سیستم های 
مدیریت کیفیت، توانستیم نقاط ضعف خود را شناسایی و رفع کنیم و 
در این مدت بتوانیم نه تنها به ثبات  لازم برسیم، بلکه سه سال متوالی 

این عنوان مهم را به دست آوریم. 
محمدیاری گفت: با توجه به ظرفیت هایی که سازمان ما دارد، یکی از 

برنامه های اصلی مان این است که بتوانیم عنوان واحد نمونه استاندارد 
را در سطح کشوری کسب کنیم. بر همین مبنا یک برنامه مدون تهیه 
شده که با تمرکز بر مقوله صادرات، خدمات پس از فروش و همچنین 
مسئولیت  اجتماعی ارتقا پیدا کنیم تا ان شاءالله با توجه به زحمات تمام 
پرسنل و خانواده اورند پیشرو، مقام کشوری را در سال آینده به دست 

آوریم.
وی درباره تاثیر بخش های مختلف بر کسب این عنوان بیان کرد: کسب 
این مقام مرهون تلاش صادقانه تمام پرسنل اورند بوده یعنی اینکه ما 
نادرست است زیرا مجموعه  ببریم،  نام  از یک واحد خاص  بخواهیم 

عملکرد همه واحدها ما را به این عنوان رسانده است.
ارتقای سطح  را  عناوینی  چنین  کسب  امتیازات  از  دیگر  یکی  یاری 
اعتماد مجموعه صنعت کشور به هلدینگ رایزکو و شرکت اورند پیشرو 

دانست و آن را دستاوردی مهم ارزیابی کرد.
وی با اشاره به جایگاه اورند پیشرو تصریح کرد: خیلی از استانداردهای 
اگر چنین  اروپایی است یعنی  از استانداردهای روز  برگرفته  ما  ملی 
رقابت و رویدادی در خارج از کشور هم وجود داشت، باز هم ما موفق به 

کسب این عنوان می شدیم.
تولید استاندارد و با کیفیت همیشه و از روز نخست راه اندازی هلدینگ 
رایزکو به عنوان اصل تغییر ناپذیر مطرح بوده است و موجب شده نام 
رایزکو همیشه با استاندارد و کیفیت عجین باشد، این راهی است که 
ادامه و استمرار آن از کسب آن سخت و دشوار تر است و مدیریت رایزکو 
و تمامی همکارانمان در طی این سال ها نشان دادند به فوت و فن آن 

آشنا هستند.
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فرزان خدایی حدود 18 سال است که در رشته فرزکاری فعالیت می کند 
و حدود دو سال است که عضوی از خانواده بزرگ رایزکو شده است. 

مهارت های  مسابقات  دوره  اولین  در  گفت:  مسابقات  این  درباره  او 
ملی کارگران، به صلاحدید مدیران و بخاطر لطفی که داشتند، ثبت نام 
شدم و در رشته فرزکاری CNC در این مسابقات شرکت کردم. بسیاری 
فولاد  ماشین سازی،  تبریز،  تراکتورسازی  مانند  بزرگ  شرکت های  از 
اصفهان، فولاد خوزستان و ... نیز حضور داشتند که خوشبختانه به لطف 
 CNC خدا توانستیم نایب قهرمانی این دوره از مسابقات را در رشته فرز
کسب کنیم. دوستمان آقای کریم کشته هم در رشته PLC به صورت 

انفرادی شرکت کردند و موفق به کسب عنوان نایب قهرمانی شدند.
به گفته وی 110 نفر از 30 شرکت بزرگ در این مسابقات حضور داشتند.
خدایی درباره داوری مسابقات نیز اظهار کرد: داوری برعهده داوران 
میزبانی   و  بودند  کارکشته  بسیار  که  بود  حرفه ای  فنی-  بین المللی 

مسابقات را هم سازمان فنی - حرفه ای استان البرز بر عهده داشت.
شغل های  از  نوعی  فرزکاری  کرد:  تصریح  فرزکاری  رشته  درباره  وی 
مهارتی به شمار می آید که رشته های مختلفی در زیزمجموعه آن تعریف 
می شوند از جمله قطعه سازی و قالب سازی. فرزکاری دستی، کاری 
است که با دقت شخص انجام می شود و فقط مهارت شخصی خودش 
دخیل است اما در فرزکاری CNC، سیستم رایانه ای نیز نقش دارد. در 
واقع یك مدل کامپیوتری طراحی می شود و فرزکار باید دقیقا نقش 
همان چیزی را که در مانیتور خود می بیند، با همان ظرافت  روی مواد 

خام اجرا کند.
وی ادامه داد: در این مسابقات یك مدل آلومینیومی داده بودند که 
از دو طرف باید با دقت بسیار بالا و در زمان محدود، فرزکاری می شد. 
بحمدالله توانستم برنامه ریزی کار را خیلی سریع انجام دهم و تقریبا 80 

درصد کار را در مدتی بسیار محدود، اجرا کردم.

نخستین دوره مسابقات ملی مهارت کارگران ایران ویژه شاغلین بنگاه های اقتصادی به همت سازمان آموزش فنی و 
حرفه ای کشور در روزهای 13 و 14 بهمن برگزار شد. در این مسابقات که با هدف افزایش بهره وری، کارایی و تحرک 
اجتماعی، پیشرفت شغلی، گسترش خلاقیت ونوآوری، کسب و انتقال تجربه و آشنایی با استانداردهای جدید مهارت برگزار 

شد، هلدینگ رایزکو خوش درخشید و نمایندگان رایزکو در این رقابت ها موفق به کسب دو عنوان نایب قهرمانی شدند.
در ادامه، گفت وگو با افتخارآفرینان رایزکو در این مسابقات را می خوانید: 

درخشش  رایــ  زکو در مسابقات مهارت های ملی کا  رگـ ران



قسمت  در  کرد:  اظهار  نیز  رایزکو  در  خود  شرایط  درباره  خدایی 
قالب سازی و با بچه های حرفه ای دیگر که در رشته های دیگر قالب سازی 
کار می کنند، همکاری می کنم و در ساخت قالب های مختلف، قطعات 

و تعمیر انواع قالب ها مشارکت دارم.
وی درباره برنامه اش برای دور بعدی این مسابقات نیز گفت: به امید خدا 
سعی می کنم نقطه ضعف هایم در این دوره را جبران کنم و اگر به عنوان 

نماینده انتخاب شدم، با رفع خطاها به مقام اول دست یابم. 
کرد:  تصریح  کاری  روند  بر  داخلی  مسابقات  تاثیر  درباره  خدایی 
مسابقات داخلی مثل تمام مسابقات که همه سعی می کنند به صورت 
خیلی قوی و فنی در آن شرکت کنند، می تواند در بالابردن مهارت فنی 
بچه ها تاثیرگذار باشد زیرا مطمئنا قبل از مسابقات، همه سعی می کنند 
نقاط ضعفشان را پیگیری و رفع کنند و حضور مقتدرانه ای در مسابقات 

داشته  باشند.
یکی دیگر از همکارانمان در رایزکو که در این مسابقات شرکت داشت، 

حمید کریم کشته  بود.


حمید کریم کشته متولد سال 67 نیز که کار خود در رایزکو را از سال 
98 آغاز کرده و در حال حاضر کارشناس مسئول فنی در سایت اورند 
است، در این مسابقات در بخش برنامه نویسی موفق به کسب مقام 

نایب قهرمانی شد و مدال نقره دریافت کرد. 

او درباره این مسابقات گفت: مسابقات در سطح 
کشوری برگزار شد و واقعا سخت بود. در واقع سوالات در سطح بسیار 

سختی طراحی شده بود و از سوی دیگر رقبا نیز افرادی قدر و در سطح 
اساتید دانشگاه بودند. 

کریم کشته ادامه داد: این مسابقات از ساعت 8 صبح شروع شد و 
تا 17:30 ادامه داشت. در واقع از کنکور هم طولانی تر بود. بنده به 
همراه سایر رقبا از 8 صبح تا یک بعد از ظهر برنامه نویسی را انجام دادیم 
و پس از صرف ناهار از ساعت 2 بعد از ظهر تا 5:30 برنامه نوشته شده 

را تست کردیم.
او گفت: 11 سال است که اتوماسیون صنعتی انجام می دهم و 2 دوره 
آموزشی را هم گذرانده ام. لیسانس برق قدرت دارم و به دلیل هم راستا 
می دهم.  انجام  هم  را  نویسی  برنامه  کار  کنترل،  با  رشته  این  بودن 
و  این مسابقات شرکت کردم  به کارم دارم، در  به دلیل علاقه ای که 

بحمدالله عنوان نایب قهرمانی را به دست آوردم.
فردی  خوشحالی  اینکه  از  جدا  دوستانمان  و  همکاران  درخشش 
برایشان و برای ما به عنوان دوستانشان به همراه دارد، از سوی دیگر 
نشان از حضور کارکنان متخصص در هر حوزه ای است که می توانند 
با بهترین های ایران رقابت کنند، ما در »راز صنعت« از همکار بودن 
با شما به خودمان می بالیم و امیدواریم در سکوهای بلندتر و مهم تر 

شاهد موفقیت ها و پیروزی هایتان باشیم.

درخشش  رایــ  زکو در مسابقات مهارت های ملی کا  رگـ ران



در شمارۀ پیشین رازصنعت با همکاران پُرتلاشمان در کارخانه های رایزکو گفت وگوهایی داشتیم تا هم بیشتر با اعضای 
خانوادۀ رایزکو آشنا شویم و هم تا حد ممکن، پای دردِ دلشان بنشینیم. بخش اول این مصاحبه ها در شمارۀ پیشین 

منتشر شد. در ادامه بخش دوم گفت وگوی ما با تعدادی از کارگران پُرتلاش هلدینگ رایزکو را می خوانید.

رایزکویی ها یک خانواده هستند
بخش دوم

حدود یک سال و نیم است که از طریق 

بهروز نظری

در  و  آمده  مجموعه  این  به  دوستان 
مجموعۀ قبلی هم همین سِمَت را داشته 
است؛ اما معتقد است ریتم جوشکاری 
است.  متفاوت  قبلی  جای  با  اینجا  در 
کاری  محیط  و  جوش  نوع   درواقع 

متفاوت است.
اول  روز  از  خاطره ای  به  اشاره  با  وی 
محیط  هر  وارد  می گوید:  کاری اش 
کاری که می شوید، باید برای وفق پیدا کردن با محیط جدید چند ماه 
زمان بگذارید؛ اما در رایزکو اخلاق بچه ها و سرپرستان باعث شد طی 
چند روز رایزکو را مانند خانۀ خودم بدانم. در این مجموعه، از همۀ 
سرپرست هایم کار یاد گرفته ام و خیلی خوشحالم که به اینجا آمده ام. 
در رایزکو، هم راه برای پیشرفت باز است و هم می توانی ایده هایت را 
مطرح کنی. اینجا می توانید انتقاد کنید، پیشنهاد بدهید و بگویید 
که مثلًا روند تولید این قطعه با این تغییر بهتر می شود؛ وجود چنین 

فضایی برای من بسیار مهم است.


لیسانس  است،  متأهل  و  ساله   32

میلاد موسوی

ادامه تحصیل  به  البته  و  دارد  مکانیک 
هم فکر می کند. حدود 3 سال است که 
در رایزکو کار می کند و از طریق کاریابی، 
آغاز  مجموعه  این  در  را  خود  فعالیت 
شرکت  یک  در  پیش تر  او  است.  کرده 
از  و  است  می کرده  کار  خودرو  قطعات 
به  اپراتور مشغول  به عنوان  ابتدا  همان 

کار شده است.
وی دربارۀ پاسخ به این پرسش که از چه کسی بیشتر کار یاد گرفته 
است، می گوید: از آقای آذری، سرپرست این خط که خیلی کمك 

کرد و فرایندها را به ما آموزش داد، چیزهای مختلفی یاد گرفتیم.
او همچنین دوست دارد روزی کسب وکار خودش را راه اندازی کند و 

احتمالًا در شرایط مناسب برای آن برنامه ریزی خواهد کرد.
او می گوید اگر به سه سال قبل بازگردد، سعی می کند در قسمت های 

دیگر کار کند؛ اما صددرصد همین جا را انتخاب می کند.
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فرازان  پرتو  سایت  در  درحال حاضر 

محمد یولچی خانی

 99 خرداد  از  است.  به کار  مشغول 
این مجموعه شروع  را در  فعالیت خود 
با رایزکو آشنا  از طریق کاریابی  کرده و 

شده است.
محیط  و  است  راضی  خود  کار  از  او   
و  اپراتوری  سِمَتش  دارد.  دوست  را 
شرایط  است.  حسابداری  تحصیلاتش 
نشده  فراهم  تحصیلش  ادامه  برای 
است؛ اما اگر بشود، حتماً این کار را خواهد کرد. وی به دلیل شرایط 
پرداخت حقوقی و فضای کار، دوست داشت زودتر به رایزکو می آمد.

او متأهل است و اگر روزی فرزندش بخواهد در رایزکو مشغول به کار 
شود، حتماً خوشحال می شود و البته دوست دارد در مراتب بالاتری 

کار کند. همسرش هم از شرایط کاری او راضی است.


جوشکار  به عنوان  است؛  اردبیل  اهل 

پیمان گوزلی

حدود 15 تا 16 سال در این مجموعه 
سابقۀ  سال   21 و  است  کرده  کار 
در  پیش تر  که  او  دارد.  جوشکاری 
معتقد  می کرده،  کار  کانکس سازی 
اینجا  در  کاری اش  شرایط  و  کار  است 
مثال خدماتی  برای  بهتر است؛  بسیار 
بسیار  را  ایاب وذهاب  سرویس  مانند 

مفید می داند.
با توجه به این مسائل، دوست داشت زودتر با رایزکو آشنا می شد. وی 
معتقد است اینجا شرایط برای پیشرفت فراهم است و خودش فکر 

می کند تا چهار سال دیگر به سِمَت سرپرستی رسیده باشد.


رایزکو  در  که  است  ماه   3 تا   2 حدود 

اسماعیل ملك زاده

مشغول شده است. در قسمت عمران 
تحصیلاتش  و  کرده  شروع  را  خود  کار 

زیر دیپلم است.
تحصیلی اش  وضعیت  دربارۀ  او 
که  بود  طوری  شرایطم  می گوید: 
رانندۀ  بگیرم.  دیپلم  نمی توانستم 
اسنپ بودم، یکی از مدیران را از رایزکو 
سوار کردم و بردم تهران؛ به مقصد که 
به من  پیدا کردن شغل مناسب  برای  رسیدیم درخواست کردم که 
ببینیم  تا  بفرست  ما  برای  را  کاری ات  »رزومۀ  گفتند:  کنند.  کمک 
چه کار می توانیم بکنیم.« غروب به من زنگ زدند و گفتند: »رزومۀ 
کاری شما را خواندیم؛ برای جوشکاری تشریف بیاورید شرکت.« من 
هم آمدم اینجا و مصاحبه کردم و رفتم دنبال آزمایش ها و الان سه 
او معتقد است در رایزکو جای  ماه است که مشغول به کار شده ام. 
پیشرفت وجود دارد و فکر می کند طی چهار سال آینده می تواند به 

سِمَت سرپرستی برسد؛ درواقع دوست دارد سمتش را ارتقا دهد.


کار  رایزکو  در  است  سال  یک  حدود 

نازار کرمی

به  دوستانش  از  یکی  توسط  و  می کند 
است.  شده  معرفی  مجموعه  این 
در  پیش تر  و  است  انسانی  رشته اش 

حوزۀ کالای پزشکی کار می کرده. 
وی در حال حاضر از شرایط فعلی اش 
کار،  کیفیت  او  دید  از  است.  راضی 
است.  عالی  رایزکو  در  مزایا  و  محیط 
البته دوست دارد با فراهم شدن شرایط، 
آینده  سال  چهار  در  که  می کند  پیش بینی  و  دهد  ادامه  را  درسش 

ارتقای شغلی داشته باشد.


از 7 سال پیش به اینجا آمده و از طریق 

کامران ولی نژاد

شده  آشنا  مجموعه  این  با  کاریابی 
تربیت بدنی  کارشناسی  مدرک  است. 
دارد و کار خود را از اپراتوری آغاز کرده و 

پس از 6 سال سرپرست شده است.
می گوید:  سِمَت  این  دربارۀ  او 
و  کشیدیم  خط  در  زیادی  زحمت های 
سخت کار کردیم؛ مدیران و ارشدهای 
و  پسندیدند  و  دیدند  را  کارمان  هم  ما 

جابه جایی صورت گرفت و حالا سرپرست شدیم.
در  کسی  هر  به هرحال  می کند:  توصیه  رایزکویی  تازه کارهای  به  او 
زندگی یك هدف هایی دارد. اورند جای خوبی برای پیشرفت است. 
در  می تواند  کسی  هر  و  است  بزرگ  خانوادۀ  یك  اینجا  من  نظر  به 
داشته  هدف  زندگی اش  در  اگر  یعنی  کند؛  پیدا  فردی  توسعۀ  آن 
 باشد، می تواند به راحتی اهدافش را تیك بزند و به همۀ آن ها دست 

پیدا کند.
ورزش  صبح ها  اینکه  ضمن  و  دارد  هم  ورزشی  فعالیت  اینجا  در  او 
دلیل  به  نیز می پردازد. وی سال گذشته  و شنا  فوتبال  به  می کند، 
کرونا امکان حضور در مسابقات فوتسال را از دست داد و امسال در 

تلاش است تا مقام خوبی کسب کند.


حدود یک سال و چهار ماه است که در 

توران قادری

شده  به کار  مشغول  مجموعه  این 
است. او که از طریق یکی از آشنایان، 
حسابداری  کرده،  شروع  را  خود  کار 
خوانده و اپراتور خط داینامیک است.

وی از شرایط راضی است و البته بیشتر 
خودش  رشتۀ  در  روزی  دارد  دوست 

مشغول به کار شود.


دولت یاری در قسمت داینامیك کار می کند، مجرد است و حدود دو 
سال است که به رایزکو آمده است.

وی از طریق یکی از همکارانش با رایزکو آشنا شده، از کار خود راضی 
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است و دیپلم تجربی دارد.

عاطفه  دولت یاری

مجموعه  این  در  رشد  شرایط  دربارۀ  او 
برای  که  است  این  واقعیت  می گوید: 
پیشرفت  جای  دارد،  دیپلم  که  خانمی 
زیادی نمی بینم؛ اما اگر کسی بخواهد 
پیشرفت کند و درس بخواند، احتمال 
داشته  شغلی  پیشرفت  بتواند  اینکه 

باشد، وجود دارد.
او دوست دارد درس بخواند، اما زمان آن را ندارد. البته ممکن است 

بهمن ماه برای ثبت نام دانشگاه اقدام کند.


بازرس  خوانده،  صنایع  کارشناسی 

امیر یاری

یک  حدود  و  است  داینامیك  کیفیت 
مشغولِ  رایزکو  در  که  است  نیم  سال و 

فعالیت است.
رایزکو  با  دوستانش  از  یکی  طریق  از 
بازرس کیفیت در  و پیش تر  آشنا شده 

مجموعۀ دیگری بوده است.
یك  می گوید:  رشد  فضای  دربارۀ  وی 
مقدار بستگی به خود آدم دارد؛ اینکه 
بخواهد چقدر تلاش کند و اینکه چقدر فضا عادلانه باشد. درواقع 
اگر فضا عادلانه باشد، شرایط رشد وجود دارد و اعتقاد من این است 

که اگر آدم خودش بخواهد، می تواند.
به دنبال  اکنون در رشتۀ مهندسی صنایع تحصیل می کند،  که  او 

پیشرفت است و دوست دارد در این مجموعه کارشناس شود.



از اردیبهشت  ماه کار خود را شروع کرده 

مهدی برومند

و از طریق کاریابی با این مجموعه آشنا 
از  و  است  تزریق  اپراتور  اکنون  و  شده 

شرایط خود رضایت دارد.
بر  را  مسئولیتش  او  که  دستگاهی 
 131 جلوی  چراغ  لنز  دارد،  عهده 
دوست  را  کارش  او  می کند.  تولید  را 
کاش  می گوید  که  به اندازه ای  دارد؛ 
زودتر با رایزکو آشنا شده بودم. وی در 
تلاش است در 4 سال آینده به سِمَت بالاتر برسد و مسئول کنترل 

کیفی شود.


حدود شش ماه است در این مجموعه 

علی سعیدی

مکانیك  مهندسی  و  می کند  کار 
)ساخت و تولید( خوانده است.

مشغول  نفت  صنعت  در  پیش تر 
دو  این  تفاوت های  دربارۀ  و  بوده 
و  مزایا  یك سری  می گوید:  محیط 
مزایایش  دارد.  وجود  معایب  یك سری 

از لحاظ پرستیژ کاری خوب است و مشکلی ندارد؛ اما بهتر است 
بروکراسی هایی که کار را سخت کرده اند، کمی کمتر شوند.

کند.  پیشرفت  خودرو  صنعت  در  ممکن  جای  تا  دارد  برنامه  او 
امروز  تا  و خوشبختانه  است  در حال تلاش  به شدت  زمینه  این  در 

پیشرفت های خوبی داشته است.


نزدیک به 8 سال است که در رایزکو کار 

علی هجی آبادی

اولین  صداقت،  مهندس  می کند. 
ایشان  با  را  کارش  او  که  بود  مدیری 

شروع کرد.
می گوید:  کارآفرینی  دربارۀ  وی 
چند  برای  که  است  این  کارآفرینی 
روزیِ  بتوانند  تا  کنی  ایجاد  شغل  نفر 

خانواده هایشان را تأمین کنند.
زندگی اش  در  کارآفرینی  تأثیر  دربارۀ  او 
را  زندگی مان  اینجا،  چرخ  درآمد  با  شکر  را  خدا  می گوید:  چنین 
می چرخانیم. کار خداپسندانه ای بوده؛ تا الان که همۀ ارزاقمان را سر 
موقع داده اند و از لحاظ حقوقی همه چیزمان درست و طبق روال است.
او دربارۀ اینکه اینجا کار را بیشتر از چه کسی آموخته است، بیان 
می کند: از سرپرستان و مدیریت خیلی چیزهای خوبی یاد گرفتم. 
مثلًا آقای کبیری، آقای افشار، آقای صادقی، آقای کامکار و آقای 

بهاری. اگر به 8 سال قبل برگردم، دوباره رایزکو را انتخاب می کنم.
غلامرضا خادمیان پور حدود 2 تا 3 سال است که در رایزکو مشغول 
آمده و علاقه دارد  رایزکو  به  از طریق کاریابی  او  به کار شده است. 

درسش را ادامه دهد.
در  معتقد است هر مجموعه ای  و  دارد  ارتباط خوبی  با همکارانش 
برطرف کرد.  را  آن  دارد که می توان  نقاط ضعفی  نقاط قوت،  کنار 
وی پیش تر در بخش های مختلفی فعالیت داشته است. برای مثال 
مدتی در کارگاه کابل برق مشغول بوده و امروز در رایزکو سِمَت اپراتور 

دستگاه را دارد.
او می گوید، دکتر صمدی دو بار ورشکست شد، اما دوباره اینجا را 
راه اندازی کرد؛ بنابراین ایشان می تواند یک الگو باشد تا از او بیاموزیم 

که همیشه می توان از نو و با قدرت بیشتر شروع کرد.


کار  رایزکو  در  است  سال   10 حدود 

حسن آزادی

این  با  همکارانش  از طریق  و  می کند 
مجموعه آشنا شده است؛ لیسانس علوم 
علاقه مند  کارش  به  اما  دارد،  تربیتی 

است.
و  گلستانی  مهندس  از  بیشتر  را  کار  او 

نصیری یاد گرفته است.
قبلًا در یک شرکت قطعه سازی در  وی 
اشتهارد کار می کرده و از طریق یکی از 

همکاران با رایزکو آشنا شده است.
یافته اند، می گوید:  اشتغال  این مجموعه  در  تازه  که  افرادی  به  او 
اول کار که  و همان  باشند  و کوشش داشته  باید تلاش  یك مقدار 
می آیند اینجا، جا نزنند؛ یك مقدار کار کنند تا دستشان راه بیفتد 
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و با کار آشنا شوند. متأسفانه الان نسل جدید این طوری شده اند و 
سریع جا می زنند. آدم باید مهارت ها را یاد بگیرد تا روال کار دستش 

بیاید؛ آن وقت همه چیز راحت پیش می رود.
در گفتگوهایمان در این دو شماره با همکارانمان در کارخانه ما نیز 
خیلی آموختیم، آموختیم که ایمان قلبی به مجموعه ای که در آن کار 
می کنیم تا چه میزان می تواند حالمان را بهتر کند، آموختیم راهی 
جز تلاش، تلاش و بازهم تلاش برای رسیدن به روزهای بهتر نداریم، 
آموختیم کار کردن در یک مجموعه بزرگ و قوی مانند رایزکو چقدر 
می تواند در زندگی شخصی مان نیز مفید باشد، آموختیم همیشه باید 
در حال یادگیری و بهبود خود به عنوان یک فرد باشیم و فقط به این 

دلیل که موفق شده ایم به این معنا نیست که باید تلاش برای بهبود 
به عنوان یک کارمند را متوقف کنیم، آموختیم ارتباطات با افراد دیگر 
چقدر ارزشمند است، آن هم با یک همکار حرفه ای، آموختیم هرروز 
بهترین روز نخواهد بود و برخی از روزها می توانند کاملًا چالش برانگیز 
باشند، آموختیم درک اینکه نقاط قوت و علایقمان در کجا نهفته است، 
ما را قادر می سازد تا اهداف مشخصی را در زندگی حرفه ای خود تعیین 
کنیم و به ما یک برنامه عملی برای دستیابی به آن ها می دهد، آموختیم 
به ناچار  همان طور که در جهت اهداف حرفه ای خود کار می کنیم، 

چالش هایی را تجربه خواهیم کرد و مرتکب اشتباه خواهیم شد. هر 
کاری که انجام می دهیم موفق نخواهد بود. اما در مورد این شکست ها 
برای  فرصتی  هیچ  اشتباهی،  هیچ  بدون  باشیم.  نداشته  استرس 
یادگیری وجود نخواهد داشت، آموختیم متعهد شدن به کار تا زمانی 
که کارمان تمام شود، یک درس ارزشمند زندگی است که می تواند از 
سختی ها جلوگیری کند و بهره وری و موفقیت کلی ما را افزایش دهد. 
و آموختیم بهترین بر روی کاری را که می توانیم انجام می دهیم تمرکز 
کنیم و این مهارت ها را توسعه دهیم تا بهترین دنیا را برای خود بسازیم.

همچنین در طی این گفتگوها در خطوط تولید؛ چند نکته مشترک 
برای  رایزکو  در  محیط  بودن  مناسب  یکی  می آمد،  چشم  به  کاملًا 

همکاران  برای  دادن  ادامه  و  صبر  به  پیشنهاد  دیگری  و  پیشرفت 
جدید، یادمان باشد و بیشتر همکاران تازه کار یاد داشته باشند هر 
تلاش و موفقیتی با صبر و تلاش به دست و می آید و رایزکو هم از این 
قاعده مستثنا نیست، با این تفاوت که شرایط برای پیشرفت و توسعه 
در رایزکو فراهم است، پس همکاران جدید و قدیم باقدرت، تلاش و 
استقامت ادامه دهید چون اینجا در رایزکو مانند یک خانواده همه از 
پیشرفت همکارشان خرسند می شوند، به آن می بالند و شرایط لازم 

را مهیا می کنند.

کجا هستیم، از کجا آمده ایم و به کجا می رویم 
برای  بشر  نوع  ذاتی  کنجکاوی  به  پاسخ  و 
درک کیهان نیز دانش اساسی را برای کشف 
زندگی  در  ضروری  خدمات  و  فناوری ها 

روزمره ما تولید می کند.
برای  ضروری  علم  یک  نجوم  بنابراین، 
انسان است که قبلًا به پیشرفت های بزرگی 
دست یافته است. این امر علاوه بر کمک به 
و  فناوری  توسعه  ما،  فرهنگی  شکل گیری 

اقتصادی جامعه ما را ممکن می سازد.
جناب  به  می گوییم  تبریک  بهانه  همین  به 
آقای احسان قره داغلی فرزند همکار عزیزمان 
کسب  به  توانستند  که  داغلی  قره  مهدی 
رده  نجوم  پژوهشی  مسابقات  دومی  عنوان 

سنی نوجوانان استان تهران نائل شوند.

تبریک به فرزند همکار



حکایت آقای
شمـــاره   ۳۸

»کارت ساعت زنی نداشتیم و ورود و 
یادداشت  کاغذ  روی  پرسنل،  خروج 
که  زمان  آن  می آید  یادم  می شد. 
ردیف  در  من  اسم  بودیم،  نفر   40

سی وهشتم نوشته می شد.«
این چند جمله، خلاصۀ وضعیت اولین 
واحد  سرپرست  که  است  روزهایی 
اکسترودر پا به خانوادۀ بزرگ رایزکو 
با 1۸ سال  علی شکری  بود.  گذاشته 
پیشرفت  از  اورند،  در  حضور  سابقۀ 
سال های  همه  طی  رایزکو  ترقی  و 
گذشته می گوید و تأکید می کند که 
هیچ گاه به رفتن از این مجموعه فکر 

نکرده است.
44 سال دارد و از سال ۸3 کار خود را 
در اورند به عنوان اپراتور آغاز کرده 
است؛ یعنی زمانی که این مجموعه در 
جاجرود فعال بوده است. او از طریق 
مهندس کریمی که از بستگانش است 
اورند  به  و  شده  آشنا  مجموعه  با 

آمده است.



شکری دربارۀ روند ارتقای خود می گوید: ابتدا اپراتور بودم، بعد کاردان 
شدم و اکنون هم سرپرست هستم.

او با بیان اینکه دیپلم برق دارد و همیشه به فکر ادامه تحصیل بوده، اما 
فرصت آن را پیدا نکرده است، به روزهای ابتدایی کارش در اورند اشاره 
می کند و می گوید: روزهای اول با امروز قابل قیاس نیست. زمانی که 
وارد اینجا شدم، مجموعاً 38 نفر بودیم و بعدتر 40 نفر شدیم. در یک 
محیط کارگاهی در جاجرود کار می کردیم. آن زمان دستگاه ها به صورت 
امروز نبود، اما به مرور زمان دستگاه های پیشرفته تری وارد اورند شد. آن 
دوران اصلًا فکر نمی کردم این مجموعه، یک روز این قدر توسعه پیدا 
کند. زمانی که وارد اورند شدم، کارت ساعت زنی نداشتیم و ورود و خروج 
پرسنل، روی کاغذ یادداشت می شد. یادم می آید آن زمان که 40 نفر 

بودیم، اسم من در ردیف سی وهشتم نوشته می شد.
شکری علاقه به محیط کار و شرکت را رمز ماندگاری خود در آن می داند 
و دربارۀ شخصیت دکتر صمدی اظهار می کند: ایشان بسیار مهربان 
و خوش برخورد هستند و واقعاً همۀ بچه ها دوستشان دارند. آن زمان 
معمولًا هفته ای یکی دو روز اینجا بودند و ایشان را می دیدیم. ایشان در 
پیشرفت شرکت نقش اساسی داشتند؛ مخصوصاً آن دوران که شرکت 

حالت ابتدایی داشت و هنوز به صورت فعلی درنیامده بود.
رکود  سال 93  می گوید:  صمدی  دکتر  از  خاطره ای  به  اشاره  با  وی 
ضعیف  خیلی  تولید  چرخۀ  بود.  آمده  وجود  به  سنگینی  اقتصادیِ 
شده بود؛ طوری که تولید ایران خودرو هم پایین آمده بود. آن زمان 
بود و  تولیدمان یک سوم شده  به خاطر دارم که  من سرپرست بودم. 
به این خاطر، بچه ها به دو دسته تقسیم شده بودند؛ نصف خانه بودند 
و نصف می آمدند سرِ کار. وقتی من آمدم، به آقای چرکزی که آن موقع 
کارشناسمان بودند، گفتم برنامه به چه صورت است؟ احتمالًا تعدیل 
نیرو داریم؟ نیروها کم می شوند؟ گفتند: »نه، آقای دکتر دستور داده 
هیچ کس نباید اخراج شود و از شرکت برود؛ مگر اینکه من خبر داشته 
باشم.« در آن وضعیتِ بد، هیچ کدام از بچه ها را تعدیل نکردند و همه 
سرِ کار بودند. این خاطرۀ قشنگی است که از آقای دکتر دارم و همیشه 

در ذهنم خواهد ماند.
می کند:  اظهار  اورند  موفقیت  رمز  دربارۀ  اکسترودر  واحد  سرپرست 
است.  موفقیت  این  رمز  صمدی  دکتر  آقای  دقیق  برنامه ریزی های 
ایشان همیشه آخر سال از آینده می گفتند و تأکید می کردند که باید به 
نقطۀ بعدی برسیم. علاوه بر برنامه ریزی های دکتر صمدی، استفاده از 
تکنولوژی روز دنیا و به تبع آن، افزایش کیفیت تولید، از مهم ترین عوامل 

موفقیتمان بوده است.
شکری 10 سال دیگر بازنشسته می شود و تصمیم دارد تا آخرین لحظه 
در اورند بماند: هیچ وقت به فکر ترک این مجموعه نبوده ام. همکاران و 
محیط کارم را دوست دارم. اگر به 18 سال قبل برگردم، باز هم اورند را 

برای کار انتخاب می کنم.
او با اشاره به مدیرانی که تا به امروز داشته است، تصریح می کند: مدیران 
عزیز ما که در جاجرود بودند و با آن ها کار کردیم، جناب آقای شهریار 
بودند. مهندس وطنی هم  آقای مهندس سبحانی  و جناب  کریمی 
سال 84 به اورند آمد و حدود هشت سال با ایشان کار کردیم. سپس 

در سایت 2 با مهندس احمدی، جناب دکتر ناصریان و آقای مهندس 
صداقت همکار شدیم.

یاد  من  به  زیادی  کارهای  مهندس سبحانی  ادامه می دهد:  شکری 
دادند؛ چون آن زمان دستگاه ها جدید بود و کسی بلد نبود با آن ها کار 
کند. بیشترین تأثیر را در کار از ایشان گرفتم. جناب مهندس محمودرضا 
صمدی برادر آقای دکتر صمدی هم اینجا بودند و کلًا کارهای فنی را از 
ایشان آموختیم. آقای چرکزی هم از اول سرپرست ما بودند و ایشان هم 

تأثیر بسیار زیادی در کارم داشتند.
او دربارۀ مهندس احمدرضا صمدی نیز می گوید: مهندس صمدی هم 
دو ماه پیشِ ما بودند. بسیار انسان بامحبت، دوست داشتنی و مهربانی 
با  که  الان  درمجموع،  داشتند.  حضور  آنجا  شب  تا  صبح  و  هستند 
دوستانمان به گذشته فکر می کنیم، همیشه لبخند به لبمان می نشیند؛ 
چون دوران قشنگی را پشت سر گذاشته ایم و همه چیز تا الان برای ما 
به خوبی سپری شده است. وقتی این همه پیشرفت را می بینیم، خدا را 

شکر  می کنیم.
با آقای  محرم محمودی نیز که 19 سال است در اورند کار می کند، 
شکری همکار است و دربارۀ شخصیت او می گوید: ادب و رفتار ایشان 

فوق العاده است.
محمودی با اشاره به کمک های آقای شکری اظهار می کند: هم کار 
فنی  را خیلی خوب بلد است، هم از پسِ کار سیستمی  برمی آید. در کار 
گروهی هم تا الان به مشکل برنخورده ایم و توانسته ایم با همدیگر بیشتر 

مشکلات را حل کنیم. 
کم نیستند همکاران ما در رایزکو که بیشتر سال های کاری عمرشان 
را همین جا سپری کرده اند و نه در کلام، بلکه در واقعیت هم رایزکو را 
خانوادۀ خود می دانند و این معنایی ندارد، جز آنچه دکتر صمدی در 

شعارِ »ما یک خانوادۀ بزرگیم« می گوید.
را  بیشتر سراغ همکاران قدیمی مان  رازصنعت  بعدیِ  در شماره های 

خواهیم گرفت و از حال و روز، شرایط و خاطره هایشان خواهیم گفت.
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عبدالصمد صمدی که حدود 20 سال است آشپزی می کند، سال 83 از 
شرکت جاجرود به صفادشت منتقل شده است. او درواقع پیش از آنکه به 
اورند بیاید، در یک هیأت کار می کرده و در آشپزی سررشته داشته است، 
کارکنان رایزکو ایشان را حاج عمو صدا می کنند و او نیز به همه به عنوان فرزند 

نگاه می کند.
عزیزم  برادر  از  باید  چیز  هر  از  قبل  می گوید:  کارش  شروع  درباره  او 
سپاسگزاری کنم که همواره حامی و پشتیبان من بوده و همچنین از دکتر 
بزرگوار که در تمام این فراز و نشیب ها نهایت محبت و مساعدت را نسبت به 
من داشته اند. وقتی این شرکت فعالیت خود را آغاز کرد، اولین نیازش، تأمین 
یك غذای مرغوب و تمیز برای کارکنان بود که تعدادشان از 100 نفر شروع 
شد و روزبه روز افزایش یافت،  تا جایی که امروز برای حدود 2800 نفر غذا 

آماده می کنیم.
صمدی کار در آشپزخانه را با دو سه نفر آغاز کرده که درباره آن می گوید: یك 
خانم بود، یك دستیار داشت و من هم وسایل اولیه شان را تهیه می کردم. البته 
آن ها استاد شدند و یکی از این خانم ها الان در ماهدشت رستوران بزرگی 
به  نام »کدبانو« تأسیس کرده و خودش مشغول کار است. یك آقای دیگری 
هم بود که به اسفراین رفت و مشغول کار شد. برخی افراد دیگر هم به تدریج 
آمدند و رفتند. آشپزهای قدیم حدود 15 سال با ما بودند و در حال حاضر نیز 

حدود 23 نفر در آشپزخانه فعالیت دارند.
وی بابیان اینکه اولین غذایی که برای رایزکو درست کردم، قیمه بود، اظهار 
می کند: آقای دکتر غذاهای گیاهی و آب پز را بیشتر دوست دارند و خیلی 

مقیدند که دقیقاً از همان غذایی میل کنند که سایر کارکنان می خورند.
حاج عمو خودش آبگوشت را بیشتر دوست دارد و زمستان ها آبگوشت هم 
درست می کند. در تابستان هم یکی دو بار برای کارکنان آبدوغ خیار درست 

کرده است.
را هم خراب کرده  این سال ها غذایی  آیا در  این سؤال که  به  پاسخ  او در 
است یا خیر، گفت: بله. می گویند آب است و آتش. معمولًا دفعه اول که 
برنج را می گیریم، درست از آب درنمی آید. البته آن طور خراب نمی شود که 

قابل خوردن نباشد اما به هرحال یك مقدار خمیر می شود.
اکثر غذاها  اظهار می کند:  درباره غذاها  نظر همکاران  درباره  حاج عمو 
موردپسند بچه هاست. جوجه کباب، قیمه، قورمه سبزی، زرشك پلو با مرغ، 
عدس پلو، لوبیاپلو و استانبولی را در منو داریم و غذاها متنوع است. علاوه 
بر این خوراک هایی مثل شنیسل مرغ، کوفته داریم و خوراك قارچ داریم که 

بسیار مورد استقبال قرار می گیرد.
وی درباره اینکه در خانه غذا درست می کند یا نه گفت: همسرم پا به پای 
من کار می کند و در یکسری کارها از قبیل خرد کردن خیارشور، بسته بندی 
نان ها یا کارهای دیگر کمك دست من است. خانمم خیلی به روش های پخت 

غذا وارد است و از نظراتش استفاده می کنم.


محمد صمدی مدیر اجرایی کترینگ سماء است که رشته اصلی و اولیه او 
الکترونیك بوده اما تحت شرایطی وارد رایزکو شده و به طبخ غذا روی آورده 
است. سپس به سراغ همین رشته رفته و در صنایع غذایی مشغول تحصیل 

شده است.
وی درباره تأثیر رشته صنایع غذایی در کارش می گوید: مسلماً در بحث 
نگهداری، کنترل های ورودی، کیفیت و تأمین مواد اولیه، تحصیل در رشته 
صنایع غذایی کمک بزرگی به من کرد و دیدگاهم نسبت به مواد اولیه، روش 
نگهداری  و کاهش ضایعات، خیلی متفاوت شد. بر همین اساس از بسیاری 
برنامه ریزی دقیق، به سمت  با یك  و  بازدید کردیم  کترینگ های مختلف 
صنعتی کردن دستگاه ها رفتیم تا روند پخت، سرعت کار و راندمان کلی مان 

ارتقا یابد و نهایتاً سطح کیفیت کارمان افزایش یابد.
صمدی درباره معیار ارزیابی کیفیت غذا می گوید: ما هرروز به صورت شفاهی 
از دوستانی که در کارخانه داریم و غذا را سرو می کنند، بازخورد می گیریم. 

مثلًا زمانی که قبلًا مرغ می پختیم، در ظروف قدیمی شعله 
به صورت مرکزی متمرکز می شد و به همین دلیل همیشه 
کامل  کناره ها  پخت  اما  بود  پخته  کاملًا  ظرف  وسط 

انجام نمی شد و این باعث نارضایتی می شد. در 
حال حاضر نسبت به تجهیزاتی داریم، پخت 

به صورت یکنواخت انجام می شود.
برای  حاضر  حال  در  می دهد:  ادامه  وی 

توسعه کارمان قصد داریم یك رستوران مدرن 
در شهرک تأسیس کنیم. بر همین مبنا در 

حال مذاکره با یک تیم فناوری ارتباطات 
هستیم که با ایجاد یک لینك بتوانیم 

به صورت  را  کارکنان  نظرات 
مستقیم و روزانه دریافت کنیم.

صمدی درباره راه اندازی 
آشپزخانه دفتر مرکزی 

می گوید: آشپزخانه 
دفتر مرکزی نمونه 
کوچکی از همین 

خط است که ما 
چیدیم و تغییراتش 

را انجام دادیم. 

شاید یکی از مهم ترین پرانتزهایی که در روزمرگی آدم ها وجود دارد و داخل آن پرانتز، فارغ از تمام مشغله ها و خستگی ها می توان 
دقایقی را برای خود بود و از زندگی لذت برد، زمان غذا خوردن باشد. هلدینگ رایزکو، تلاش کرده داخل این پرانتز را با محتوایی 
لذیذ و باکیفیت پر کند تا کارکنان بتوانند در کنار کار و فعالیت روزانه، طعم مطلوب غذای خانگی را بچشند و از آن لذت ببرند. این 

اقدام با همکاری یک کترینگ صورت گرفته و به این ترتیب آشپزخانه مرکزی رایزکو هم کار خود را شروع کرده است.
کترینگی که به تمام حساسیت های هلدینگ رایزکو هم در بخش کیفیت غذا و هم در بخش سلامت غذا واقف است و تلاش کرده 

با تهیه به روزترین دستگاه های صنعتی حس خوبی را به همکاران رایزکو منتقل کند.
به همین بهانه گفت وگوهایی درباره تهیه غذا، مواد اولیه و نحوه پخت غذا در آشپزخانه سماء داشته ایم که مشروح آن را می خوانید:

غـــــــذای
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اهـــل راز

دستگاه های اصلی اکثراً نصب شده و آماده کار است ولی یکسری لوازم 
نیاز دارد که دوستان قرار است تأمین کنند و فکر می کنم تا آخر این ماه 
آماده پخت وپز باشیم. یکسری نفرات را هم آموزش می دهیم که بیایند کار 

را شروع کنند.
و  شهرداری  با  اولیه ای  مذاکرات  می کند:  اظهار  کار  توسعه  درباره  وی 
فرمانداری داشته ایم که ان شاءالله بتوانیم یك زمین بزرگ تر در حد 20 هزار 
مترمربع در داخل شهرک تهیه کنیم و فاز توسعه مان را آنجا داشته باشیم. 
البته فعلًا در مرحله خرید زمین هستیم و اجرای این طرح حداقل 3 سال 
زمان می برد. این یک رستوران خاص است که سبک آن در یکی از سفرهایم 
به خارج از کشور دیدم. ما دنبال این هستیم که سر شهرك بتوانیم یك 
رستوران با اتاق های مجزای VIP تأسیس کنیم و بتوانیم سرویس دهی مجزا 
به آن مشتریان داشته باشیم که هم جلسه کاری خود را برگزار کنند و هم در 

کنارش غذا میل کنند.



علی دارابی مدیر داخلی مجموعه کترینگ سماء نیز که فاز اول کار خود را 
از سال گذشته در همین آشپزخانه که قبلًا به صورت سنتی بوده شروع کرده 
است، افزایش ظرفیت را بر اساس شرایط روز و شرایط طبخ استاندارد و 

بهینه بررسی می کند.
وی می گوید: با بررسی هایی که انجام دادیم، 
یکسری شرکت های سازنده دستگاه ها 
و ماشین آلات صنعتی پخت را در 
ایران شناسایی کردیم. یکسری 
کترینگ ها را هم به صورت الگو 
موردمطالعه قراردادیم. از نقاط 
قوت و ضعفشان استفاده کردیم 
و درنهایت منجر به خرید 
یکسری تجهیزات و 
دستگاه هایی شد 
که الآن در خط 
مستقرشده اند و به عنوان 
فاز اول پروژه، این امکان 
را به ما می دهند که 
به صورت صنعتی پخت 
ارائه دهیم.
افراد  تمایل  درباره  وی 
اظهار  خانگی  غذای  به 

می کند: فرمول طبخ و تهیه غذا، همان فرمول طبخ غذای خانگی است، 
یعنی ما چاشنی هایی استفاده می کنیم که همان چاشنی های غذاهای 

خانگی است ولی روش پخت به صورت سنتی نیست، یعنی در دیگی که آن 
موقع آتش زیر آن روشن می کنند و برنج را جا می اندازند، اینجا به جای آن 

آتش ما داریم از بخار استفاده می کنیم.
منوی  در  روزانه  ما  می گوید:  مجموعه  این  غذا  منوی  به  اشاره  با  دارابی 
خودمان سه نوع غذا را ارائه می دهیم؛ یك غذای برنجی است که تقریباً 
می توان گفت حدود 60 تا 65 درصد کارکنان از این غذا استفاده می کنند. 
یك غذای نانی است که برای کسانی که شاید میل ندارند برنج استفاده 
کنند و دوست دارند از نان استفاده کنند تهیه می شود و تقریباً 25 تا 30 
درصد به این شکل غذا می خورند و مابقی مربوط به غذاهای رژیمی ماست. 
ما یك غذای رژیمی را در منوی خودمان گنجاندیم که به مدیران، کارکنان 
و بچه هایی که ممکن است دچار مشکلاتی مثل چربی، فشارخون و سایر 

مشکلات سلامت باشند، کمک می کند.
وی می گوید: آقای دکتر صمدی و تیمشان بسیار از ما حمایت کردند و ما 
هم سعی کردیم محبت آنان را با بزرگ شدن خودمان و تغییر شرایط به سمت 

بهبود جواب دهیم.
دارابی همچنین با اشاره به روند تهیه مواد اولیه نیز اظهار می کند: در بحث 
مواد اولیه طیف خیلی زیادی از مواد وجود دارد. مواد اولیه ما از گوشت و 
مواد پروتئینی گرفته تا برنج و حبوبات، روغن و انواع و اقسام مواد مختلف را 
در بر می گیرد. اولین الزام ما داشتن پروانه بهداشتی تولیدکننده است یعنی 
باید مواد غذایی که انتخاب می کنیم، حتماً پروانه بهداشتی تولیدکننده 
تاریخ استفاده اش درست باشد. محصولاتی  و  انقضا  تاریخ  داشته باشد، 
هم که استفاده می کنیم، دارای ایزوهای گروه های استانداردهای ایمنی و 
زیست محیطی است که باز ترجیح ما این است از آن مواد استفاده کنیم ولی 
در بحث مواد اولیه سعی مان بر این است که از مواد اولیه ای استفاده کنیم که 

در پروسه طبخمان کیفیت لازم را برای محصول نهایی داشته باشد.
وی همچنین درباره استفاده از مواد ارگانیک اظهار می کند: ما به دلیل 
فضایی که اینجا داریم، مستقیماً با بعضی شرکت های تولیدکننده اصلی مواد 
ارگانیك مثل مرغ کار می کنیم و خودشان در بحث سلامت محصولاتشان 
خروجی دارند، یعنی دارند کار و فعالیت می کنند. ما دنبال این قضیه هستیم 
که از مواد ارگانیك و اصلی استفاده کنیم تا سلامت بهتر و کیفیت بیشتری 

برای طبخ و سلامت بچه ها داشته باشد.
آشپزی شاید در ظاهر کار آسانی باشد اما وقتی باید برای چند هزار نفر 
به صورت روزانه پخت وپز کرد و تلاش کنید تا به سلیقه های مختلف پاسخگو 
باشید تازه سختی هایش بروز می کند، این کاری است که کترینگ سما طی 

این مدت انجام داده و انصافاً توانسته در آن سربلند باشد.
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من  می گوید:  حسن کیاده  پوری  ساره 
همسر مرحوم مهندس رسول دهقان هستم 
خانم  از طریق  کردند.  فوت   97 سال  که 
 98 سال  از  و  آمدم  مجتمع  به  رحیمیان 
به عنوان مربی مهدِکودک و مسئول کتابخانه 
با  نیز  کارم  کنار  در  کردم.  به کار  شروع 

دانش آموزان مجتمع، ریاضی کار می کنم.
او که ساکن صفادشت است و با پدرش به 
مجتمع  ساکنان  دربارۀ  می آید،  کار  محل 
من  می گوید:  بانوان  به ویژه  مسکونی، 
معتقدم یک خانم باید سحرخیز باشد. زمانی که وارد مجتمع شدم برای 
معرفی  خانم ها  به  5 صبحی«  »باشگاه  به نام  را  کتابی  فرهنگ سازی، 
موفق شدیم 20 درصد  راستا  این  در  دادم.  ترتیب  را  و مسابقه  ای  کردم 

شرکت کنندگان در مسابقه را به سحرخیزی عادت بدهیم.
می کند:  اظهار  نیز  مجتمع  امکانات  از  ساکنان  استفادۀ  دربارۀ  وی 
درحال حاضر کتابخانه حدود 97 عضو دارد که البته بیشترشان بچه ها 
هستند. شخصاً تلاش می کنم بانوان مجتمع کتابخوان شوند. اکنون یک 
سالن مطالعه داریم و بانوان می توانند به راحتی در این سالن حضور پیدا 
کنند و کتاب بخوانند. تابستان گذشته برای بچه ها مسابقۀ خلاصه نویسی، 
روان نویسی و قصه گویی برگزار کردیم که خوشبختانه استقبال خوبی از 
سوی آن ها شد. اما متأسفانه مادران کمتر برای کتابخوانی وقت می گذارند.

پوری حسن کیاده از روابط بین ساکنان مجتمع با یکدیگر این گونه می گوید: 
معمولًا می بینم شب ها که آقایان از سرِ کار برمی گردند، کمی دور میدان 
می ایستند و با هم گفت وگو می کنند و این موجب می شود از حال و روز 
یکدیگر بی خبر نباشند. این موضوع باعث ایجاد فضای بهتری در مجتمع 
می شود؛ چون به هرحال وقتی ساکنان از حال هم باخبر باشند، می توانند 

مشکلات یکدیگر را رفع کنند و این امر باعث ایجاد صفا و صمیمیت بیشتر 
در محیط می شود. 

وی دربارۀ محیط مجتمع مسکونی می گوید: من احساس می کنم ما به این 
پیام آقای دکتر که »همه عضو یک خانواده هستیم« پایبندیم و همگی واقعاً 
احساس می کنیم که عضو یک خانواده ایم. اینجا همه با خوشرویی و لبخند 

با یکدیگر برخورد می کنند و به هم »خسته نباشید« می گویند. 



علی اطهری مقدم نیز از سال 89، یعنی 
اوایل کار مجتمع مسکونی، فعالیتش را در 
این مجموعه آغاز کرد و بعد از اتمام پروژۀ 
احداث مجتمع به رایزکو رفت. اما از سال 95 
مجدداً به مجتمع آمده و درحال حاضر اینجا 
از  پذیرایی  کارش  است.  به کار  مشغول 
مهمان های خارجی و نظافت مهمان سراها 

و انجام خدمات است.
و  است  راضی  مجموعه  این  امنیت  از  او 
می گوید: درخت های کاج این بلوار را خودم 
کاشتم. این دور و بَر کلًا بیابان بود. من رشد این مجتمع را به چشم دیده ام. 
آقای دکتر صمدی اینجا را برای رفاه هرچه بیشتر کارکنان ساختند و این 

یک اثر ماندگار از ایشان برای همۀ کارکنان فعلی و آیندۀ رایزکوست.
اطهری مقدم دربارۀ کارش در مجتمع می گوید: ساعت شش می آیم، سماور 
را روشن می کنم تا همکارها بیایند؛ بعد برای نظارت بر مهمان سرا می روم و 
اگر کالایی نیاز باشد تهیه می کنم. قبلًا کارهای مربوط به شهرداری یا امور 

بانکی را هم انجام می دادم. 


وقتی ایرج جنتی عطایی، ترانۀ زیبای »سقف« را سرود و بعدها این اثر با صدای منحصربه فرد فرهاد مهراد ماندگار شد و در 
خاطرات بسیاری از ما نشست، شاید کسی از اعضای خانوادۀ بزرگ ما تصور نمی کرد که رویای پنهان در این شعر، روزی برایمان 

رنگ واقعیت بگیرد و مجموعۀ رایزکو کاری کند که اعضایش دغدغۀ یک سقف بی روزن بالای سر خود را نداشته باشند.
مجتمع مسکونی رایزکو، محیطی گرم و امن برای همۀ اعضای خانوادۀ راز است که همانند سایر طرح ها و پروژه های رفاهی، به 

اندیشه و همت دکتر صمدی احداث شده و امروز افراد ساکن در آن حس بسیار نابی را تجربه می کنند.
در ادامه به سراغ کارکنان و ساکنان این مجموعه رفتیم و گپ و گفتی با آن ها داشتیم:

سقفی اندازۀ قلب من و تو



این  در   93 سال  از  هم  بیاتی  معصومه 
مجتمع کار می کند. او دربارۀ آشنایی اش با 
این مجموعه می گوید: سال 93 از طریق 
فرهنگسرای بعثت صفادشت، دنبال مربی 
به اینکه  توجه  با  می گشتند؛  مهدِکودک 
شهریار  در  خواهرانم  با  سال  سه  خودم 
مهدِکودک داشتیم، به اینجا معرفی شدم. 
آمدم، مصاحبه کردم و پذیرفته شدم. از سال 
93 تا اوایل 95 به عنوان مربی مهدِکودک و 
مسئول کتابخانۀ مجتمع فعالیت می کردم و پس از آن، مسئول دفتر مجتمع 

مسکونی شدم. البته خودم صفادشت زندگی می کنم.
او ادامه می دهد: زمانی که ازدواج کردم، یعنی یک سال و نیم پیش، بچه ها 
به من پیشنهاد دادند که برای زندگی به مجتمع مسکونی بیایم. ولی من 
سکونت  توان  درحال حاضر  شاید  که  است  کسانی  با  اولویت  می گفتم 
در جایی خارج از مجتمع را نداشته باشند و این درواقع حق آن هاست 
که از مجتمع استفاده کنند. در این شرایط دشوار اقتصادی، مخصوصاً 
برای جوان هایی که می خواهند زندگی مشترک خود را شروع کنند، واقعاً 
مجتمع مسکونی یک نعمت بزرگ است و به جوان ها فرصت می دهد که 

کمی پس انداز کنند و بتوانند خانۀ مستقلی بیرون از مجتمع تهیه کنند.
چون  من  نظر  به  می کند:  اظهار  نیز  مجتمع  کمبودهای  دربارۀ  بیاتی 
مجتمع مسکونی کمی با صفادشت فاصله دارد، وجود فروشگاه هایی برای 
تهیۀ مایحتاج ضروری خیلی خوب است. علاوه براین، توسعۀ کلاس های 
ورزشی و آموزشی هم کمک بسیار بزرگی به ساکنان است و به شدت از 

هزینه هایشان کم می کند.
او هم از عدم استقبال گستردۀ خانواده ها از کتابخانه انتقاد دارد و می گوید: 
متأسفانه بزرگ ترها کمتر از کتابخانه استفاده می کنند؛ درحالی که اگر 
بزرگسالان به کتابخوانی روی بیاورند، این فرهنگ در بچه ها و درنتیجه همۀ 

اهالی مجتمع نهادینه می شود. 
بیاتی دربارۀ کمبود لوازم ورزشی نیز می گوید: قبلًا سالن ایروبیک برای 
بانوان نداشتیم، اما خوشبختانه اکنون امکان استفاده از آن فراهم شده و 
به تدریج در حال خریداری تجهیزات و تکمیل آن هستیم. علاوه براین، به 
لطف آقای دکتر یک گیم نت راه اندازی شده که باعث سرگرم  شدن بچه ها و 

بزرگ ترها می شود و کم کم وسیله های بیشتری به آن اضافه می شود.
او از امنیت مجتمع مسکونی هم بسیار راضی است: خدا را شکر، به خاطر 
اینکه مجتمع نگهبان شبانه روزی دارد، خانواده ها خیالشان راحت است و 

همه با اطمینان و امنیت خاطر می توانند تردد و تفریح کنند.
اگر مشکلی  پیامکی داریم که  اینجا یک سامانۀ  بیاتی اضافه می کند: 
در واحدها پیش بیاید، از طریق آن به بخش تأسیسات اعلام می شود و 

همکاران این بخش در اولین فرصت اقدام به رفع مشکل می کنند.
او صمیمیت موجود در فضای مجتمع مسکونی را ناشی از حس خانواده 

 بودن ساکنان آن می داند.


در ادامه سراغ برخی از ساکنان این مجموعه رفته ایم.
محبوبه محمدیان که پیش تر در نیشابور زندگی می کرده، یک سال است 
که در مجتمع مسکونی رایزکو ساکن شده است: اینجا واقعاً خیلی خوب 
است؛ عالی است! از مجتمع خیلی راضی هستیم. همسایگان بسیار 
خوبی داریم و امکانات هم در حدی که مشکلات ضروری را رفع کند وجود 
دارد. از امکاناتی مثل باشگاه ورزشی بانوان استفاده می کنیم و در یک سال 

اخیر هم جشنوارۀ غذا و شب یلدا را داشتیم 
که بسیار جذاب بود.

این اولین تجربۀ او از زندگی در یک مجتمع 
با  ساکنان  رابطۀ  اینجا  است:  مسکونی 
یکدیگر خیلی خوب است و در عین حال، 
نمی کنند.  هم  زندگی  در  دخالتی  هیچ 
رفت وآمد  از همکاران همسرم  برخی  با  ما 
خانوادگی داریم و فضای صمیمی و شادی 

بین خانواده ها حاکم است.
که  را  صمدی  دکتر  جملۀ  این  محمدیان 
»همه یک خانواده هستیم« کاملًا قبول دارد و می گوید: امنیت این فضا به 

شکلی است که حس می کنیم واقعاً همه یک خانواده ایم.

پرستو شیرافکن نیز دو سال و نیم است که 
در مجتمع مسکونی رایزکو زندگی می کند. 
فضای  دربارۀ  است،  آذری  اصالتاً  که  او 
مجتمع اظهار می کند: فضای بسیار آرامی 
دارد. هرچند در دوران کرونا کمتر دور هم 
در  همه  آن،  از  قبل  اما  می شدیم؛  جمع 
مراسم و دورهمی ها شرکت می کردند و این 
باعث شده است که صمیمیت بین ساکنان 
به  ملارد  از  من  باشد.  زیاد  بسیار  مجتمع 
واقعاً  اینجا  آسایش  و  امنیت  آمدم.  اینجا 
بسیار بالاست. او ادامه می دهد: همسر من سال 89 وارد شرکت اورند شد. 
از آن سال هر وقت می آمد و از شرکت تعریف می کرد، شرایط آن را زیاد 
احساس نمی کردم؛ ولی الان که آمدیم و با همکاران یک جا هستیم و همۀ 
آن ها را می بینیم، آگاهی  ام از فضای کاری همسرم بیشتر شده است. به 
نظر من کسانی هم که هنوز برای زندگی به مجتمع نیامده اند، حتماً بیایند. 
ما خودمان هم می توانستیم سال های قبل به اینجا بیاییم، ولی اشتباه 

کردیم و دیر آمدیم.
شیرافکن فکر کردن به رفتن از این مجموعه را سخت می داند و می گوید: 

حداکثر زمان حضور 40 ماه است و تقریباً در آخرین ماه ها هستیم.
او دربارۀ امکانات مجموعه نیز می گوید: بچه ام از مهدِکودک اینجا استفاده 
می کرد. خودم از باشگاه ورزشی و کلاس های آموزشی استفاده می کنم. 
کلاس خیاطی برای من بسیار جذاب بود و در مراحل دوختن شلوار و بلوز 
هستم. وی دربارۀ کمبودهای مجتمع نیز می گوید: اگر مراسم  شاد بیشتر 
برگزار شود، خیلی تأثیرگذار خواهد بود. در مجتمع باشگاه هم داریم، ولی 
همه لزوماً باشگاه نمی آیند و برخی دوست دارند صرفاً نرمش کنند. من 
خودم دوچرخه سواری را خیلی دوست دارم و به آن می پردازم، ولی گاهی 
نمی توانم در زمان هایی که به دوچرخه سواری اختصاص دارد، بیرون بیایم؛ 

چون وسط روز است و خیلی شلوغ است.
احداث مجتمع مسکونی اورند، یکی از اقدامات کم نظیر مدیریت هلدینگ 
رایزکوست که تلاش دارد راهی برای رفع بزرگ ترین و اصلی ترین معضل 
اقتصادی، یعنی مسکن ایجاد کند. گفت وگو با همکارانمان در مجتمع 
نشان می دهد که رایزکو در این راه به میزان زیادی موفق بوده است و قطعاً 
با راه اندازی فاز بعدی و تحقق طرح هایی مانند احداث هایپرمارکت، سینما 
و سایر امکانات، شاهد موفقیت های بیشتری در راه کمک به همکارانمان 

خواهیم بود.





درخشش پاطلایی های رایزکو

   رایزکو لیگ برتری شد

خانواده بزرگ رایزکو در ادامه افتخارآفرینی های خود در زمینه های مختلف، این بار افتخاری تازه آفرید و پاطلایی های خانواده توانستند در 
اولین حضور خود در رقابت های لیگ دسته یک فوتسال کارگران، به مرحله فینال برسند و مقام نایب قهرمانی این مسابقات را به دست آورند. از 

سوی دیگر، تیم فوتسال رایزکو توانست در رقابت با 20 تیم به لیگ برتر فوتسال هیئت کارگران استان تهران صعود کند.
در ادامه، مشروح گفت وگو با سرمربی و اعضای تیم فوتسال رایزکو را می خوانید:

مجید رئیسی، سرمربی تیم فوتسال رایزکو که افتخارات فراوانی به عنوان 
بازیکن در مسابقات فوتسال بین المللی داشته است، درباره این رقابت ها 
دو  توانستیم  بازی  پنج  در  و  نداشتیم  باختی  هیچ  فینال،  بازی  تا  گفت: 

مساوی و سه برد به دست آوریم.
 ... و  عمومی  انبار  ساپکو،  ایساکو،  تیم های  مسابقات  این  در  وی  گفته  به 
نیز حضور داشتند که تیم رایزکو موفق شد در مرحله نیمه نهایی از سد تیم 

ایساکوی ایران خودرو عبور کند.
رئیسی که شاگردانش در بازی فینال، نتیجه را به تیم قدرتمند و پرستاره سایه 
سمن واگذار کردند، ادامه داد: سال اول بود و من خودم هم فکر نمی کردم 
بچه ها این قدر خوب بازی کنند ولی الحمدالله هر بازی که جلوتر رفتیم، هم 
خودشان انگیزه شان خوب بود و هم نکاتی را که به آن ها گوشزد کردیم مدنظر 

قراردادند و با خواست و کمک خدا توانستیم به مرحله فینال راه پیدا کنیم.
وی در پاسخ به این سؤال که آیا قرار است رایزکو هر دوره در این مسابقات 
صد  در  صد  به صورت  نمی توان  کرد:  اظهار  خیر،  یا  باشد  داشته  حضور 

دراین باره اظهارنظر کرد اما فکر می کنم این حضور ادامه دار باشد.
خانم  و  جواهری زاده  آقای  از  ویژه  تشکر  یک  همین جا  من  افزود:  رئیسی 
را متحمل شدند.  زیادی  ماه زحمت  این مدت دو سه  در  دارم که  نظریان 
گاهی  و  می روند  کار  سر  هستند،  شیفتی  پرسنل  ما  بازیکنان  به هرحال 
آمادگی لازم را ندارند، ولی هر وقت که خواستیم، بچه ها را در اختیار تیم 

گذاشتند و دل تک تکشان برای تیم می تپید.

 

فرانک نظریان کارشناس مسئول امور رفاهی هلدینگ رایزکو نیز درباره این 
رقابت ها گفت: ما آذرماه مطلع شدیم که رقابت های فوتسال کارگری برگزار 
می شود. همان زمان برای حضور در این رقابت ها اعلام آمادگی کردیم و از اول 
دی  بود که رقابت ها آغاز شد و تیم ما در گروه خودش جایگاه اول را داشت. بعد 

به مرحله حذفی صعود کرد و سپس به فینال راه یافت.
وی ادامه داد: تیم رایزکو در مرحله حذفی توانست ساپکو، انبارهای عمومی، 

سیمان تهران و دو تیم دیگر را شکست دهد.
نظریان درباره برنامه کلی شرکت برای حضور در مسابقات ورزشی بیان کرد: 
رقابت های درون سازمانی در هلدینگ رایزکو از اول سال استارت 
خورده است. با حضور 71 تیم، لیگ درون سازمانی برگزار 
کردیم و بچه ها 71 هفته رقابت داشتند. سعی 
کردیم سطح 

آمادگی بچه ها را در حد ایده آل نگه داریم و زمانی که تصمیم گرفتیم تیم منتخب 
رایزکو را تشکیل دهیم، بچه ها در سطح آمادگی جسمانی و فنی نسبتاً مطلوبی 
قرار داشتند. خدا را شکر مربی هایی هم که انتخاب کردیم، مربی های فنی و 

سطح بالایی هستند؛ جناب آقای رئیسی و جناب آقای مشیری.

 

حمید مشیری نیز درباره سطح این رقابت ها اظهار کرد: سطح بازی ها خیلی 
بالا بود. ما جلوی تیم هایی بازی کردیم که بعضی هایشان بازیکن لیگ برتری و 
لیگ یکی داشتند ولی تیم ما همه از کارکنان شرکت بودند که تمام تلاش خود 

را به خرج دادند و خدا را شکر نتایج بسیار خوبی به دست آوردند.
وی درباره برنامه تیم برای دور بعدی بیان کرد: ان شاءالله اگر قسمت بود و خدا 
کمکمان کرد و اینجا بودیم، آقای جواهری و خانم نظریان زحمت بکشند و تیم 

تقویت شود، در لیگ برتر هم موفق می شویم.

 

شهرام ندایی نیز که 21 سال است در شرکت رایزکو فعالیت دارد و اکنون 
به عنوان کاپیتان تیم فوتسال رایزکو بازی می کند، درباره سطح این مسابقات 
گفت: سطح آن واقعاً خیلی سنگین بود، سه ماه به سختی تمرین کردیم. 
با این که سر کار می رفتیم ولی در کل یک تیم خوب درست کردیم و پا به 
عنوان  با  و خوشبختانه  آخر هم جنگیدیم  لحظه  تا  میدان گذاشتیم.  این 

نایب قهرمانی راهی لیگ برتر شدیم. 
وی درباره برنامه های تیم برای دور بعد نیز اظهار کرد: امیدواریم حمایت های 
مجموعه از تیم فوتسال، پابرجا بماند و همین طور ادامه یابد. باید یک برنامه 
اساسی برای لیگ برتر داشته باشیم چون سطح آن خیلی بالاتر از لیگ یک 

است و لازم است که دست کم دو جلسه تمرینمان را داشته باشیم.
ندایی با اشاره به صعود تیم فوتسال رایزکو به لیگ برتر کارگران استان تهران، 
ایمان دارم  به شخصه  من  افزود:  و  کرد  توصیف  بزرگ  موفقیتی  را  امر  این 
کار  و  زمان  مقدار  یک  شود.  موفق  می تواند  هم  برتر  لیگ  در  تیم  این  که 
می برد چون ما اولین دوره ای بود که در این مسابقات حضور پیدا کردیم و 
بی تجربگی هایی داشتیم ولی بازهم خدا را شکر این دو مربی عزیز با حمایت 
مسئولان محترم توانستند ما را به نقطه موفقیت برسانند و امیدواریم با همین 

مربیان کار را ادامه دهیم .
با  رقابت  به  باید  آینده  فصل  در  رایزکو  تیم  و  شد  تمام  فصل  این  مسابقات 
تیم های لیگ برتری کارگری بپردازد که قطعاً بسیار دشوارتر از مسابقات لیگ 
یک خواهد بود و موفقیت در فصل آتی به برنامه ریزی، مسابقات تدارکاتی و 
بسیاری از موارد دیگر نیاز دارد. همه ما در رایزکو امیدواریم سال آینده 

شاهد حضور رایزکو بر روی سکوهای قهرمانی باشیم.



با هم ببینیم

با هم بشنویم

آلبوم »عاشقانه های کلاسیک« اثری از حسین مرشد طلب و با آهنگسازی خود اوست که در قالب 
12 قطعه بدون کلام از سوی انتشارات چشم انداز فردا منتشر شده است. حسین مرشد تدوینگر 
سینما و تلویزیون ایران است و از مهم ترین آثار حسین مرشد می توان به فعالیت در فیلم ترانه 

اشاره کرد.
او دارای مدرک لیسانس آهنگسازی از پردیس بین الملل توسعه علوم و فنون فارابی شعبه اتحادیه 

اروپا است وعاشقانه های کلاسیک نخستین اثر رسمی وی در قامت آهنگساز است.
بر  نگاهی گذرا  گیتار،  کاربردی  آکوردهای  پاپ،  پنهان  :نیمه ی  تألیف سه کتاب  همچنین مرشد 

ریتم های استاندارد را در کارنامه خود دارد.

»باغ فردوس« که با نام باغ موزه فردوس، باغ معیری و موزه سینما نیز شناخته می شود، یکی از 
اماکن دیدنی تهران است که در خیابان ولیعصر نرسیده به میدان تجریش قرار دارد. این باغ در 
سال 1۳۸1 به موزه سینمای ایران تبدیل شده است. قدمت این باغ به دوران قاجار و پادشاهی 
محمد شاه می رسد و از آثار ملی کشور محسوب می شود. به دستور محمدشاه قاجار، در سال 12۶۴ 
ق، قصری برای او در نزدیکی تجریش ساخته شد؛ اما هم زمان با بیماری و مرگ او قصر نیمه تمام 
ماند و وی در همان قصر نیمه تمام به نام محمدیه )در محل محمودیه فعلی( از دنیا رفت. هم زمان 
با ساخت قصر محمدیه، درباریان نزدیک به او نیز در همان حوالی اقدام به احداث باغ یا عمارت 
ییلاقی کردند. ازجمله حسینعلی خان معیرالممالک باغی احداث کرد که به باغ فردوس مشهور 

شد.

عشق

باغ فردوس

با هم بخوانیم

با هم بگردیم

مأموری امنیتی با نام »رضا« در تلاش است تا طی عملیاتی بتواند عبدالمالک ریگی سرکرده گروه 
تروریستی جندالله را دستگیر کند. این ماجرای فیلم هیجان انگیز »روز صفر« است که بر اساس 
رویدادی واقعی با بازی امیر جدیدی و ساعد سهیلی و به کارگردانی سعید ملکان در حال حاضر 
در پلتفرم های شبکه نمایش خانگی قابل مشاهده است. این فیلم )به همراه فیلم شنای پروانه( با 
دریافت ۵ سیمرغ بلورین از سی و هشتمین دوره جشنواره فیلم فجر، رکورددار دریافت بیشترین 
جایزه در این جشنواره شد. سید سام بهشتی عضو کانون منتقدین و نویسندگان سینمای ایران، 
روز صفر را اوج تکامل و پختگی کارگردانی از جنس سینما عنوان می کند و می گوید: انگار سال ها 
تجربه و شناخت به سینما در طراحی سکانس ها نهفته است، میزانسن های دقیق با ترکیب بندی های 
خوش رنگ و لعاب و تصویربرداری فوق العاده و لحظه های تعقیب و گریزی که همانندش را در سینما 

نداشتیم، بهم آمیخته شده است.

این روزها خیلی ها تصور می کنند که باید تا می توانند از زمانشان استفاده کنند. مد شده که هر 
کس سرش شلوغ تر است یعنی موفق تر و پرکارتر است. کتاب »اصل گرایی« اثر گرگ مک کوین اما 
درباره این است که ما چه کارهایی را نکنیم. ما اطرافمان را با چیزهای کم ارزش و کم استفاده شلوغ 
کرده ایم. می خواهیم در همه چیز متخصص باشیم تا پول بیشتری در بیاوریم. اما واقعیت این است 
که ما نمی توانیم در همه زمینه ها متخصص باشیم. نمی توانیم تمام آنچه را که می بینیم بخریم. 
نمی توانیم درباره همه چیز بدانیم و درباره خیلی چیزها تجربه کسب کنیم. اصل گرایی برگزیدن 
عالی ها از بین خوب هاست. کار خوب را رها کن و در عوض کار عالی و مؤثر را به بهترین شکل ممکن 

انجام بده. ببین اصل چیست و فرع چیست . زمان و انرژی ات را بگذار برای اصل کاری.

روز صفر

اصل گرایی



افقی

1-کاتالیسـت مـی سـازد 2- شـهرتوت- روحانـی 
مبـارز - نـام سـابق شـهر مشـکین شـهر 3- ریـگ 
نشـانه   -4 وبشـارت  مـژده  زیادوفـراوان-  نـرم- 
عـروس-  همـراه  حصیـری-  خانـه   - بیمـاری 
پیـدا  تهـران  در  کمتـر  هوایـی  چنیـن   -5 مکـر 
از  قبـل  پرتغـال  کشـور  پـول  واحـد   - می شـود! 
سـال 2002- معـاون هیتلر 6- قوم خـرم آبادی- 
کافـی اسـت اما بـس نیسـت - لبنیات پـر مصرف 
7- زیـاده خواهـی- معبرخـون- رودی درجنـوب 
کشـورمان- چه کسـی 8- آسـان- کشـتی جنگی 
9- کتـاب هنـدوان- ناپیـدا- سـخن صریـح 10- 
نگهبـان چماق بدسـت- ازحروف زبان انگلیسـی 
ضبـط  بـه  دهـان-  درون   -11 نیسـت  خـوب   -
موزیـک  یـک  تولیـد  مراحـل   و  تنظیـم  آهنـگ، 
وتـرِ   -12 کاروان  زنـگ  نیایـش-   - می گوینـد 
کمـان- بادنجـان- ماکیـان خانگی- سـفید ترکی 
13- بیمـاری اغنیـا- بافنـده- چین وشـکن 14- 
درهـا- پارسـنگ تـرازو - رنـگ آسـمان 15- پیـام 

تبریـک مابـه شـما خواننـدگان گرامـی.

عمودی:

قرآنـی  مـردم  شـد-  افتتـاح  آن  باطـری   1-خـط 
شـاخ دار-  گوسـفند   -3 پرنـدگان  از   - جنـگ   -2
زبـان  درخـت   -4 مـاش  شـبیه  دانـه ای  بیـرق- 

گنجشـک - پهلـو و کنـار- مقامـی کـه تیـم فوتسـال رایزکـو درمسـابقات 
و  تشـکر   -  5 انگلیسـی  خورشـید   - کـرد  کسـب  کارگـری  یـک  دسـته 
امتنـان - رایحـه - پایتخـت ایتالیـا- خـاک صنعتـی- معـدن 7- نـام قدیم 
 توکیـو پایتخـت ژاپـن- حسـگری در خـودرو 8- نقـاب و روبنـد - باریـدن 
9- مهراب بهشـت دردوازدهم این ماه متولد شـد - واحد شیشه 10- جامه 

 کهنـه - بـرادر پـدر- مـن و شـما 11- حـرف درد - سـپاس گفتـن خداونـد 
12- پایتخـت اتریـش- از سـین های نـوروزی- بـالا آمـدن آب دریـا - کلاغ 
پایتخـت  میـلادی-  ازماه هـای  نمـودن14-  13- کمـک رسـان- حاشـا 
اسـترالیا - مسـاوی 15- یکـی ازمفـاد چرخـه ارزش مـداری سـازمانی در 

رایزکو
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خانه های شماره دار رمز ازپشت سرهم قراردادن حروف 
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درمانگاه شبانه روزی 
اورنــــــد ســــــلامــــــت  .  پــیشگـــیــــــری و درمان 

ســـــــــرطان بانـــــــــــــوان
.حفاظت از محیط ز�ست
. کودکـــان بدســر�رست 
و بــــــــــــی ســــر�ــــــرست

کـــــوشـا در ارتــــقا سلامت منــطقــه و 

تـــنـــها مـــــرکـــز شـبانه روزی درمانـی

در  شـــــهــــــر صـــــــفــــــادشـــــــــــــــــــت 

. مــــــــــرکــــــــــــــز تـــــــخـــــصـــــــصـــی طــــــب کـــــــــــــــــــار 
 . بینای�ی سنجی ، شنوای�ی سنجی و  عینک سازی پ�یـشرفته 
 OPG رادیـــــولــــوژی ، ســونـــوگـــرافی ، مامـــوگـرافــی و . 

. مــــامـــایـــی وزنــــــــان                   .  دندانــــپـــزشــکـــــــــــی  
. اورژانس شبانه روزی                    . آزمایـــشگاه تــخصـصی

. داروخانه شبانه روزی                    .  درمانگاه های تخصصی 

فــــــعــالـیت در ســه حــــوزه
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